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Sak 129/09  Protokoll fra møte 18. juni 2009  
 
Arkivsak: 200900356 
Arkivkode: 027.2 
Saksbehandler: Anne Marie Nordby 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 03.09.09 129/09  
 
PROTOKOLL FRA MØTE 18. JUNI 2009  
 
Sammendrag: 
Vedlagt følger protokoll fra bydelsutvalgets møte 18. juni 2009. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget godkjenner protokollen fra bydelsutvalgets møte 18. juni 2009 
 
 
 
 
 
 
Vidar Haukeland  
Bydelsdirektør 
 
 
 
Vedlegg:  BU-protokoll fra møte 18.06.09 
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Sak 130/09  Bydelsdirektørens driftsorientering  
 
Arkivsak: 200901243 
Arkivkode: 031 
Saksbehandler: Vidar Haukeland 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 03.09.09 130/09  
 
BYDELSDIREKTØRENS DRIFTSORIENTERING  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
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Sak 131/09  Grøntplan for Oslo kommunedelplan for Den Blågrønne 
Strukturen i Oslos byggesone - Varsling av planforslag til 
offentlig ettersyn  

 
Arkivsak: 200901062 
Arkivkode: 511.2 
Saksbehandler: Hans Jacob Woxen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Byutvikling, miljø og samferdsel 17.08.09 56/09  
Bydelsutvalget 03.09.09 131/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Byutvikling, miljø og samferdsel har behandlet saken i møte 17.08.09 og innstiller overfor 
Bydelsutvalget å fatte følgende vedtak 
BU ser med stor glede på forslaget til revidert grøntplan for Oslo og tar det til orientering.  
 
BU vil fremheve grønne lungers betydning for byborgernes trivsel og helse og vil ta skarp 
avstand fra nedbygging av grøntområder/grønne lunger.  
 
BU er glad for at Mærradalsbekken og Makrellbekken prioriteres som gjenåpningsprosjekter. 
Skal Hovseterbekken åpnes, ønsker bydelsutvalget at man vurderer vannkvaliteten først, og 
setter i gang eventuelle rensetiltak. 
 
BU er opptatt av at barn, ungdom og voksne (også de som ikke har egne haver) får glede av det 
jordnære, dyrkning og grønne verdier i ordets bokstavligste forstand, og er derfor positivt 
innstilt til bevaring og videreutvikling av byens skolehaver og parsellhaver samt kolonihaver. 
 
BU er opptatt av at byen, og særlig sentrum og de sentrumsnære områder i større grad 
forgrønnes. 
 
 
GRØNTPLAN FOR OSLO KOMMUNEDELPLAN FOR DEN BLÅGRØNNE 
STRUKTUREN I OSLOS BYGGESONE - VARSLING AV PLANFORSLAG TIL 
OFFENTLIG ETTERSYN  
 
Sammendrag: 
Brev fra Plan- og bygningsetaten datert 18. juni 2009 vedrørende forslag til Grøntplan for Oslo.  
Frist for uttalelse er satt til 14. september 2009.  
 
Saksframstilling: 
Forslag til revidert Grøntplan for Oslo er lagt ut til høring.  
 
Grøntplanen omhandler grøntstrukturen innenfor Oslos byggesone. Det tas sikte på å sikre en 
struktur av parker, natur- og friområder av ulik størrelse og type, med ulik grad av 
opparbeiding og allmenn tilgjengelighet. Tidligere planmessig sikrede grøntområder 
opprettholdes, og i tillegg foreslås sikret 70 ”nye” park, natur- og friområder i Grøntplanen.  
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Planen fastlegger det overordnede turveinettet i Oslo, samt sikrer eksisterende åpne strekninger 
av bekker, elver, vann, dammer og tjern innenfor sonen og byggefrie belter langs disse. For 
øvrig foreslås gjenåpning av utpekte lukkede elvestrekninger og sidebekker.  
 
Videre fastlegger Grøntplanen eksisterende gravlunder og kolonihager innenfor byggesonen 
med juridisk bindende arealbruk, med tilhørende bestemmelser og retningslinjer.  
 
Grøntplanen har følgende overordnede mål: 

1. Planen skal bidra til å bevare og styrke Oslos særpreg som den blågrønne byen mellom 
åsene og fjorden.  

2. Planen skal bidra til å dekke befolkningens behov for grønne rekreasjonsområder 
innenfor byggesonen. 

3. Planen skal bidra til en byutvikling i tråd med byøkologiske prinsipper.  
 
Ifølge Grøntplanen foreslås Mærradalsbekken og Makrellbekken som gjenåpningsprosjekter 
med første prioritet, mens Hovseterbekken tillegges andre prioritet.   
 
For ytterligere informasjon, vises det til PBEs nettsider under saksinnsyn, saksnr. 200711655 
og dok. nr. 110.       
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker har ingen bemerkninger til forslaget til revidert Grøntplan for Oslo, og tar 
det derfor til orientering. 
 
 
 
 
Vidar Haukeland 
bydelsdirektør 
  
 
 
 
Vedlegg:  Brev fra Plan- og bygningsetaten 28.06.09 
 

Grøntplan 
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Sak 132/09  Overføring av vann fra Langlivannet til Oset 
vannbehandlingsanlegg  - Langliaprosjektet - 
Fastsettelse av utredningsprogrammet  

 
Arkivsak: 200801546 
Arkivkode: 551 
Saksbehandler: Hans Jacob Woxen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Byutvikling, miljø og samferdsel 17.08.09 59/09  
Bydelsutvalget 03.09.09 132/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Byutvikling, miljø og samferdsel har behandlet saken i møte 17.08.09 og innstiller overfor 
Bydelsutvalget å fatte følgende vedtak 
Bydel Vestre Aker tar brevet av 7. juli 2009 fra VAV til orientering. 
 
 
OVERFØRING AV VANN FRA LANGLIVANNET TIL OSET 
VANNBEHANDLINGSANLEGG  - LANGLIAPROSJEKTET - FASTSETTELSE AV 
UTREDNINGSPROGRAMMET  
 
Sammendrag: 
Brev fra VAV datert 7. juli 2009 med redegjørelse for utredningsprogrammet vedrørende 
Langliaprosjektet.  
 
Saksframstilling: 
Forslaget til utredningsprogram var ute til høring høsten 2008.  
 
VAV har samlet høringsinstansenes uttalelser med etatens merknader til disse.  
 
Det vil fremover bli utarbeidet en konsekvensutredning, sammen med forslag til 
reguleringsplan. Ny høringsrunde vil finne sted innen utgangen av året.  
 
I forhold til bemerkningene fra Vestre Aker bydelsutvalg, konkluderer VAV med at disse ikke 
utløser behov for endringer i forslaget til utredningsprogram. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker tar brevet av 7. juli 2009 fra VAV til orientering. 
 
 
 
Vidar Haukeland 
bydelsdirektør 
 
  
Vedlegg:  Brev fra VAV 07.07.2009 
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Sak 133/09  Oversendelse av byggesak i Marka Elveli Sørkedalen 
Bod-garasje  

 
Arkivsak: 200900888 
Arkivkode: 531 
Saksbehandler: Hans Jacob Woxen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Byutvikling, miljø og samferdsel 17.08.09 60/09  
Bydelsutvalget 03.09.09 133/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Byutvikling, miljø og samferdsel har behandlet saken i møte 17.08.09 og innstiller overfor 
Bydelsutvalget å fatte følgende vedtak 
Bydel Vestre Aker har ingen bemerkninger til søknaden om rammetillatelse, men viser til 
rikspolitisk bestemmelse om midlertidig markagrense, jf. forskrift 29.6.2007 nr. 802.  
 
 
OVERSENDELSE AV BYGGESAK I MARKA ELVELI SØRKEDALEN BOD-
GARASJE  
 
Sammendrag: 
Brev fra Plan- og bygningsetaten datert 22. mai 2009.  
 
Saksframstilling: 
Saken gjelder søknad om rammetillatelse for oppføring av tilbygg på boligens østre del.  
 
Tomten er på 1999 m2, og eksisterende bebyggelse utgjør 196 m2. Det omsøkte nybygg vil bli 
på 22 m2. Beregnet grad av utnyttelse vil være 11,8 % BYA.  
 
Eiendommen ligger innenfor markagrensen. 
 
PBE ber om uttalelse i saken.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker har ingen bemerkninger til søknaden om rammetillatelse, men viser til 
rikspolitisk bestemmelse om midlertidig markagrense, jf. forskrift 29.6.2007 nr. 802.  
 
 
 
Vidar Haukeland 
bydelsdirektør 
  
Vedlegg:  Brev fra Plan- og bygningsetaten 22.05.09 
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Sak 134/09  Rømningsvei på Studenthytta Gnr 25 Bnr 9. 10, 12 og 18 - 
Kjellerberget i Nordmarka - Ber om uttalelse  

 
Arkivsak: 200901214 
Arkivkode: 531 
Saksbehandler: Hans Jacob Woxen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Byutvikling, miljø og samferdsel 17.08.09 61/09  
Bydelsutvalget 03.09.09 134/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Byutvikling, miljø og samferdsel har behandlet saken i møte 17.08.09 og innstiller overfor 
Bydelsutvalget å fatte følgende vedtak 
Etter det Bydel Vestre Aker kan se, er tiltaket ikke i strid med formålet bak forskriften om 
rikspolitisk bestemmelse eller markaloven som trer i kraft 1. september 2009. De visuelle 
hensyn til bygningen og omgivelsene, synes å være ivaretatt. Bydel Vestre Aker har derfor 
ingen innsigelser mot det planlagte tiltaket. 
 
RØMNINGSVEI PÅ STUDENTHYTTA GNR 25 BNR 9. 10, 12 OG 18 - 
KJELLERBERGET I NORDMARKA - BER OM UTTALELSE  
 
Sammendrag: 
Brev fra Oslostudentenes Idrettsklubb med anmodning om uttalelse vedrørende planlagt ny 
rømningsvei på Studenterhytta.  
 
Saksframstilling: 
På grunn av brannforskriftene er det nødvendig med en ny trapp for overnatting og utleie av 
hytta i fremtiden.  
 
Det planlegges en åpen spiraltrappløsning med tilhørende utgangsdører på nordsiden av hytta. 
Dørene vil være i tre med vindu, tilpasset hytteveggen.   
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Etter det Bydel Vestre Aker kan se, er tiltaket ikke i strid med formålet bak forskriften om 
rikspolitisk bestemmelse eller markaloven som trer i kraft 1. september 2009. De visuelle 
hensyn til bygningen og omgivelsene, synes å være ivaretatt. Bydel Vestre Aker har derfor 
ingen innsigelser mot det planlagte tiltaket.  
 
 
Vidar Haukeland 
bydelsdirektør 
  
 
Vedlegg:  Brev fra Oslostudentenes idrettsklubb 
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Sak 135/09  Svar vedrørende fjerning av avgiftsparkering i Harald 
Løvenskiolds vei  

 
Arkivsak: 200900413 
Arkivkode: 617.0 
Saksbehandler: Hans Jacob Woxen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Byutvikling, miljø og samferdsel 17.08.09 62/09  
Bydelsutvalget 03.09.09 135/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Byutvikling, miljø og samferdsel har behandlet saken i møte 17.08.09 og innstiller overfor 
Bydelsutvalget å fatte følgende vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til politiets brev av 15. mai 2009, og slutter seg til innstillingen 
om fri parkering på østsiden av Harald Løvenskiolds vei. 
 
SVAR VEDRØRENDE FJERNING AV AVGIFTSPARKERING I HARALD 
LØVENSKIOLDS VEI  
 
Sammendrag: 
Brev fra politiet av 15. mai 2009 om fjerning av avgiftsparkeringen.  
 
Saksframstilling: 
Politiet foreslår fri parkering på østsiden av Harald Løvenskiolds vei, som svar på BUs vedtak 
av 12. mars 2009 i sak 40/09.  
 
BUs vedtak i sak 40/09 lyder: 
Følgende brev sendes Samferdselsetaten og Politiet:  
Ad. Fjerning av avgiftsparkering i Harald Løvenskioldsvei og skilt 552 ”Parkering”, med 
underskilt tidsbegrenset og maks 2 timer mot avgift, samt flytting av skilt 372 ”Parkering 
Forbudt”.  
Vestre Aker bydelsutvalg opphever avgiftsparkeringen på høyre side øverst i Harald 
Løvenskioldsvei.  
Plassene i svingen medfører at veien er meget uoversiktlig. Parkeringsplassene medfører også at 
ikke 2 biler, verken sommer eller vinter, kan passere hverandre på denne strekningen.  
I tillegg er bakken meget bratt og bilistene har derfor en tendens til å gi ekstra gass i bunnen av 
bakken om vinteren for å komme seg opp, noe som medfører ekstra fare for de myke trafikantene da 
bilene lett får sleng.  
I snerike vintre blir veibredden sterkt redusert, og derfor blir det ofte kjørt i ytterkant av fortauet, 
noe som også medfører stor fare for de myke trafikantene.  
På denne bakgrunn ber Vestre Aker bydelsutvalg Samferdselsetaten fjerne parkometrene, og 
politiet fjerne skilt 552 samt flytte skilt 372, slik at det klart kommer frem at dette skiltet gjelder ned 
hele bakken. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til politiets brev av 15. mai 2009, og slutter seg til innstillingen 
om fri parkering på østsiden av Harald Løvenskiolds vei. 
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Vidar Haukeland 
bydelsdirektør  
 
 
Vedlegg:  Brev fra Politiet 15.05.2009 
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Sak 136/09  Byggeprosjekt Slemdalsveien 70 - VindernBorgen  
 
Arkivsak: 200901292 
Arkivkode: 513.0 
Saksbehandler: Hans Jacob Woxen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Byutvikling, miljø og samferdsel 17.08.09 63/09  
Bydelsutvalget 03.09.09 136/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Byutvikling, miljø og samferdsel har behandlet saken i møte 17.08.09 og har fattet følgende 
vedtak 
Venstres forslag behandles i BU 3. september 2009. 
 
 
BYGGEPROSJEKT SLEMDALSVEIEN 70 - VINDERNBORGEN  
 
Sammendrag: 
Saken settes på sakskartet etter forslag fra Venstre. 
 
Venstres forslag til vedtak 
1. BU beklager at det ble sendt nabovarsel 26/6, dvs. rett før sommerferien, og at 

lokalpolitikerne ikke ble orientert om prosjektet. 
 
2. BU ønsker at Jeppehaven opprettholdes som grønn lunge, og at den planlagte parkeringen 

forsenkes og legges lokk over. 
 
3. BU ønsker at bygget forskyves noe slik at det kan bli et parkbelte mot Borgenveien. 
 
4. BU ønsker at bygget fundamenteres slik at ny Vinderen stasjon kan integreres, og slik at 

muliggjør planfritt kryss. 
 
5. BU ønsker at bygget reduseres med en etasje slik at det blir, 3,4 m lavere og at man unngår 

takterrasser på kortsiden med generende innsyn til naboer. 
 
 
 
 
 
Vedlegg:  Forslag til vedtak og Brev fra Venstre til Byrådsavdeling for byutvikling 
14.08.09 
  
 
 

 10 



 

Sak 137/09  Ny musikk- og kulturskole.  Ny barnehage  
 
Arkivsak: 200900080 
Arkivkode: 531 
Saksbehandler: Anne Marie Nordby 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 03.09.09 137/09  
 
NY MUSIKK- OG KULTURSKOLE.  NY BARNEHAGE  
 
Sammendrag: 
Vedlagt følger Prosjektbeskrivelse med dokumentasjon og framdrift for Ny musikk- og 
kulturskole og ny barnehage ved Røa kirke. 
 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Saken legges fram for Bydelsutvalget uten innstilling. 
 
 
 
Vedlegg:  Prosjektbeskrivelse 
 
                  Brosjyre 
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Sak 138/09  Bevilling - Søknad fra Ann Mathuset Daglivarer om 
salgsbevilling for alkoholholdig drikk - Trettebakken 1 - 
0755 Oslo  

 
Arkivsak: 200901220 
Arkivkode: 944 
Saksbehandler: Hans Jacob Woxen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Helse- og sosialkomiteen 24.08.09 56/09  
Bydelsutvalget 03.09.09 138/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
BEVILLING - SØKNAD FRA ANN MATHUSET DAGLIVARER OM 
SALGSBEVILLING FOR ALKOHOLHOLDIG DRIKK - TRETTEBAKKEN 1 - 0755 
OSLO  
 
Sammendrag: 
Brev fra Næringsetaten datert 29. juli 2009, hvor det bes om uttalelse fra bydelsutvalget i 
forbindelse med søknad om salgsbevilling. 
 
Bydelsadministrasjonen har anmodet om en fristutsettelse til etter bydelsutvalgets møte, og 
regner med aksept for dette. 
 
Saksframstilling: 
Saken gjelder søknad om ny salgsbevilling for alkoholholdig drikk med høyst 4,7 volumprosent 
alkohol. Søker er Ann Mathuset Dagligvarer i Trettebakken 1 med org. nr. 994 273 671. 
 
Alkoholloven § 1-7a bestemmer at kommunen ved vurderingen av om bevilling bør gis, blant 
annet kan legge vekt på antallet salgs- og skjenkesteder, stedets karakter, beliggenhet, 
målgruppe, trafikk- og ordensmessige forhold, næringspolitiske hensyn og hensynet til 
lokalmiljøet for øvrig.  
 
 Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg har ingen bemerkninger til søknaden om salgsbevilling, og kan derfor 
anbefale denne innvilget.  
 
 
 
Vidar Haukeland 
bydelsdirektør 
  
 
Vedlegg:   Søknad  
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Sak 139/09  Regnskapsrapportering pr.31.07.09  
 
Arkivsak: 200900578 
Arkivkode: 120.2 
Saksbehandler: Stein Vesterkjær 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Helse- og sosialkomiteen 24.08.09 49/09  
Bydelsutvalget 03.09.09 139/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
REGNSKAPSRAPPORTERING PR.31.07.09  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
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Sak 140/09  Kostnadsbesparende tiltak - status  
 
Arkivsak: 200900578 
Arkivkode: 120.2 
Saksbehandler: Jan O. Nytveit 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Helse- og sosialkomiteen 24.08.09 50/09  
Medbestemmelsesutvalget   
Bydelsutvalget 03.09.09 140/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
KOSTNADSBESPARENDE TILTAK - STATUS  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
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Sak 141/09  Organisasjonsendring gjeldende fra 01. september 2009  
 
Arkivsak: 200901225 
Arkivkode: 050.0 
Saksbehandler: Vidar Haukeland 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 03.09.09 141/09  
 
ORGANISASJONSENDRING GJELDENDE FRA 01. SEPTEMBER 2009  
 
Hensikt: 
Hensikten med saken er å orientere BU om organisasjonsendringer som planlegges fra 01. 
september 2009. 
 
Bakgrunn: 
Bydelen er i en meget krevende situasjon hva gjelder aktivitet og økonomi, og 
Bydelsdirektøren mener det er nødvendig å foreta strukturelle grep for å møte utfordringene 
knyttet til aktivitet og balansekrav. Dagens organisering gir Bydelsdirektøren i liten grad den 
oversikt og innsikt som er nødvendig for å styre organisasjonen, og på denne bakgrunn foreslås 
det endringer i organisasjonen. 
Bydelene i Oslo har valgt forkjellige organisasjonsmodeller som stort sett er historisk og/eller 
situasjonsbetinget begrunnet, og det foreligger ingen føringer på hvorledes bydelene skal 
organiseres. 
Utgangspunktet for den nye strukturen i Bydel Vestre Aker er organisering iht 
tjenesteområdene, og hvor de forskjellige enhetslederne rapporterer direkte til Bydelsdirektør 
og får delegert budsjettansvar innfor eget ansvarsområde.  
 
Saken: 
Forslaget til endringer har vært diskutert med ledere, tillitsvalgte og vernetjeneste og følgende 
prosess har blitt gjennomført: 
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Oslo kommune
Bydel Vestre Aker

Utarbeidelse av forslag til 
prinsipiell organisasjon – dagens lederteam

Diskusjon i ledergruppe

Diskusjon med  med hovedtillitsvalgte 
og vernetjeneste ift §14f

Samtaler med enkeltpersoner

Uformell samtale med 
involverte enkeltpersoner

Forslag til tidsplan og innhold for 
arbeidet knyttet til ny organisasjon

• Behov for endringer diskutert
• Modell, prosess og tidsplan er diskutert

• Berørte enkeltpersoner har fått  informasjon om at det er 
planlagt endringer

• Informasjon om overordnet endringer som påvirker stilling

• Diskutere helhet (Ikke enkeltpersoner) 
• Diskutere prosess og tidsplan

• Diskutere helhet – ikke enkeltpersoner
• Diskutere prosess og tidsplan

• Endringer drøftes i detalj
• Stillingsbeskrivelser utarbeides 

Behandling i AMU

Behandling i MBU

• Arbeidsmiljømessige konsekvenser av 
foreslåtte endringer gjennomgås

Drøfte med tillitsvalgte

Iverksettelse

30.6

25.6

23-25.6

01.09

• Formell drøfting med tillitsvalgte

• Endelige planer drøftes og besluttes

• Endringer gjøres gjeldende fra 01. september 2009

Fort-
løpende

Innen
01.08

31.08

31.08

19.08  14:00

 
Til tross for at prosessen har vært gjennomført i et raskt tempo har tilbakemeldingene fra ledere 
og tillitsvalgte vært positive. Alle endringer har blitt beskrevet i detalj og gjennomgått med den 
enkelte ansatt før helheten har vært diskutert felles møter med ledere og tillitsvalgte. 
 
Organisasjonskart for Vestre Aker frem til 01.september 2009, hvor alle tjenesteområdene har 
vært organisert i Helse, oppvekst og velferd er som følger: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Organisasjonskart for Vestre Aker gjeldende fra 01.september 2009 
 

Oslo kommune
Bydel Vestre Aker

Bydelsdirektør
Vidar Haukeland

Økonomi og administrasjon
Jan O. Nytveit

Bydelsoverlege
Åsa Rytter Evensen

•Personal
•Økonomi og regnskap 
•Lønn 
•Arkiv/merkantil 
•Informasjon 

•IKT 
•Fdv 

•Miljørettet helsevern 

Helse, oppvekst og velferd
Anne Lindalen

•Sosialkontor
•Fritidstiltak for ungdom
•Barnehager
•Barnevern
•Helsestasjon og skolehelsetjeneste
•Ressurssenter for barn og unge

•Bestillerkontor 
•Hjemmetjenester 
•Eldresenter 
•Samlokaliserte boliger og psykisk helse
•Seksjon for forebygging og rehabilitering

Oslo kommune
Bydel Vestre Aker Organisasjon per 1. juni 2009

Gerica-konsulent
Salto koordinator
Rekrutteringskonsulent
Mid. Pasient koordinator, innsatsteam 
og Pilotveien (4-6 etasje)
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Oslo kommune
Bydel Vestre Aker

Enhet for Barnehager
Edith Aars – 290 årsverk

Enhet for Samfunn og Helse
Åsa Rytter Evensen – 2 årsverk

Enhet for Tjenesteutvikling og Kvalitet
Anne Lindalen – 2 årsverk

Enhet for Hjemmetjenester
Helene Skaug – 130 årsverk

Enhet for Helsestasjon og Skolehelsetjeneste
Elin Kate Målsnes – 20 årsverk

Ressursenhet for Barn og Unge
Nina Cleve – 22 årsverk

Enhet for Bestiller
Monica Enge Eriksen – 19 årsverk

Enhet for Boliger, Dagsentra og Psykisk Helse
Anne Lexow – 160 årsverk

Enhet for Sosial/NAV
Elisabeth Lohne – 24 årsverk

Enhet for Økonomi
Stein Vesterkjær – 13 årsverk

Enhet for HR
Karin Jensen – 14 årsverk

Enhet for Barnevern
Vibeke Bonne Øyri – 12 årsverk

Støtte
Tjenesteyting

Info
Juridisk (rådg/BMS)
BU sekretær

Enhet for Forebygging og Rehabilitering
Marianne Ziesler – 33 årsverk

Enhet for Forebygging Barn og Unge 
Jeanette Wold – 12 årsverk

Forslag til ny organisasjon fra 
1. september 2009

Bydelsdirektør
Vidar Haukeland

Ass. Bydelsdirektør
Jan O.Nytveit

17/8-09: Antall årsverk er ikke kvalitetssikret, og er kun veiledende

 
Den nye strukturen gir en større og bredere ledergruppe hvor lederne for de forskjellige 
enhetene er i direkte linje til Bydelsdirektør, og hvor avdelingssjefnivå utgår. I tillegg er 
enkeltfunksjoner som Informasjon, BU-sekretær og juridisk rådgiver etablert i direkte linje til 
Bydelsdirektør. 
Endringene medfører ingen forandringer i antall stillinger. 
 
De viktigste og største endringene er som følger: 
 

• Omsorgsboligene i Pilotveien (4-6 etasje) organiseres inn under Enhet for 
Hjemmetjenester, og natt-tjenesten flyttes fra distrikt Vinderen til distrikt Pilotveien. 
Dette betyr at natt-tjenesten samlokaliseres med natt-tjenesten i Pilotveien for bedre 
effektivitet og mindre sårbarhet. 

 
• ”Enhet for forebygging Barn og Unge” etableres for å samle mange små funksjoner som 

Salto, Fritidstiltak for ungdom, Uteteam og Feltteam. Dette vil bidra til et bedre 
koordinert tilbud hvor tjenestene blir mindre sårbare ved for eksempel ift uskiftning av 
ansatte og/eller sykdom.  

 
• Stillingen som pasientkoordinator gjøres permanent. 

 
• Det er etablert en ny enhet kalt ”Enhet for Tjenesteutvikling og Kvalitet”. Funksjonen 

skal primært følge opp kvalitetssystemet i tillegg til å sørge for linjetilknytning i alle 
prosjektene. Dette for å sikre fokus på daglig drift og at prosjektene ikke ”lever sitt eget 
liv”. 

 
• Det er også etablert en stilling som assisterende bydelsdirektør. Dette vil sikre bydelen 

overlapping i en viktig posisjon samt bedret tilgjengelighet på en samlet bydelsledelse.  
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Videre arbeid 
Organisasjonsendringer i seg selv bidrar ikke til å løse de utfordringene som bydelen har. Det 
er derfor viktig at selve endringene følges opp gjennom tett kontakt mellom lederne og 
Bydelsdirektøren. Det etableres nye rutiner for faste møter mellom hver enkelt enhetsleder og 
Bydelsdirektør hvor også assisterende bydelsdirektør og leder for Tjenesteutvikling og Kvalitet 
deltar.  
 
Administrasjonens vurdering 
Det er Bydelsdirektørens oppfatning at de foreslåtte organisasjonsendringene, med nye rutiner 
for oppfølging, vil bidra til større og bedre kontroll av daglig drift, og derigjennom sørge for at 
aktivitet og økonomi er innenfor de rammer som er lagt av BU. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken om organisasjonsendringer til orientering.  
 
 
 
 
Vidar Haukeland 
Bydelsdirektør 
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Sak 142/09  Budsjettprosess 2010 - Bydel Vestre Aker  
 
Arkivsak: 200901224 
Arkivkode: 121 
Saksbehandler: Jan O. Nytveit 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Helse- og sosialkomiteen 24.08.09 51/09  
Medbestemmelsesutvalget   
Bydelsutvalget 03.09.09 142/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
BUDSJETTPROSESS 2010 - BYDEL VESTRE AKER  
 
Hensikt: 
Hensikten med saken er å orientere BU om hvorledes budsjettprosessen planlegges frem til at 
BU skal ta stilling til og vedta budsjett-2010 for Bydel Vestre Aker.  
Bakgrunn: 
Budsjettdokumentet skal vise hvilke hovedtiltak som skal gjennomføres på bydelsnivå for 
2010, og tar utgangspunkt i bydelens strategi for årene 2009-2012. En viktig forutsetning for 
bydelens strategiske utvikling blir å utvikle en økonomimodell som gir bedre kontroll over 
løpende utgifter. Det økonomiske grunnlaget for 2010 er meget krevende og således blir det en 
stor utfordring å sørge for økonomisk ballanse samtidig som det settes av ressurser til ønsket 
strategisk utvikling. Det vil i 2010 være stor fokus på daglig drift hvilket betyr nedprioritering 
av prosjekter og nye tiltak. 
 
På bakgrunn av den krevende økonomiske situasjonen har bydelen gjort endringer i 
organisasjonen gjeldende fra 01. september 2009 med den hensikt å få kortere 
rapporteringslinjer, bedre kontroll og raskere beslutningsprosesser. Organisasjonsendringen 
medfører at lederne for tjenesteområdene rapporterer direkte til Bydelsdirektør for derigjennom 
å sikre direkte kontroll på daglig drift 
 
Saken: 
Detaljerte årsplaner med tilhørende budsjetter er det viktigste styringsverktøyet for bydelen. 
Prosessen frem til at BU skal behandle administrasjonens budsjettforslag i møte 17. desember 
er derfor meget viktig, og skal sørge for at det etableres et stort eierskap og realisme i de 
fremlagte forslagene i organisasjonen slik at aktivitet og budsjett er tilpasset hverandre og at 
budsjettet lar seg gjennomføre i praksis.  
 
Modellen for planlagt budsjett prosess er som følger: 
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Prosess for Budsjett 2010
Oppstart 10-11. september 2009

Bydels-
direktør

Økonomi

BU

Utarbeide
BU-sak

Utarbeidelse av
Årsplaner og budsjett

1. versjon

x.10 

Tillitsvalgte 
ansatte

17.12 

Enheter

BU 
Budsjett 2010

Utarbeidelse av budsjett – Forankring og involvering fra
tillitsvalgte,  vernetjeneste og ansatte

16.09 

Utkast til 
Budsjett 2010

Oppsummering 
Utarbeidelse av

Årsplaner og budsjett
1. versjon

Gjennomgang
2. versjon

Utarbeidelse av
Årsplaner og budsjett

2. versjon

Gjennomgang
1. versjon

xx.11 

Forankre Årsplaner og 
budsjett

AMU  14.12
MBU 14.12

x.10
xx.11

x.10 x.11

Utvidet ledergruppe
Oppstartsmøte

10-11.09

Styringsbrev 
med 

mal, budsjett

AMU
MBU

Eksterne Statsbudsjettet 
legges frem

23.09
Byrådets forslag til 
budsjett 2010

xx.10
Byrådets 
tilleggsinstilling

xx.11 16.12

Oslo kommune
Bydel Vestre Aker

BU-seminar

22-23.10 

Budsjettmøte

Bystyrets 
budsjettbehandling

Justert 
styringsbrev 

04.11 

 
Prosessen er lik tidligere års aktiviteter og skal sikre reel medvirkning fra tillitsvalgte og ansatte 
frem til BU’s behandling av aktivitet og budsjett for 2010. Det vil for 2010  legges større vekt 
på kvalitet og dermed gjennomføringsevnen i arbeidet med årsplaner. 
Fremdriften i prosessen for utarbeidelse av årsplaner for 2010 er basert på eksterne faktorer 
med datorer for beslutninger som til dels er styrende ift overordnede rammer. 
 
Videre arbeid 
I tråd med modellen vil det i alle enheter nedlegges betydelig innsats i årets budsjettarbeid. 
Dette gjøres for å sikre at ledere, ansatte og tillitsvalgte har eierskap til enhetens 
budsjettforslag, og derigjennom sikrer budsjettbalanse i 2010. 
 
Det legges opp til et BU-seminar 22-23. oktober hvor det vil bli gitt en gjennomgang av de 
forskjellige tjenesteområdene knyttet til strategisk utvikling. 
 
Administrasjonens vurdering 
Det er administrasjonens vurdering at den fremlagte modell for utvikling av budsjettet for 2010 
inneholder de nødvendige forutsetningene for at bydelen skal kunne fremlegge et forslag til 
budsjett 2010 som er forankret. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
BU tar saken om budsjettprosess 2010 til etterretning   
 
 
 
 
Vidar Haukeland 
Bydelsdirektør 
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Sak 143/09  Status barnehageutbygging  
 
Arkivsak: 200901286 
Arkivkode: 323 
Saksbehandler: Edith Aars 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 03.09.09 143/09  
 
STATUS BARNEHAGEUTBYGGING  
 
Hensikt 
Hensikten med saken er å orientere BU om utviklingen innenfor barnehageområdet, både når 
det gjelder utbygging og årets hovedopptak. 
 
Bakgrunn 
Det har de siste årene vært stort fokus på barnehager og da spesielt ifht å nå målet om full 
barnehagedekning.  Det vil si at alle barn som fyller 1 år innen 31.08.09 skal gis et tilbud om 
barnehageplass.  Det har de siste årene vært en betydelig etablering av midlertidige kommunale 
barnehageplasser for å kunne dekke behovet.  Bydel Vestre Aker har per i dag 22 kommunale 
barnehager, hvorav 5 midlertidige, 40 private barnehager, 20 familiebarnehager og 1 privat 
barnepark. 
 
Saken: 
Det vil i det påfølgende gis en beskrivelse av dagens status hva gjelder midlertidige barnehager 
og status ift pågående/mulige prosjekter.  Videre gis det en status ift årets hovedopptak. 
 
Midlertidige barnehager – status august 09 
 
1 Ekvivalent  = 1 storbarnsplass = 1/2 småbarnsplass.  I hovedsak er vårt behov 
småbarnsplasser.   
Barnehage Avd. Ekv. Leie til Kommentar 
Persbråten  5 102 2014 Utvidet med 12 ekv aug 09 = 6 nye 

småbarnsplasser 
Mærrabekken 4 72 2014  
Pyramiden 4 96 2014 Litt usikkert ift bemanning ved oppstart 

august 09 
Piloten 4 84  Barn som i dag går i Piloten barnehage flyttes 

over til Frantsebråten vinter 2010  
Skal bestå som midlertidig barnehage inntil 
Oslo Kommune har oppnådd full dekning.  
Nye plasser ila. vinter 2010 

Tråkka 4 84 2010 Sees i sammenheng med permanent 
utbygging av Frognerseterveien 63 

Sum midlertidige   438  = 219 småbarnsplasser 
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Permanente barnehager – status pågående prosjekter 
Barnehage/tomt Avd Ekv Planlagt  

oppstart 
Kommentar   
 

Frantsebråten 7 126 Jan 2010 Erstatning for Frantsebråten (3 avd) - og 
Piloten (4 avd),  gir ingen nye permanente 
plasser. 

Holmenveien 19 / 
Ekelyveien 2 
 

6 
 
13 ? 
 
 

108 
 
234 
 
 

2010 ? 
 
? 

Kan etablere 6 midlertidige avdelinger i 
påvente av utvikling av eiendommen. 
KOU * ba 25/6 OBY om en grundigere 
utredning ifht adkomst, rivningsmuligheter, 
støyanalyse mm   

Olav Aukrustsv. 20 8 144 ? Avventer behovsvurdering KOU 

Arnulf 
Øverlandsvei 128 

4-5 72-90 ? Tomten er ferdig regulert, er i ytterkant av 
bydelen.  Avventer behovsvurdering  KOU. 

Frognersetervn  63  
 

8 144 2011 Endelig reguleringsvedtak forventes ila 2009. 
Erstatter Tråkka, 60 nye ekvivalenter  

Sørkedalstraseen 4 72 ? Under utredning KOU 
Hoveseterveien 20 10 180 2011 ? Regulering pågår.BU går inn for 4-5 

avdelinger. KOU vil beslutte størrelsene på 
barnehagen, avventer behovsvurdering i 
KOU. Erstatning for plasser i FO bygget    

Lillevannsveien    EBY har trukket planinitiativet.  KOU 
vurderer om prosjektet bør skrinlegges. 

Olaf Bullsvei 1/ 
Nils Collett Vogts 

   Det har innkommet mange protester til 
prosjektet.  Problematisk adkomst.   
Avventer behovsvurderingen i KOU 

Holmenkollen leir 5 90  Reguleringen er igangsatt.  Neste milepæl er 
planskisse/planbeskrivelse 10.07.09 

Storebrandtomten     Privat eie.  Opprinnelig lagt på is pga høy 
pris. Kan nå være aktuelt å kjøpe deler av 
tomten for oppsett av standarbarnehage.  
EBY jobber videre med saken. 

Voksentoppen 
skole 

   En tomt for fremtiden.  Reguleres om til 
barnehage.  OBY ivaretar prosjektet. 

Skådalen skole    Interessant bygningsmasse til 
barnehageformål.  OBY er i kontakt med 
Statsbygg 

Anne Kure tomten    Regulert til skole.  Standardbarnehage kan 
settes opp på del av tomt.  Saken tas opp i 
møte mellom KOU/UBF og UDE 

*  KOU = Byrådsavdelingen for kultur og utdanning 
 
Private prosjekter 
Røa menighetsbarnehage utvides, forventet ferdig 2010, 20 nye plasser 
Tommleplassen Friluftsbarnehage utvides fra 20 til 30 barn forutsatt at rømningsvei etableres. 
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Årets hovedopptak 
Etter å ha avsluttet årets hovedopptak kan vi konkludere med at alle søkere fra vår bydel, med 
rett til barnehageplass, har fått et tilbud i bydelen. Vi har også kunnet tilby ca 40 – 50 barn fra 
andre bydeler plass i kommunale og private barnehager. 
 
Antall søkerer til hovedopptaket, uten plass og uten tilbud:  461 (1 år innen 31.08) 
(Totalt antall søkere, inkludert de med plass, var på drøyt 1000. Dvs barn som ønsker 
overføring til annen barnehage) 
Antall ledige plasser: 293 kommunale og 271 private; totalt 564 
 
Ved avsluttet hovedopptak er det sendt ut 924 tilbud om barnehageplass. Av disse er det 
registrert 198 nei-svar. 
De barnehageplassen bydelen har er ujevnt geografisk fordelt, og det er lange lister på ønske 
om overføringer til plasser i ”gamle Bydel Vinderen”. 
 
Behov ut over hovedopptaket i 2009: 
Søkere uten plass/tilbud om plass: 
Pr 31.07 står det 150 barn født innen 31.12.2008, som det søkes plass for innen 31.12.2009. 
 
Videre arbeid: 
Administrasjonen har jevnlige samarbeidsmøter med Byrådsavdelingen for kultur og 
utdanning, KOU, hvor de enkelte prosjekter diskuteres og vurderes ifht beliggenhet og behov. 
 
Administrasjonens vurdering: 
Det kan se ut til at bydelen er i ferd med å få dekket sitt behov for barnehageplasser og nå må 
ha fokus på å få erstattet de midlertidige plassene med permanente.  
 

Forslag til vedtak: 
BU tar saken om status for barnehager til orientering 
 
 
 
 
 
Vidar Haukeland 
Bydelsdirektør 
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Sak 144/09  Solkroken barnehage  
 
Arkivsak: 200900889 
Arkivkode: 323.3 
Saksbehandler: Anne Marie Nordby 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 03.09.09 144/09  
 
SOLKROKEN BARNEHAGE  
 
Sammendrag: 
Vedlagt følger brev til Byrådsavdeling for kultur og utdanning 22.07.2009 til orientering. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar vedlagte brev til orientering. 
 
 
 
 
 
Vidar Haukeland  
Bydelsdirektør 
 
 
 
 
 
 
Vedlegg:  Brev til Byrådsavdelingen for kultur og utdanning 22.07.2009 
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Sak 145/09  Tommleplassen - orientering  
 
Arkivsak: 200900150 
Arkivkode: 323.5 
Saksbehandler: Edith Aars 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 03.09.09 145/09  
 
TOMMLEPLASSEN - ORIENTERING  
 
Sammendrag: 
Godkjenning av Tommleplassen barnehage var oppe som sak i  BU møte 18.06.  
Bydelsutvalget vedtok å godkjenne barnehagen, men det var uklart hvorvidt bydelsutvalget har 
slik myndighet og det ble derfor bedt om en  avklaring fra  byrådsavdelingen for Velferd og 
Sosiale tjenester (VST) . 
VST har gitt et svar til Bydelsutvalget (vedlegg).  
 
Bydelen var i juli på ny befaring i Tommleplassen Friluftsbarnehage og fattet 30.07 et vedtak 
om godkjenning for 30 barn når også 2 etasje i stasjonsbygningen tas i bruk.  Godkjenningen 
gjøres imidlertid ikke gjeldende før godkjent rømningsvei fra 2 etg er etablert. Inntil den er 
etablert gjelder godkjenningen for 20 barn 
 
Statstilskudd for 20 barn fom mars 2009 og forskudd på deler av investeringstilskudd ble 
utbetalt i august. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken om Tommleplassen friluftsbarnehage til orientering. 
 
 
 
 
Vidar Haukeland  
Bydelsdirektør 
 
 
Vedlegg: Svar fra VST  
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Sak 146/09  Utvikling av sykefraværet i Bydel Vestre Aker  
 
Arkivsak: 200901258 
Arkivkode: 055.0 
Saksbehandler: Karin Elisabet Jensen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Helse- og sosialkomiteen 24.08.09 58/09  
Arbeidsmiljøutvalget   
Medbestemmelsesutvalget   
Bydelsutvalget 03.09.09 146/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
UTVIKLING AV SYKEFRAVÆRET I BYDEL VESTRE AKER  
 
Hensikt: 
Hensikten med saken er å orientere BU om utviklingen i sykefraværet, om forhold som antas å 
påvirke sykefraværet, og Bydel Vestre Akers oppfølging av sykefravær i form av konkrete 
tiltak og planer på lengre sikt.  
 
Bakgrunn: 
Sykefraværsoppfølgingen i Bydel Vestre Aker skjer i tråd med vedtatt Handlingsplan for IA-
arbeid, og i henhold til vedtatte rutiner og prosedyrer. Arbeidet preges av konkret, planmessige 
innsats for best mulig oppfølging og tilrettelegging av den enkeltes arbeidssituasjon. Det 
arbeides både med tilrettelegging av arbeidsoppgaver, anskaffelse av fysiske hjelpemidler så 
vel som endring av arbeidstidsordninger der dette er hensiktsmessig. I tillegg søkes det om 
økonomiske tilskudd for tilrettelegging der våre tiltak kommer inn under NAV’s ordninger. 
Konkrete tiltak som gjelder alle arbeidstakere: årlig arbeidsmiljøundersøkelse der alle kan si sin 
mening om arbeidsmiljøet og handlingsplaner bygget på disse, loggbok for leders oppfølging 
av ethvert sykefravær, dialogmøter etter 12 ukers fravær og  personalenhetens rådgivning og 
medvirkning. 
Alle arbeidstakere er gjort kjent med ”Servicekontoret – Raskere tilbake” sine tilbud. Bydelen 
henviser mange arbeidstakere til Raskere tilbake og informasjonsarbeid om ordningen foregår 
løpende.  
 
Saken: 
Det totale sykefraværet i 1. halvår i 2009 har en økning på 0.9 prosentpoeng sammenlignet med  
1. halvår 2008.  
  
Sykefravær Bydel Vestre Aker 1. halvår 
1. halvår 2007 1. halvår 2008 1. halvår 2009 

9.5 10.0 10.9 
 
Følgende er en gjennomgang av hver resultatenhet. De resultatenhetene som er så små at det er 
fare for personvernet er statistisk slått sammen. Det fremgår i oversikten hvilke enheter som er 
sammenslått. 
Enhet for bestiller: 
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Antall årsverk: 19  
Antall ansatte:  43 ( personlige assistenter medregnet ) 
 
Registrert sykefravær 1. halvår 2008-2009 (inklusiv egenmeldt fravær) 
 

Fravær 1-16 Fravær 17-55 Fravær over 56 Total sykefravær 
2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 
0.7 1.6 0.9 0.8 1.2 0.4 5.5 3.4 -2.1 7.7 7.2 -0.5 
 
Egenmeldt fravær er som følger: 
 

Egenmeldt  fravær 
2008 2009 Endring 
0.7 1.0 0.3 
 
Det er særlig langtidsfraværet som i betydelig grad er redusert. Alle blir fulgt tett opp av 
seksjonsleder. Det tilrettelegges for å redusere belastningsskader som følge av arbeidet. 
 
Enhet for Barnehager : 
Antall årsverk: 290 
Antall ansatte: 426 
 
Registrert sykefravær 1. halvår 2008-2009 (inklusiv egenmeldt fravær) 
 

Fravær 1-16 Fravær 17-55 Fravær over 56 Total sykefravær 
2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 
2.1 1.7 - 0.4 1.5 1.1 - 0.4 5.0 7.7 2.7 10.8 12.7 1.9 
 
Egenmeldt fravær er som følger: 
 

Egenmeldt fravær 
2008 2009 Endring 
2.2 2.2 0 
 
Det jobbes aktivt i forhold til å få ned fraværet. Det er store variasjoner i fraværet fra barnehage 
til barnehage; fra 3 % til 31.4% fravær. Det er mange langtidssykmeldte med 
slitasjeproblematikk og fysiske / psykiske plager. Enkelte steder er det høyt korttidsfravær. 
Styrergruppen arbeider sammen for å utarbeide felles rutiner for oppfølging av korttidsfravær 
tilpasset barnehagenes hverdagsliv.  
 
Det er i mange av barnehagene foretatt  arbeidsplassbesøk av bedriftsfysioterapeut som har gitt 
opplæring i arbeidsstillinger og rutiner, i tillegg til individuell veiledning.  Bydelen har 
anskaffet  hjelpemidler/utstyr som kan gi en bedre fysisk arbeidssituasjon.  Nye barnehager 
utstyres med fleksible møbler/utstyr. 
Målsettingen er at alle ansatte i barnehager skal ha opplæring i arbeidsteknikker fra vår 
bedriftsfysioterapeut. Bedriftsfysioterapeut skal delta som veileder ved innredning av nye 
barnehager. 

Enhet for Boliger, Dagsentra og Psykisk Helsevern: 
Antall årsverk: 160 
Antall ansatte:  296 
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Registrert sykefravær 1. halvår 2008-2009 (inklusiv egenmeldt fravær) 
 

Fravær 1-16 Fravær 17-55 Fravær over 56 Total sykefravær 
2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 
1.6 1.4 - 0.2 2.2 1.5 - 0.7 4.4 3.0 -1.4 10.1 8.3 - 1.8 
 
Egenmeldt fravær er som følger: 
 

Egenmeldt fravær 
2008 2009 Endring 
1.9 2.4 0.5 
 
Oversikten viser en reduksjon på alle områder unntatt egenmeldt fravær. Det er store 
variasjoner mellom boligene med sykefravær fra 2.2% til 34.2 %. Innenfor fritidstiltak, 
psykiatri og Hovstua er sykefraværet godt under bydelens gjennomsnitt.  
 
Langtidssykmeldte blir fulgt opp av leder i samarbeid med personal. Der det meldes om 
arbeidsrelaterte årsaker på egenmeldingene blir dette kartlagt og nøye vurdert av leder i 
samarbeid med den det gjelder. 
 
Enhet for Forebygging og Rehabilitering: 
Antall årsverk: 33 
Antall ansatte:  31 
 
Registrert sykefravær 1. halvår 2008-2009 (inklusiv egenmeldt fravær) 
 

Fravær 1-16 Fravær 17-55 Fravær over 56 Total sykefravær 
2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 
0.4 1.0 0.6 0.5 2.3 1.8 4.2 0 - 4.2 6.8 4.2 - 2.6 
 
Egenmeldt fravær er som følger: 
 

Egenmeldt fravær 
2008 2009 Endring 
1.7 0.9 -0.8 
 

Utviklingen i sykefraværet  viser en betydelig nedgang både korttids- og langtidsfraværet.  
Enhet for Sosial/NAV: 
Antall årsverk: 24 
Antall ansatte:  27 
Registrert sykefravær 1. halvår 2008-2009 (inklusiv egenmeldt fravær) 
 

Fravær 1-16 Fravær 17-55 Fravær over 56 Total sykefravær 
2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 
1.1 0.8 - 0.3 0.5 3.7 3.2 5.6 6.4 0.8 8.8 12.4 3.6 
 
Egenmeldt fravær er som følger: 

Egenmeldt fravær 
2008 2009 Endring 
1.6 1.5 - 0.1 
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Det mellomlange fraværet har økt betydelig, og det antas at dette kan skyldes enkeltansatte med 
til dels alvorlige helseplager. Fraværet følges tett opp av leder i samarbeid med  
personalenheten. 
Her vil vi ha fokus på bruk av /søknad om tilretteleggingstilskudd og tidsubestemt 
lønnstilskudd for arbeidstakere med redusert arbeidsevne. 
 
Enhet for Barnevern og Enhet for forebygging Barn og unge: 
Antall årsverk: 24 
Antall ansatte:  31 
 
Registrert sykefravær 1. halvår 2008-2009 (inklusiv egenmeldt fravær) 
 

Fravær 1-16 Fravær 17-55 Fravær over 56 Total sykefravær 
2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 
0.3 0.6 0.3 1.4 0.9 - 0.5 4.8 6.2 1.4 7.9 9.5 1.6 
 
Egenmeldt fravær er som følger: 
 

Egenmeldt fravær 
2008 2009 Endring 
1.4 1.8 0.4 
 

Fraværet ligger under bydelens gjennomsnitt og fordeler seg ganske likt mellom korttids- og 
langtidsfravær. Det arbeides med å endre organiseringen av arbeidet. Bedriftshelsetjenesten gir 
råd ifm tilpassninger av det fysiske miljøet. Nye hensiktsmessige kontormøbler er anskaffet. 

Ressursenhet for Barn og Unge: 
Antall årsverk: 22 
Antall ansatte: 50 
 
Registrert sykefravær 1. halvår 2008-2009 (inklusiv egenmeldt fravær) 
 

Fravær 1-16 Fravær 17-55 Fravær over 56 Total sykefravær 
2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 
1.6 1.2 - 0.4 1.3 0.5 - 0.8 0.8 8.4 7.6 5.7 11.6 5.9 
Egenmeldt fravær er som følger: 
 

Egenmeldt fravær 
2008 2009 Endring 
2.0 1.5 - 0.5 
 
Her har fraværet økt siden siste rapportering og det skyldes langtidsfravær. Problemstillingene 
er i stor utstrekning sammenfallende med barnehagenes, da mange av seksjonens ansatte 
arbeider i barnehager. 
 
Enhet for Helsestasjon og Skolehelsetjeneste: 
Antall årsverk:  20 
Antall ansatte:   29 
 
 
Registrert sykefravær 1. halvår 2008-2009 (inklusiv egenmeldt fravær) 
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Fravær 1-16 Fravær 17-55 Fravær over 56 Total sykefravær 
2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 
0.9 1.1 0.2 0.8 0 -0.8 8.0 7.6 - 0.4 10.7 9.3 - 1.4 
 
Egenmeldt fravær er som følger: 
 

Egenmeldt fravær 
2008 2009 Endring 
1.0 0.6 - 0.4 
 
Hoveddelen av fraværet skyldes sykmeldinger både 100% og graderte. NAV har innvilget flere 
søknader om tidsubestemt lønnstilskudd som har passet til flere av arbeidstakerne. Det 
samarbeides tett med personalenheten, NAV og med bedriftshelsetjenesten. Meget aktiv 
oppfølging fra leders side og fleksibel bruk av personalet. 
 
Enhet for Hjemmetjenester: 
Antall årsverk:  130 
Antall ansatte:  168 
 
Registrert sykefravær 1. halvår 2008-2009 (inklusiv egenmeldt fravær) 
 

Fravær 1-16 Fravær 17-55 Fravær over 56 Total sykefravær 
2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 
2.6 1.5 - 1.1 1.4 2.3 0.9 6.6 8.0 1.4 12.5 13.3 0.8 
Egenmeldt fravær er som følger: 
 

Egenmeldt fravær 
2008 2009 Endring 
1.9 1.5 - 0.4 
 
Det er utarbeidet en grundig vurdering av sykefraværet i denne tjenesten. Fraværet varierer 
veldig fra 4.7% et sted til 18.1% et annet. 
Det høye fraværet skyldes i hovedsak svangerskapsrelaterte tilstander og opplevde belastninger 
i arbeidet. Et distrikt med høyt fravær har i den senere tid fått flere tyngre klienter, flere 
vedtakstimer og dårlig tilrettelagte hjem. En del av de ansatte i hjemmetjenesten sliter med 
kroniske belastningsskader.  
Lederne følger opp i samarbeid med personalenheten. Flere ansatte har tilrettelagte 
arbeidsoppgaver. 
Bydelen vil ha fokus på gravide, bruk av lønnstilskudd for flere, og veiledning av 
bedriftsfysioterapeut. Det vil også for denne tjenesten bli sette på hva som kan være årsak til de 
store variasjonene i fraværet  fra et distrikt til et annet. 
 
Administrasjon : 
( omfatter også fagområder, helsesenteret og lærlinger  ) 
Antall årsverk:  41.4 
Antall ansatte:  59 
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Registrert sykefravær 1. halvår 2008-2009 (inklusiv egenmeldt fravær) 
 

Fravær 1-16 Fravær 17-55 Fravær over 56 Total sykefravær 
2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 2008 2009 Endring 
0.7 0.8 0.1 1.0 0.5 - 0.5 3.5 3.2 - 0.3 6.6 5.6 - 1.0 
 
Egenmeldt fravær er som følger: 
 

Egenmeldt fravær 
2008 2009 Endring 
1.4 1.1 - 0.3 
 
Fraværet skyldes i hovedsak langtidssykmeldte. Alle blir fulgt tett opp av nærmeste leder. 
Det har vært fokus på det fysiske arbeidsmiljøet og det er gjort innkjøp av  nye hensiktsmessige 
og fleksible møbler. 
 
Generelle betraktninger om sykefraværet: 
Årsakene til langtidsfraværet  ligger med henvisning til de informasjoner arbeidsgiver sitter 
inne med, i stor utstrekning  på forhold utenfor arbeidet. På spørsmål om de ansatte opplevde å 
ha hatt fysiske eller psykiske plager  i løpet av de siste 12 måneder som de selv mener er 
arbeidsrelatert svarte ca 25% JA på dette ( Arbeidsmiljøundersøkelsen 2008 ). Når det gjelder 
spørsmål ifm egenmelding om hvorvidt fraværet kan skyldes forhold på arbeidsplassen blir det 
sjelden opplyst at det er årsaken til fraværet.  
 
Imidlertid er det vårt ansvar å  - så langt det er mulig - tilrettelegge for at arbeidstakere kan 
være i arbeid selv om de er syke. Vi kan gjøre bruk av tilskuddordninger fra NAV i større 
utstrekning enn i dag. Opplæring av ledere og å oppdage gode eksempler er nødvendig. 
NAV opprettet en ordning med ”Avventende sykmelding” som generelt har fått liten utbredelse 
og oppmerksomhet. Om ansatte får en avventende sykmelding er det viktig at tjenestestedene 
på forhånd har laget liste med enkle arbeidsoppgaver som kan utføres på arbeidsplassen selv 
om man er syk. Denne lages i et samarbeid mellom leder og de ansatte.  
 
Oslo kommune opprettet ”Servicekontoret – Raskere tilbake” som har vært kontaktet av noen 
arbeidstakere. Vårt inntrykk er at arbeidstakerne ikke alltid ser på dette som en reell hjelp til å 
komme raskere til utredning og behandling og at arbeidstakerne har større tillit til  fastlegens 
rekvisisjoner enn til en ukjent person på et kontor som arbeidsgiver initierer.  
 
Administrasjonens vurderinger og det videre arbeid  
IA-avtalen og bydelens handlingsplansperiode utløper 31.12.09. Som ledd i sykefraværs- og 
IA-arbeidet vil det etter dette, 2010, bli utarbeidet lokale handlingsplaner for de fleste enheter ( 
av en viss størrelse ). Virkemidler i sykefraværsarbeidet er rettet inn både mot å forebygge og 
forkorte sykefravær. Bydelen vil som et nytt satsningsområde i sine planer også sette fokus på 
tiltak rettet mot gravide arbeidstakere. Det er et mål at gravide medarbeidere kan fortsette i 
arbeidet så lenge som mulig under svangerskapet. Bydel Vestre Aker vil tilrettelegge arbeidet 
for den gravide både for å forebygge og redusere svangerskapsrelatert fravær. I tillegg til dette 
vil det også være spesielt fokus på våre seniorer, samt at kvalifisering av og veiledning til 
ledere og tillitsvalgte / verneombud i forhold til oppfølging av sykefravær fortsetter. Opplæring 
i å bruke NAVs tilskudd vil gi en bedre økonomi og kompensere for noen av 
fraværskostnadene.  

Basert på erfaringer er den planmessige satsingen og det systematiske arbeidet suksessfaktorer 
for å redusere sykefraværet. I tillegg er den generelle satsningen på arbeidsmiljø, og bruk av 
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ulike virkemidler i dette arbeidet, av avgjørende betydning. Årlige medarbeiderundersøkelser, 
medarbeidersamtaler, AKAN-arbeid og en kultur basert på involvering, ansvarliggjøring og 
medvirkning, samt gode velferdsordninger og sosiale tiltak, er alle viktige virkemidler i 
arbeidet med å forebygge og redusere sykefravær. Fokus på de som er gode og som har høyt 
nærvær  blir viktig å få vist frem i organisasjonen.  
 
Det fremgår av saksfremstillingen og utviklingen innefor sykefraværet at det må arbeides mer 
målrettet og systematisk i alle enheter i Bydel Vestre Aker for å redusere sykefraværet. Spesielt 
ser vi av rapportene at barnehager og hjemmetjenester står for økning i sykefraværet. Dette er 
tjenester med mange ansatte og bydelen vil ha hovedfokus på disse tjenestene når prosjekter 
igangsettes. Det er etter MBU-vedtak fra juni 2009 nedsatt et partsammensatt utvalg som skal 
drøfte konkrete tiltak i tjenestene. Det legges opp til større oppmerksomhet på organiseringen 
av arbeidet og leders oppfølging på tjenestesteder med lavt fravær. Vi må kartlegge forholdene 
og lære av hverandre. Ledere på ulike nivåer mobiliseres for å øke engasjementet og ta et større 
ansvar for arbeidsmiljøet i sin helhet, og for oppfølgingen av enkeltmedarbeidere.   

Bydelsutvalget vil få seg forelagt halvårlig rapport ( februar og august ) om utviklingen i 
sykefraværet.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken om utviklingen av sykefraværet til orientering, og ber om hvalvårlig 
oppdatering på utviklingen av sykefraværet. 
 
 
 
 
Vidar Haukeland      Jan O. Nytveit 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
 
Vedlegg:  Handlingsplan  IA-arbeidet 01.01.06 til 31.12.09 

 
  Sykefraværsoppfølgingsrutinene 
 
                        Loggskjema for oppfølging av sykmeldte 
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Sak 147/09  Pandemi, oppdatering per 17.08.09  
 
Arkivsak: 200900748 
Arkivkode: 211.2 
Saksbehandler: Åsa Rytter Evensen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Helse- og sosialkomiteen 24.08.09 57/09  
Bydelsutvalget 03.09.09 147/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
PANDEMI, OPPDATERING PER 17.08.09  
 
Hensikt:  
Hensikten med saken er å gi BU og AMU, MBU en orientering om bydelens plan for 
håndtering av pandemien og status for sykdommens utbredelse og alvorlighetsgrad per 
12.08.09 
 
Bakgrunn: 
24. mars ble det meldt om en hittil ukjent influensatype, som raskt bredde seg i USA og 
Mexico. Sykdommen, Influensa A(H1N1) spredde seg raskt til land i det amerikanske 
kontinent, Australia, New Zealand, Karibia, Storbritannia, Tyskland, Hellas; Malta, Kypros 
Japan, Thailand, Kina, Filippinene og Singapore. Fra epidemi ble det erklært Pandemi i juni. 
Per 12.08 var det meldt 808 tilfeller på landsbasis, men man regner med at flere tusen er 
smittet, i det sykdommen bare meldes hos personer med risikofaktorer.  Per 12.08 var 4 
personer alvorlig syke, ingen var døde. Sykdommen rammer yngre personer. 
 
Saken: 
Bydelens pandemiplan ble behandlet i bydelsutvalget 18.juni. 
Det første tilfellet av influensa A( H1N1)  ble meldt Bydelsoverlegen 23.07 det neste 28.07. 
Senere er ingen meldinger innkommet. På landsbasis er det meldt 808 tilfeller per 12.08. Man 
regner imidlertid med at flere tusen er smittet, i det sykdommen bare meldes hos personer med 
risikofaktorer. Per 12.08 var 4 personer i landet alvorlig syke, ingen døde.  
Det er barn og yngre personer som hovedsakelig angripes, og sykdomsforløpet har foreløpig 
ikke vært alvorig.  
I Norge regner man med at 30% av befolkningen kan bli syke i løpet av 3 måneder, ved vanlig 
sesonginfluensa blir 5-10% syke. Man regner med at en syk forårsaker sykdom hos 1,4 til 3,5 
andre personer.  
  
Det er sendt plakater for oppslag om forebyggende tiltak til skoler, barnehager, høyskoler, 
universiteter NAV, svømmehaller og kinoer fra sentrale myndigheter.  
 
Bydelens forberedelser:  

• Pandemiplanen blir fortløpende oppdatert basert på kunnskap/erfaring om hvordan 
sykdommen arter seg i bydelen. 

• Alle tjenestesteder har fått, eller vil få Antibac desnfeksjonsmiddel til desinfisering av 
hender.  
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• Alle bydelens legekontorer har fått Antibac til å plassere ved inngangen til 
venterommet. 

• Bydelsoverlegen følger daglig med på Folkehelsas nettsider og på www.pandemi .no. 
Hun deltar på Fylkeslegens møter om pandemien. 

• Fungerende bydelsdirektør og bydelsoverlegen har hatt møte med bydelens fastleger. 
Disse er enige om at mange syke kan behandles per telefon. Legekontorene kan motta 
influensasyke om ettermiddagen for å unngå at disse smitter andre pasienter. Legene er 
innstilt på å yte en ekstra innsats under pandemien. De er også innstilt på å vaksinere 
egne pasienter når vaksinen kommer.  

• Bydelen vil arrangere vaksinasjonsdager i Sørkedalsveien 148 når vaksinen foreligger.  
• Bydelsoverlegen mottar oppdatering om situasjonen fra fastlegene 
• Bydelsoverlegen oppdaterer situasjonen en gang ukentlig til Oslo kommune sentralt. 

 
Organisering av daglig arbeid – tiltak ved sykdom hos ansatte 
I forbindelse med en Pandemi som skyldes influensa A(H1N1) antas det at opptil 30 % av 
arbeidstakerne kan bli borte fra arbeidet samtidig.  
 
For å sikre drift av de viktigste tjenestene blir det viktig for både arbeidstakersiden og 
arbeidsgiversiden å vise fleksibilitet. Arbeidsgiver vil så langt det er praktisk mulig forsøke å ta 
individuelle hensyn. Men dersom mange blir fraværende fra jobb på grunn av sykdom eller for 
å pleie egne familiemedlemmer vil arbeidsgiver måtte prioritere hvilke tjenester som skal 
drives videre og det kan bli vanskelig å innvilge ferie eller avspasering. Det er viktig at 
arbeidstakerne informeres om dette i forkant slik at det er færrest mulig som planlegger ferie 
eller fri når mange er syke. 
 
Videre kan de bli aktuelt å bruke beordring i større grad en vanlig, samt at vakter kan bli 
forskjøvet. Det kan også bli aktuelt å bruke mer overtid. Dersom det blir nødvendig å bruke den 
type virkemidler vil arbeidsgiver forsøke å fordele belastningen utover og forsøke å ta 
individuelle hensyn. 
 
Administrasjonens vurdering: 
Det er administrasjonens vurdering at Bydel Vestre Aker er teoretisk klar til å møte de 
utfordringer som oppstår ved et eventuelt stort pandemiutbrudd. Planer er utarbeidet og 
gjennomgått i detalj, men det gjenstår å se hvorledes planverket vil fungere i praksis.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar orienteringen om Pandemiberedskapen og den praktiske tilnærmingen til 
orientering. 
 
 
 
 
Vidar Haukeland 
Bydelsdirektør 
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Sak 148/09  Tilsynsutvalgets oppfølging av helsetilsynets tilsyn ved 
Hovseterhjemmet  

 
Arkivsak: 200900215 
Arkivkode: 240.4 
Saksbehandler: Berit Nilsen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Helse- og sosialkomiteen 24.08.09 55/09  
Bydelsutvalget 03.09.09 148/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
TILSYNSUTVALGETS OPPFØLGING AV HELSETILSYNETS TILSYN VED 
HOVSETERHJEMMET  
 
Saksframstilling: 
Helsetilsynet gjennomførte tilsyn ved Hovseterhjemmet i perioden 24.10.2008 – 04.02.2009. 
I BU-sak 46/09 ba bydelsutvalget tilsynsutvalget  følge opp rapporten fra Helsetilsynet med  
ledelsen ved Hovseterhjemmet og sykehjemsetaten. Rapport fra Sykehjemsetaten til 
Helsetilsynet ble lagt frem i helse- og sosialkomiteens sak-45/09 og bydelsutvalgets sak-
117/09.  
Tilsynsutvalget har hatt et avsluttende møte med ledelsen ved Hovseterhjemmet 20.04.2009 og 
referat fra møtet følger vedlagt. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar referat fra tilsynsutvalgets møte 20.04.2009med ledelsen ved 
Hovseterhjemmet angående Helsetilsynets tilsyn til orientering 
 
 
 
 
 
 
Vidar Haukeland       Anne Lindalen 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
 
 
Vedlegg: Referat fra møtet mellom tilsynsutvalget og ledelsen ved Hovseterhjemmet      
                 20.04.2009 
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Sak 149/09  Tilsyn ved Hovseterhjemmet enhet 2 18.03.2009  
 
Arkivsak: 200900215 
Arkivkode: 240.4 
Saksbehandler: Berit Nilsen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Helse- og sosialkomiteen 24.08.09 53/09  
Bydelsutvalget 03.09.09 149/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
TILSYN VED HOVSETERHJEMMET ENHET 2 18.03.2009  
 
Saksframstilling: 
Vedlagt følger tilsynsrapport fra bydelens tilsynsutvalg om uanmeldt tilsyn ved 
Hovseterhjemmet, enhet 2 gjennomført 18.03.2009, samt kommentarer til rapporten fra 
Sykehjemsetaten. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar tilsynsrapporten for uanmeldt  tilsyn 18.03.2009 ved Hovseterhjemmet, 
enhet 2 og kommentarer til rapporten fra Sykehjemsetaten til orientering  
 
 
 
 
Vidar Haukeland       Anne Lindalen 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
 
 
Vedlegg:  Tilsynsrapport fra Hovseterhjemmet 
 
   Kommentarer fra Sykehjemsetaten 
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Sak 150/09  Tilsyn ved Hovseterhjemmet enhet 1 og 5 09.02.2009  
 
Arkivsak: 200900215 
Arkivkode: 240.4 
Saksbehandler: Berit Nilsen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Helse- og sosialkomiteen 24.08.09 52/09  
Bydelsutvalget 03.09.09 150/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
TILSYN VED HOVSETERHJEMMET ENHET 1 OG 5 09.02.2009  
 
 
Saksframstilling: 
Vedlagt følger tilsynsrapport fra bydelens tilsynsutvalg om anmeldt tilsyn ved 
Hovseterhjemmet, enhet 1 og 5 09.02.2009, samt kommentarer til rapporten fra 
Sykehjemsetaten 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar tilsynsrapporten for tilsyn ved Hovseterhjemmet, enhet 1 og 5 09.02.2009 og 
kommentarer til rapporten fra Sykehjemsetaten til orientering 
 
 
 
 
Vidar Haukeland      Anne Lindalen 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
 
 
 
Vedlegg.  Tilsynsrapport fra Hovseterhjemmet 
 
   Kommentarer fra Sykehjemsetaten 
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Sak 151/09  Foreløpig orientering om tilsyn ved Hovseterhjemmet 
15.07.2009  

 
Arkivsak: 200900215 
Arkivkode: 240.4 
Saksbehandler: Berit Nilsen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Helse- og sosialkomiteen 24.08.09 54/09  
Bydelsutvalget 03.09.09 151/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
FORELØPIG ORIENTERING OM TILSYN VED HOVSETERHJEMMET 15.07.2009  
 
 
Saksframstilling: 
I henhold til endret pkt. 9, 1. avsnitt i Instruks for kommunale tilsynsutvalg for institusjoner 
fremlegger Bydel Vestre Aker mottatt tilsynsrapport for uanmeldt tilsyn utført ved 
Hovseterhjemmet 15.07.2009for bydelsutvalget til foreløpig orientering. Rapporten er 
oversendt sykehjemsetaten for tilbakemelding 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar tilsynsrapporten for uanmeldt  tilsyn ved Hovseterhjemmet 15.07.2009 til 
foreløpig orientering 
 
 
 
 
Vidar Haukeland     Jan O. Nytveit 
bydelsdirektør      avdelingssjef 
 
 
 
Vedlegg:  Tilsynsrapport Hovseterhjemmet 
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Sak 152/09  Varslingssystem for Sørkedalen - Lysakervassdraget  
 
Arkivsak: 200901304 
Arkivkode: 0 
Saksbehandler: Anne Marie Nordby 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 03.09.09 152/09  
 
VARSLINGSSYSTEM FOR SØRKEDALEN - LYSAKERVASSDRAGET  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
 

   39



 40 

 

Sak 153/09  Komitereferater møte 3. september 2009  
 
Arkivsak: 200900158 
Arkivkode: 027.2 
Saksbehandler: Anne Marie Nordby 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 03.09.09 153/09  
 
KOMITEREFERATER MØTE 3. SEPTEMBER 2009  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
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Protokoll 5/09 
 
 
Møte: Bydelsutvalget  
Møtested: Kantinen. Sørkedalsveien 148 3. etg.  


Møtetid: torsdag 18. juni 2009 kl. 17.15     
Sekretariat: 23476014  
 
 
Møteleder: Elin Horn Galtung (H)  
   
Tilstede: Anita Asdahl Hoff (H) kom kl. 19.30 fra sak 118/09 


Arild Gjervan (H) 
Trond Lind Petersen (H) 
Lars Madsen (H) 
Jane Steenbuch (H) 
Harald Johan Cappelen (H) 
Carl Lindblad (A) 
Christian Holmesland (F) gikk kl. 19.15 
Karin C. Matheson Seem (F) 
Terje Bjøro (V) 
Ellen Lerberg (SV) gikk kl. 21.00 


 


   
Forfall: Sven Marius Gjeruldsen (H), uoppsettelig arbeid 


Anne M. Fjermeros (A), velferd 
Astrid Charlotte Seeberg (V) velferd 


 


   
Som vara møtte: Finn Selmer Andresen (H) 


Frank Aubert (A) 
Anne Hollerud (V) 
 
Det var 14 stemmeberettigede t.o.m. sak 126/09, det var 
13 stemmeberettigede i sak 127 og 128 


 


   
I tillegg møtte: Bydelsdirektør Vidar Haukeland 


Avd. sjef Jan O. Nytveit 
Avd. sjef Anne Lindalen 
Bydelsoverlege Åsa Rytter Evensen 


 


   
Møtesekretær: Anne Marie Nordby  







Godkjenning av innkalling 
Innkallingen ble godkjent uten merknader 
 
Godkjenning av sakskart 
 
AU fremmet fremmet følgende forslag til nye saker: 
Sak 122 /09  Fullmakt i sommerferieperioden til arbeidsutvalget 
Sak 123 /09  Bogstad vinterparadis - Høringsuttalelse fra Bydel Vestre Aker 
Sak 124 /09  Planforslag til offentlig ettersyn - Doktor Holms vei 3 Holmenkollen gnr 33 bnr 


54 - Besserud - Reguleringsplan. 
Sak 125 /09  Status for utbedring av Jerpefaret 6-8 - "Sikksakkstien" 
Sak 126 /09  Skolebehovsplan 2010 - 2020 
 
Arild Gjervan (H) fremmet følgende forslag til nye saker: 
Sak 127/09  Evaluering av den nye bussruten Frognerseteren/Lillevann og Majorstua  
Sak 128/09  Tommleplassen 
Sak 113/09  Utgår da den behandles under sak 112/09 
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende endringsforslag  
Sak 119 /09  Solkroken – Venstre fremmer forslag til vedtakssak. 
 
Åpen halvtime 
Bjørn Christian Østring, beboer i Nordengveien tok ordet til sak 107/09 
Torleif Johnsen, Miljøpartiet de uverdige forhold for EØS borgere på parkeringsplassene i 
Sørkedalen 
Pamela Anderson tok ordet til sakene 105/09, 110/09, 111/09 ønsket en helhetlig plan for 
fartshumper 
Nina Storvik, Husebyskogen, tok opp saken vedrørende bygging av den amerikanske 
ambassade i Husebyskogen 
 
Saker behandlet under møte 
Sak 101 /09  Protokoll fra møte 14. mai 2009 ........................................................................... 1 
Sak 102 /09  Regnskapsrapportering pr.30.04.09 ...................................................................... 1 
Sak 103 /09  Kostnadsbesparende tiltak 2009 prosess 3............................................................ 1 
Sak 104 /09  Tertialrapport 1 tertial 2009 .................................................................................. 1 
Sak 105 /09  Sperring av gjennomgangsmuligheter Jensmessveien - Bernhard Herres vei - 


Holmenkollveien .................................................................................................... 2 
Sak 106 /09  Forespørsel vedrørende fartshumper i Kristianiasvingen ..................................... 2 
Sak 107 /09  Sperring av Nordengveien med bom..................................................................... 3 
Sak 108 /09  Grindbakken og Voksenkollveien - Forslag om humper ...................................... 3 
Sak 109 /09  Oversendelse ønske om fartshump i Nils Collet Vogts vei................................... 4 
Sak 110 /09  Anmodning om fartshump i Østre Holmensvingen .............................................. 4 
Sak 111 /09  Ønske om stenging av Østre Holmensvingen ....................................................... 5 
Sak 112 /09  Løypetrase i Holmenkollen ................................................................................... 5 
Sak 113 /09  Utbygging av Holmenkollanlegget ....................................................................... 6 
Sak 114 /09  Røa Torg................................................................................................................ 6 
Sak 115 /09  Valg av nytt medlem til Vestre Aker eldreråd ...................................................... 7 
Sak 116 /09  Egenbetaling - dagrehabiliteringen ....................................................................... 7 
Sak 117 /09  Rapport fra Sykehjemsetaten til Helsetilsynet i forbindelse med tilsyn ved 


Hovseterhjemmet.................................................................................................... 7 
Sak 118 /09  Pandemi beredskap................................................................................................ 8 
Sak 119 /09  Solkroken barnehage............................................................................................. 8 
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Sak 101 /09  Protokoll fra møte 14. mai 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget godkjenner protokollen fra bydelsutvalgets møte 14. mai 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget godkjenner protokollen fra bydelsutvalgets møte 14. mai 2009 
 


 Sak 102 /09  Regnskapsrapportering pr.30.04.09 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar redegjørelsen om bydelens økonomiske situasjon til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar redegjørelsen om bydelens økonomiske situasjon til orientering. 
 


 Sak 103 /09  Kostnadsbesparende tiltak 2009 prosess 3 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget støtter prosessen og forslag til resultatmål som er gitt respektive fagområder 
og administrasjon. 
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende tilleggsforslag: 
…med unntak av pkt. 8 Eldresenter med kr. 300.000.-. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
Venstres tilleggsforslag falt med 12 (7H+2F+2A+1SV) stemmer mot 2 (2V) stemmer. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget støtter prosessen og forslag til resultatmål som er gitt respektive fagområder 
og administrasjon. 
 


 Sak 104 /09  Tertialrapport 1 tertial 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar tertialrapporten og tertialstatistikken til orientering. 
 
Et samlet Bydelsutvalg fremmet følgende forslag: 
Bydelsutvalget ser alvorlig på utviklingen av sykefraværet og ønsker derfor en  
detaljert redegjørelse over sykefraværet med forslag til konkrete tiltak med henblikk på å 
reduserte sykefraværet. 
 
Forslaget ble enstemmig vedtatt. 







Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget ser alvorlig på utviklingen av sykefraværet og ønsker derfor en  
detaljert redegjørelse over sykefraværet med forslag til konkrete tiltak med henblikk på å 
reduserte sykefraværet. 
 


 Sak 105 /09  Sperring av gjennomgangsmuligheter Jensmessveien 
- Bernhard Herres vei - Holmenkollveien 


 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Begjæringen om fysisk sperring av Jensmessveien/Bernhard Herres vei, oversendes 
Samferdselsetaten for en nærmere utredning og faglig vurdering av et slikt tiltak.  
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg går ikke inn for stenging av Jensmessveien/Bernhard Herres vei. 
Det legges vekt på uttalelsen fra Vestre Holmens Vel. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg går ikke inn for stenging av Jensmessveien/Bernhard Herres vei. 
Det legges vekt på uttalelsen fra Vestre Holmens Vel. 
 


Sak 106 /09  Forespørsel vedrørende fartshumper i 
Kristianiasvingen 


 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg er av bystyret delegert myndighet til å fatte vedtak om anleggelse 
av fartshumper. Denne myndigheten er begrenset til lokale, kommunale veier uten 
kollektivtrafikk. Vestre Aker bydelsutvalg har dermed vedtaksmyndighet når det gjelder 
anleggelse av fartshumper i Kristianiasvingen. Samferdselsetaten skal imidlertid være faglig 
saksforbereder for Vestre Aker bydelsutvalg.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg fatter herved følgende vedtak: 
 


1. Det anlegges fartshumper i Kristianiasvingen, der hvor Samferdselsetaten etter en 
faglig vurdering finner at de vil ha størst fartsreduserende virkning.  


2. Samferdselsetaten forbereder saken med sikte på iverksettelse, men bydelsutvalget tar 
forbehold om budsjettmessig dekning av tiltaket.   


 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Saken oversendes Svenstuen Vel og Fellesråd, med anmodning om nærmere beskrivelse av 
hvor fartshump ønskes. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Saken oversendes Svenstuen Vel og Fellesråd, med anmodning om nærmere beskrivelse av 
hvor fartshump ønskes. 
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 Sak 107 /09  Sperring av Nordengveien med bom 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Begjæringen om fysisk sperring av Nordengveien med bom mellom nr. 1 og nr. 3, oversendes 
Samferdselsetaten for en nærmere utredning og faglig vurdering av et slikt tiltak.   
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg går ikke inn for fysisk sperring av Nordengveien med bom mellom 
nr. 1 og 3 på grunn av de nåværende trafikale forhold. Eventuell flytting vurderes når man ser 
effekten av Røa-tunnelen.   
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg går ikke inn for fysisk sperring av Nordengveien med bom mellom 
nr. 1 og 3 på grunn av de nåværende trafikale forhold. Eventuell flytting vurderes når man 
ser effekten av Røa-tunnelen.   
 


 Sak 108 /09  Grindbakken og Voksenkollveien - Forslag om humper 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg er av bystyret delegert myndighet til å fatte vedtak om anleggelse 
av fartshumper. Denne myndigheten er begrenset til lokale, kommunale veier uten 
kollektivtrafikk. Vestre Aker bydelsutvalg har dermed vedtaksmyndighet når det gjelder 
anleggelse av fartshump i Grindbakken.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg fatter herved følgende vedtak: 


1. Det anlegges en fartshump i Grindbakken slik som anvist i Samferdselsetatens kart av 
7. mai 2009.  


2. Samferdselsetaten forbereder saken med sikte på iverksettelse, men bydelsutvalget tar 
forbehold om budsjettmessig dekning av tiltaket. 


 
For øvrig viser Vestre Aker bydelsutvalg til Samferdselsetatens vurdering av 
trafikkforholdene i Voksenkollveien, og slutter seg til forslaget om anleggelse av to 
fartshumper i Voksenkollveien.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg forventer at SAM i Voksenkollveien også forbereder ytterligere en 
hump nordvest for nedkjøringen til Hospitsveien av hensyn til trafikksikkerheten til 
skolebarna.  
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg er av bystyret delegert myndighet til å fatte vedtak om anleggelse av 
fartshumper. Denne myndigheten er begrenset til lokale, kommunale veier uten 
kollektivtrafikk. Vestre Aker bydelsutvalg har dermed vedtaksmyndighet når det gjelder 
anleggelse av fartshump i Grindbakken.  
 
 
 







Vestre Aker bydelsutvalg fatter herved følgende vedtak: 
1. Det anlegges en fartshump i Grindbakken slik som anvist i Samferdselsetatens kart av 


7. mai 2009.  
2. Samferdselsetaten forbereder saken med sikte på iverksettelse, men bydelsutvalget tar 


forbehold om budsjettmessig dekning av tiltaket. 
 
For øvrig viser Vestre Aker bydelsutvalg til Samferdselsetatens vurdering av 
trafikkforholdene i Voksenkollveien, og slutter seg til forslaget om anleggelse av to 
fartshumper i Voksenkollveien.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg forventer at SAM i Voksenkollveien også forbereder ytterligere en 
hump nordvest for nedkjøringen til Hospitsveien av hensyn til trafikksikkerheten til 
skolebarna.  
 


 Sak 109 /09  Oversendelse ønske om fartshump i Nils Collet Vogts 
vei 


 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg er av bystyret delegert myndighet til å fatte vedtak om anleggelse 
av fartshumper. Denne myndigheten er begrenset til lokale, kommunale veier uten 
kollektivtrafikk. Vestre Aker bydelsutvalg har dermed vedtaksmyndighet når det gjelder 
anleggelse av fartshump i Nils Collet Vogts vei. Samferdselsetaten skal imidlertid være faglig 
saksforbereder for Vestre Aker bydelsutvalg. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg fatter herved følgende vedtak: 
 


1. Det anlegges en fartshump helt nederst i Nils Collet Vogts vei. 
2. Samferdselsetaten foprbereder saken med sikte på iverksettelse, men bydelsutvalget 


tar forbehold om budsjettmessig dekning av tiltaket. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Saken om fartshump i Nils Collet Vogts vei sendes det lokale vel for uttalelse. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Saken om fartshump i Nils Collet Vogts vei sendes det lokale vel for uttalelse. 
 


 Sak 110 /09  Anmodning om fartshump i Østre Holmensvingen 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg er av bystyret delegert myndighet til å fatte vedtak om anleggelse 
av fartshumper. Denne myndigheten er begrenset til lokale, kommunale veier uten 
kollektivtrafikk. Vestre Aker bydelsutvalg har dermed vedtaksmyndighet når det gjelder 
anleggelse av fartshump i Østre Holmensvingen. Samferdselsetaten skal imidlertid være 
faglig saksforbereder for Vestre Aker bydelsutvalg.  
 
 
 
Vestre Aker bydelsutvalg fatter herved følgende vedtak: 
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1. Det anlegges en fartshump i Østre Holmensvingen midt i mellom to fartshumper 


som allerede er etablert i veistrekningen.  
2. Samferdselsetaten forbereder saken med sikte på iverksettelse, men bydelsutvalget 


tar forbehold om budsjettmessig dekning av tiltaket.   
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Saken om fartshump i Østre Holmensvingen oversendes Ris Vel for uttalelse. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Saken om fartshump i Østre Holmensvingen oversendes Ris Vel for uttalelse. 
 


 Sak 111 /09  Ønske om stenging av Østre Holmensvingen 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Begjæringen om fysisk sperring av Østre Holmensvingen, oversendes Samferdselsetaten for 
en nærmere utredning og faglig vurdering av et slikt tiltak. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Saken om stenging av Østre Holmensvingen oversendes Ris Vel for uttalelse. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Saken om stenging av Østre Holmensvingen oversendes Ris Vel for uttalelse. 
 


 Sak 112 /09  Løypetrase i Holmenkollen 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Løypetraseene i forbindelse med VM begynner nå å ta form. Når arbeidet nå er godt i gang, 
tydeliggjøres det at dette er dramatiske naturinngrep i landskapsprofilen hva angår fjerning av 
vegetasjon og endring av landskap. Desto viktigere er det derfor at tiltakshaver, Oslo 
kommune Idrettsetaten, respekterer regelverket i forbindelse med reguleringen av dette 
området.   
 
I april ble det varslet en reguleringsendring av løypetraseen over Styggedalen. Parter som ble 
ansett som berørte ble varslet. Bydel Vestre Aker reagerer imidlertid meget sterkt på at 
bydelen ikke ble varslet i denne sak. Det var opprinnelig planlagt at traseen skulle gå i bro 
over Styggedalen, for å skåne dette området. Endringen medfører at elven legges i kulvert 
under løypetraseen. Løypetraseen vil også bli vesentlig bredere enn opprinnelig planlagt.  
 
Da befaring ble gjennomført, viste det seg at arbeidene allerede var gjennomført og området 
rasert før frist for uttalelse var utløpt. 
 
 Bydelsutvalget i Vestre Aker vil påpeke at en slik måte å gjennomføre et prosjekt som 
medfører dramatiske konsekvenser hva angår naturinngrep, viser manglende respekt for 







demokratiske prinsipper. Bydelsutvalget i Vestre Aker ber om at det ryddes opp i området, og 
at det, så langt det er mulig, settes i stand slik det var før arbeidene ble utført. 
 
Bydelsutvalget ber om at slike situasjoner ikke vil gjenta seg i det videre arbeidet i området, 
og at det tas behørig hensyn til naturmiljøet under den videre utbyggingen. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Løypetraseene i forbindelse med VM begynner nå å ta form. Når arbeidet nå er godt i gang, 
tydeliggjøres det at dette er dramatiske naturinngrep i landskapsprofilen hva angår fjerning 
av vegetasjon og endring av landskap. Desto viktigere er det derfor at tiltakshaver, Oslo 
kommune Idrettsetaten, respekterer regelverket i forbindelse med reguleringen av dette 
området.   
 
I april ble det varslet en reguleringsendring av løypetraseen over Styggedalen. Parter som ble 
ansett som berørte ble varslet. Bydel Vestre Aker reagerer imidlertid meget sterkt på at 
bydelen ikke ble varslet i denne sak. Det var opprinnelig planlagt at traseen skulle gå i bro 
over Styggedalen, for å skåne dette området. Endringen medfører at elven legges i kulvert 
under løypetraseen. Løypetraseen vil også bli vesentlig bredere enn opprinnelig planlagt.  
 
Da befaring ble gjennomført, viste det seg at arbeidene allerede var gjennomført og området 
rasert før frist for uttalelse var utløpt. 
 
 Bydelsutvalget i Vestre Aker vil påpeke at en slik måte å gjennomføre et prosjekt som 
medfører dramatiske konsekvenser hva angår naturinngrep, viser manglende respekt for 
demokratiske prinsipper. Bydelsutvalget i Vestre Aker ber om at det ryddes opp i området, og 
at det, så langt det er mulig, settes i stand slik det var før arbeidene ble utført. 
 
Bydelsutvalget ber om at slike situasjoner ikke vil gjenta seg i det videre arbeidet i området, 
og at det tas behørig hensyn til naturmiljøet under den videre utbyggingen. 


 Sak 113 /09  Utbygging av Holmenkollanlegget 
 
Saken utgår da dette gjelder samme sak som 112/09. 
 


 Sak 114 /09  Røa Torg 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
BU viser til tilsendt informasjon fra Røa Centrum AS om utbyggingsforslag av Røa Torg 
(reguleringsplan felt A13) og Austliveien 3. 
 
BU ønsker å signalisere overfor utbygger at man finner forslaget meget bra. I den videre 
prosess mener BU at forslagets byggehøyde ikke må overstige Samfunnshus Vests kotehøyde. 
 
Vår positive holdning begrunnes med at man på denne måte får et stort torg bebygget med 
kun en mindre paviljong. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
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BU viser til tilsendt informasjon fra Røa Centrum AS om utbyggingsforslag av Røa Torg 
(reguleringsplan felt A13) og Austliveien 3. 
 
BU ønsker å signalisere overfor utbygger at man finner forslaget meget bra. I den videre 
prosess mener BU at forslagets byggehøyde ikke må overstige Samfunnshus Vests kotehøyde. 
 
Vår positive holdning begrunnes med at man på denne måte får et stort torg bebygget med 
kun en mindre paviljong. 
 


 Sak 115 /09  Valg av nytt medlem til Vestre Aker eldreråd 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Ellinor Moe Lund fritas for sitt verv som medlem av Vestre Aker eldreråd fra 01.08.09.   Else 
Foyn Johannessen oppnevnes som medlem av Vestre Aker eldreråd fra samme dato. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Ellinor Moe Lund fritas for sitt verv som medlem av Vestre Aker eldreråd fra 01.08.09.   Else 
Foyn Johannessen oppnevnes som medlem av Vestre Aker eldreråd fra samme dato. 
 


 Sak 116 /09  Egenbetaling - dagrehabiliteringen 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget slutter seg til bydelsdirektørens forslag om at egenandel for dagrehabilitering 
er lik den til enhver tid gjeldende sats for dagopphold, kr. 61,-  pr. dag i 2009. 
 
Helse- og sosialkomiteen innstiller overfor bydelsutvalget å fatte følgende vedtak 
Bydelsutvalget slutter seg til bydelsdirektørens forslag om at egenandel for dagrehabilitering 
er lik den til enhver tid gjeldende sats for dagopphold, kr. 61,-  pr. dag i 2009. Vedtaket gjøres 
gjeldende fra 01.07.2009 
 
Helse- og sosialkomiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget slutter seg til bydelsdirektørens forslag om at egenandel for dagrehabilitering 
er lik den til enhver tid gjeldende sats for dagopphold, kr. 61,-  pr. dag i 2009. Vedtaket 
gjøres gjeldende fra 01.07.2009 
 


 Sak 117 /09  Rapport fra Sykehjemsetaten til Helsetilsynet i 
forbindelse med tilsyn ved Hovseterhjemmet 


 
Helse- og sosialkomiteen innstiller overfor bydelsutvalget å fatte følgende vedtak 
Bydelsutvalget tar Sykehjemsetatens uttalelse til Helsetilsynet i forbindelse med tilsyn ved 
Hovseterhjemmet til orientering. 
 
Helse- og sosialkomiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
Bydelsutvalgets vedtak 







Bydelsutvalget tar Sykehjemsetatens uttalelse til Helsetilsynet i forbindelse med tilsyn ved 
Hovseterhjemmet til orientering. 
 


 Sak 118 /09  Pandemi beredskap 
 
Helse- og sosialkomiteen fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg tar saken om Pandemi beredskap til orientering 
 
Helse- og sosialkomiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bu tar saken om Pandemi beredskap til orientering 
 


 Sak 119 /09  Solkroken barnehage 
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg ber bydelsdirektøren legge forholdene til rette for opprettholdelse 
av dagens kommunale barnehavedrift og gå inn for at forkjøpsretten benyttes.  
 
Venstres forslag ble enstemmig vedtatt 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg ber bydelsdirektøren legge forholdene til rette for opprettholdelse 
av dagens kommunale barnehavedrift og gå inn for at forkjøpsretten benyttes.  
 


 Sak 120 /09  Barnehagestatistikk 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens sak om årets barnehageopptak til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens sak om årets barnehageopptak til orientering. 
 


 Sak 121 /09  Komitereferater møte 18.juni 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Protokoll fra BMS-komiteens møte 02.06.09 tas til orientering 
2. Protokoll fra helse- og sosialkomiteen 08.06.09 tas til orientering 
3. Protokoll fra Vestre Aker Eldreråd 08.06.09 tas til orientering 
4. Protokoll fra AU 10.06.09 tas til orientering 
5. Protokoll fra MBU 15.06.09 tas til orientering  
6. Protokoll fra AMU 15.06.09 tas til orientering 
7. Protokoll fra Ungdomsrådet 09.06.09 tas til orientering 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
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Bydelsutvalgets vedtak 
1. Protokoll fra BMS-komiteens møte 02.06.09 tas til orientering 
2. Protokoll fra helse- og sosialkomiteen 08.06.09 tas til orientering 
3. Protokoll fra Vestre Aker Eldreråd 08.06.09 tas til orientering 
4. Protokoll fra AU 10.06.09 tas til orientering 
5. Protokoll fra MBU 15.06.09 tas til orientering  
6. Protokoll fra AMU 15.06.09 tas til orientering 
7. Protokoll fra Ungdomsrådet 09.06.09 tas til orientering 
 


 Sak 122 /09  Fullmakt i sommerferieperioden til arbeidsutvalget 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Arbeidsutvalget i bydel Vestre Aker gis fullmakt til å behandle saker som ordinært skulle 
behandles i bydelsutvalget i perioden 19.06.2009 til 02.09.2009.  Eventuelle slike saker skal 
refereres for bydelsutvalget i møte 03.09.2009.  
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Arbeidsutvalget i bydel Vestre Aker gis fullmakt til å behandle saker som ordinært skulle 
behandles i bydelsutvalget i perioden 19.06.2009 til 02.09.2009.  Eventuelle slike saker skal 
refereres for bydelsutvalget i møte 03.09.2009.  
 


 Sak 123 /09  Bogstad vinterparadis - Høringsuttalelse fra Bydel 
Vestre Aker 


 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar BMS-komiteens vedtak til orientering. 
 
Bydelsdirektøren forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar BMS-komiteens vedtak til orientering. 
 


 Sak 124 /09  Planforslag til offentlig ettersyn - Doktor Holms vei 3 
Holmenkollen gnr 33 bnr 54 - Besserud - 
Reguleringsplan. 


 
Arild Gjervan (H) fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker Bydelsutvalg går sterkt imot at eiendommen omreguleres til bolig samt 
byggeområde for allmennyttig formål (barnehage med tre til fire avdelinger). 
En barnehage for 50-60 barn vil generere stor trafikk i Dr. Holms vei, spesielt i tidspunktet 
rundt barnehagens åpnings- og stengetid. 
Veien er smal, svingete og bratt og ikke opparbeidet i henhold til gjeldende regulering. 
Det er ikke opparbeidet fortau langs veien. 
Dette vil skape trafikkfarlige situasjoner for barn og unge, også for de som benytter denne vei 
som skolevei. 







Spesielt vinterstid vil de trafikale forhold være meget vanskelige. 
Trafikken i Dr. Holms vei er stadig økende som følge av den fortetting som skjer i området. 
Fartsgrensen i veien er 30 km/t, en fartsgrense som ofte ikke respekteres. 
Tomten for utearealet er bratt og de foreslåtte terrasser på tomten er mindre enn 10 m, hvilket 
kan skape uheldige forhold for barns lek. 
Bydelen har i dag full barnehagedekning. En del av dagens plasser er av midlertidig karakter. 
Som erstatning for disse på sikt har bydelen andre prosjekter som bedre egner seg til 
barnehageformål. 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker Bydelsutvalg går sterkt imot at eiendommen omreguleres til bolig samt 
byggeområde for allmennyttig formål (barnehage med tre til fire avdelinger). 
En barnehage for 50-60 barn vil generere stor trafikk i Dr. Holms vei, spesielt i tidspunktet 
rundt barnehagens åpnings- og stengetid. 
Veien er smal, svingete og bratt og ikke opparbeidet i henhold til gjeldende regulering. 
Det er ikke opparbeidet fortau langs veien. 
Dette vil skape trafikkfarlige situasjoner for barn og unge, også for de som benytter denne vei 
som skolevei. 
Spesielt vinterstid vil de trafikale forhold være meget vanskelige. 
Trafikken i Dr. Holms vei er stadig økende som følge av den fortetting som skjer i området. 
Fartsgrensen i veien er 30 km/t, en fartsgrense som ofte ikke respekteres. 
Tomten for utearealet er bratt og de foreslåtte terrasser på tomten er mindre enn 10 m, 
hvilket kan skape uheldige forhold for barns lek. 
Bydelen har i dag full barnehagedekning. En del av dagens plasser er av midlertidig karakter. 
Som erstatning for disse på sikt har bydelen andre prosjekter som bedre egner seg til 
barnehageformål. 
 


 Sak 125 /09  Status for utbedring av Jerpefaret 6-8 - 
"Sikksakkstien" 


 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens redegjørelse om status for utbedring av sikksakkstien til 
orientering 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens redegjørelse om status for utbedring av sikksakkstien til 
orientering 
 


 Sak 126 /09  Skolebehovsplan 2010 - 2020 
 
Høyres forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg beklager sterkt at det er gitt så kort tid på dette meget viktige 
Høringsnotatet, for en slik kort svarfrist vitner ikke om respekt for Høringsinstansenes behov 
for en skikkelig saksbehandlingstid. Da dette gjelder våre barns rett og plikt til skolegang og 
deres elementære krav til et skikkelig tilbud, viser en slik kort høringsfrist også mangel på 
respekt for dem. 
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Vestre Aker BU finner dette Høringsnotatet vanskeligere tilgjengelig enn nødvendig ved at 
man i dette notatet har forandret skolegruppene slik at oppgitte tall ikke kan sammenlignes 
med tidligere Høringsnotater. Høringsinstansene må derfor selv sette opp tallene slik at de kan 
sammenlignes.  Ved en slik oppsetting viser tallene at tidligere fremskrivningsanslag for 2008 
har en manko på 90 plasser på barnetrinnet. En slik divergens mellom den reelle virkelighet 
og fremskrivningstallene har bydelsutvalget påpekt ved en hver tidligere behandling av 
Høringer for Skolebehovsplanene. Det er derfor all grunn til fortsatt å behandle 
fremskrivningstallene som klart underdekkende for behovet.   
 
Vestre Aker BU viser til Bystyrevedtak 28/02/2007 sak 38. I denne saken vedtas det i punkt 
2:” Byrådet bes vurdere om tomten kan være egnet til skole, barnehage og/eller 
offentlig/allmennyttig formål.”. I Byutviklingskomiteens forarbeid til denne saken, sak 11 av 
17/01/2007, påpekte A og F blant annet at: ”Disse medlemmene er bekymret for uttalelser fra 
Undervisningsbygg om at skolene i nærområdet pr. i dag ikke har kapasitet til å ta i mot 
elever fra varslede og planlagte utbygninger. Samtidig sier Undervisningsetaten at det ikke vil 
være behov for en ny skole i dette området i kommende 10-års periode.” Til det er å si at 
akkurat det samme skjer fremdeles.  
 
I samme sak ble det fra SV og V vist til Bystyrets behandling av Skolebehovsplanen 1. mars 
2006 der det ble uttrykt bekymring for kapasiteten ved grunnskolene i region vest. Spesielt 
ble det henvist til merknaden fra Kultur og utdanningskomiteens behandling av 
Skolebehovsplanen: ” Komiteen er bekymret for kapasiteten på ungdomsskoletrinnet i 
regionen, og vil minne om at det i forbindelse med flere utbygningsprosjekter har vært 
fremmet krav fra lokalmiljøet om en ny ungdomsskole i regionen (Storebrandtomten). Det er 
viktig at byrådet kommer tilbake med en nærmere analyse av dette spørsmålet i forbindelse 
med rullering av planen. Dette er ikke fulgt opp av byrådet i skolebehovsplanen som nå ligger 
til behandling i bystyret. Disse medlemmene er bekymret for at det i løpet av få år vil oppstå 
betydelige kapasitetsproblemer ved skolene i de vestlige bydeler. Disse medlemmer mener 
derfor at det i Bjørnveien 74 og 109 m fl må sikres innregulert en ny skole, barnehage og/eller 
andre allmennyttige formål.”   
Det samme kan dessverre også sies om det foreliggende notatet, for her er ingen analyse av 
behovet for denne tomten, ei heller av Bystyrets vedtak om at byrådet skal vurdere tomtens 
egnethet for bruk til skole, barnehage og/eller allmennyttig formål.  
 
Derimot er Vestre Aker bydel kjent med at flere etater har anbefalt tomten overtatt av Oslo 
Kommune til bruk for barnehage og skole. Forhandlingene med eier var ferdige for 
underskrift tidlig i 2009, men intet har ennå skjedd. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg ser med stor bekymring på at Byrådet ikke følger opp Bystyrets 
vedtak i denne saken da den gjelder bydelens barn og unges rett til skikkelig skoletilbud nå og 
i fremtiden. Bydelen har mangel på egnede kommunale tomter til fremtidig bruk for 
barnehager og skole i hele bydelen, men spesielt i dette området, og denne tomten kom derfor 
nærmest som en ”gavepakke” til bydelens barn og unge. Noe den også bør anses å være for 
Oslo Kommune da en skole på denne tomten vil kunne benytte kommunens idrettsanlegg på 
Gressbanen og friområdene rundt Holmendammen som en del av undervisningstilbudet. Det 
er utarbeidet skisser for tomten som viser hvordan den kan utbygges i puljer etter behov, og 
hvor man raskt kan sette i gang med bygging av barnehage til erstatning for ”Tråkka” 
barnehage, som ligger midlertidig på et friområde ved Holmendammen.  
Bydelsutvalget i Vestre Aker ber derfor Bystyret om nok en gang å fatte et positivt vedtak for 
Storebrandtomten slik at den i sin helhet blir overtatt av Oslo Kommune, da noe annet vil 







være uansvarlig med hensyn til fremtidige behov for tilbud til barn og unge i Vestre Aker 
bydel.   
 
Bydelsutvalget vil også påpeke at ved ikke å overta hele tomten, men overlate noe av den til 
boligbygging, vil en slik utbygging skape en ytterligere kapasitetsmangel, og spesielt på 
ungdomsskolenivået.  
 
I Høringsnotatets side 15, punkt 4.4.1 Grunnskolen, står det: ”Strategiske tomteerverv bør 
vurderes i sammenheng med byutviklingsplaner.” Dette er en meget klok betraktning, som 
umulig BARE kan gjelde for kommende utbyggingsplaner, men må være vel så relevant i 
områder der det allerede foregår sterk fortetting og store utbygninger, som for eksempel på 
Røa, og hvor egnede kommunale tomter ikke finnes!  
 
Vestre Aker bydelsutvalg kan også vise til tidligere uttalelse i BU-sak 118/07, 
Skolebehovsplan for 2007-2016, der det blant annet påpekes at skolebehovsplanen ikke tar 
med den vedtatte og allerede delvis igangsatte store utbyggingene av 650 nye leiligheter på 
Røa, og de nærmere 100 boenhetene i Skogen/Voksen området. Det synes heller ikke denne 
planen å gjøre, men bare viser også denne gangen til at utbyggingspotensialet fordeler seg 
jevnt utover samt flere utbyggingsområder som Sjølyststranda og Mustadlokket.  
 
Det vises i denne sammenheng til at i Vedlegg 2 i oversikt over kapasitet ved bydelens skoler 
i dag og i fremtiden, er 4 merket med ”Mulig kapasitetsmangel” allerede i 2012, og uten at det 
tas hensyn til at dette allerede gjelder i dag for Bogstad og Hovseter. For Huseby, Svendstuen, 
Midtstuen og Ris er kapasitetsutnyttelsen på over 80 %, for Ris er det imidlertid vedtatt en 
utvidelse. For Voksen vises det til at utviklingen må følges nøye opp på grunn av 
vekstanslagene.  
 
Bydelsutvalget finner det meget spesielt og beklagelig at situasjonen for Hovseter, som i de 
siste årene har hatt en underkapasitet på vel 50 plasser, ikke søkes løst i Høringsnotatet, ikke 
en gang nevnt, og finner dette å være en grov neglisjering av behovet for en skikkelig 
arbeidsplass for disse ungdomsskoleelevene og de ansatte ved skolen. 
 
For øvrig kan nevnes at når man fremhever den ledige kapasiteten ved Sørkedalen skole, så er 
den lite relevant for størstedelen av Vestre Aker bydel på grunn av avstanden fra 
tettbebyggelsen inn til skolen i Sørkedalen. Et slikt tilbud må som erstatning da i hvert fall 
baseres på gratis skoleskyss, for det ble merkbart færre elever til skolen da gratis skoleskyss 
ble fjernet for flere år siden. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg beklager sterkt at retten til Fritt skolevalg synes helt glemt ved 
opplegget i dette Høringsnotatet, for ved å løse kapasitetsproblemer vises det til mulig endring 
av skolegrenser uten å ta hensyn til naturlig tilhørlighet, sikrest mulig skolevei eller Fritt 
skolevalg. En slik fremgangsmåte finner Vestre Aker bydelsutvalg elevfiendtlig og lite 
demokratisk i år 2009!  
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende tillegg i 4. avsnitt etter ..allmennyttig formål”. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg finner det oppsiktsvekkende at byråd for byutvikling og miljø ikke 
umiddelbart har gitt sin støtte til ervervelse av hele tomten.  Tomten er unik, det er en 
enestående sjanse vi har her i Oslo Vest . Vestre Aker til å sikre en ny ungdomsskoletomt i et 
sentralt område.  Denne sjanse MÅ ikke skusles bort gjennom kortsiktig økonomisk tenkning.  
Gevinst og inntekt i dag vil gi utgifter i morgen.  Byrådet må her ta ansvar.  De tre 
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ungdomsskolene i Vestre Aker er fulle og baserer seg på nødløsninger.  Det er uverdig.  Vi 
forutsetter at tomten blir skoletomt. 
 
Høyres forslag med Venstres tillegg ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg beklager sterkt at det er gitt så kort tid på dette meget viktige 
Høringsnotatet, for en slik kort svarfrist vitner ikke om respekt for Høringsinstansenes behov 
for en skikkelig saksbehandlingstid. Da dette gjelder våre barns rett og plikt til skolegang og 
deres elementære krav til et skikkelig tilbud, viser en slik kort høringsfrist også mangel på 
respekt for dem. 
 
Vestre Aker BU finner dette Høringsnotatet vanskeligere tilgjengelig enn nødvendig ved at 
man i dette notatet har forandret skolegruppene slik at oppgitte tall ikke kan sammenlignes 
med tidligere Høringsnotater. Høringsinstansene må derfor selv sette opp tallene slik at de 
kan sammenlignes.  Ved en slik oppsetting viser tallene at tidligere fremskrivningsanslag for 
2008 har en manko på 90 plasser på barnetrinnet. En slik divergens mellom den reelle 
virkelighet og fremskrivningstallene har bydelsutvalget påpekt ved en hver tidligere 
behandling av Høringer for Skolebehovsplanene. Det er derfor all grunn til fortsatt å 
behandle fremskrivningstallene som klart underdekkende for behovet.   
 
Vestre Aker BU viser til Bystyrevedtak 28/02/2007 sak 38. I denne saken vedtas det i punkt 
2:” Byrådet bes vurdere om tomten kan være egnet til skole, barnehage og/eller 
offentlig/allmennyttig formål.”. I Byutviklingskomiteens forarbeid til denne saken, sak 11 av 
17/01/2007, påpekte A og F blant annet at: ”Disse medlemmene er bekymret for uttalelser fra 
Undervisningsbygg om at skolene i nærområdet pr. i dag ikke har kapasitet til å ta i mot 
elever fra varslede og planlagte utbygninger. Samtidig sier Undervisningsetaten at det ikke 
vil være behov for en ny skole i dette området i kommende 10-års periode.” Til det er å si at 
akkurat det samme skjer fremdeles.  
 
I samme sak ble det fra SV og V vist til Bystyrets behandling av Skolebehovsplanen 1. mars 
2006 der det ble uttrykt bekymring for kapasiteten ved grunnskolene i region vest. Spesielt ble 
det henvist til merknaden fra Kultur og utdanningskomiteens behandling av 
Skolebehovsplanen: ” Komiteen er bekymret for kapasiteten på ungdomsskoletrinnet i 
regionen, og vil minne om at det i forbindelse med flere utbygningsprosjekter har vært 
fremmet krav fra lokalmiljøet om en ny ungdomsskole i regionen (Storebrandtomten). Det er 
viktig at byrådet kommer tilbake med en nærmere analyse av dette spørsmålet i forbindelse 
med rullering av planen. Dette er ikke fulgt opp av byrådet i skolebehovsplanen som nå ligger 
til behandling i bystyret. Disse medlemmene er bekymret for at det i løpet av få år vil oppstå 
betydelige kapasitetsproblemer ved skolene i de vestlige bydeler. Disse medlemmer mener 
derfor at det i Bjørnveien 74 og 109 m fl må sikres innregulert en ny skole, barnehage 
og/eller andre allmennyttige formål.”  Vestre Aker bydelsutvalg finner det oppsiktsvekkende 
at byråd for byutvikling og miljø ikke umiddelbart har gitt sin støtte til ervervelse av hele 
tomten.  Tomten er unik, det er en enestående sjanse vi har her i Oslo Vest . Vestre Aker til å 
sikre en ny ungdomsskoletomt i et sentralt område.  Denne sjanse MÅ ikke skusles bort 
gjennom kortsiktig økonomisk tenkning.  Gevinst og inntekt i dag vil gi utgifter i morgen.  
Byrådet må her ta ansvar.  De tre ungdomsskolene i Vestre Aker er fulle og baserer seg på 
nødløsninger.  Det er uverdig.  Vi forutsetter at tomten blir skoletomt. 
 
Det samme kan dessverre også sies om det foreliggende notatet, for her er ingen analyse av 
behovet for denne tomten, ei heller av Bystyrets vedtak om at byrådet skal vurdere tomtens 
egnethet for bruk til skole, barnehage og/eller allmennyttig formål.  







 
Derimot er Vestre Aker bydel kjent med at flere etater har anbefalt tomten overtatt av Oslo 
Kommune til bruk for barnehage og skole. Forhandlingene med eier var ferdige for 
underskrift tidlig i 2009, men intet har ennå skjedd. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg ser med stor bekymring på at Byrådet ikke følger opp Bystyrets 
vedtak i denne saken da den gjelder bydelens barn og unges rett til skikkelig skoletilbud nå og 
i fremtiden. Bydelen har mangel på egnede kommunale tomter til fremtidig bruk for 
barnehager og skole i hele bydelen, men spesielt i dette området, og denne tomten kom derfor 
nærmest som en ”gavepakke” til bydelens barn og unge. Noe den også bør anses å være for 
Oslo Kommune da en skole på denne tomten vil kunne benytte kommunens idrettsanlegg på 
Gressbanen og friområdene rundt Holmendammen som en del av undervisningstilbudet. Det 
er utarbeidet skisser for tomten som viser hvordan den kan utbygges i puljer etter behov, og 
hvor man raskt kan sette i gang med bygging av barnehage til erstatning for ”Tråkka” 
barnehage, som ligger midlertidig på et friområde ved Holmendammen.  
 
Bydelsutvalget i Vestre Aker ber derfor Bystyret om nok en gang å fatte et positivt vedtak for 
Storebrandtomten slik at den i sin helhet blir overtatt av Oslo Kommune, da noe annet vil 
være uansvarlig med hensyn til fremtidige behov for tilbud til barn og unge i Vestre Aker 
bydel.   
 
Bydelsutvalget vil også påpeke at ved ikke å overta hele tomten, men overlate noe av den til 
boligbygging, vil en slik utbygging skape en ytterligere kapasitetsmangel, og spesielt på 
ungdomsskolenivået.  
 
I Høringsnotatets side 15, punkt 4.4.1 Grunnskolen, står det: ”Strategiske tomteerverv bør 
vurderes i sammenheng med byutviklingsplaner.” Dette er en meget klok betraktning, som 
umulig BARE kan gjelde for kommende utbyggingsplaner, men må være vel så relevant i 
områder der det allerede foregår sterk fortetting og store utbygninger, som for eksempel på 
Røa, og hvor egnede kommunale tomter ikke finnes!  
 
Vestre Aker bydelsutvalg kan også vise til tidligere uttalelse i BU-sak 118/07, 
Skolebehovsplan for 2007-2016, der det blant annet påpekes at skolebehovsplanen ikke tar 
med den vedtatte og allerede delvis igangsatte store utbyggingene av 650 nye leiligheter på 
Røa, og de nærmere 100 boenhetene i Skogen/Voksen området. Det synes heller ikke denne 
planen å gjøre, men bare viser også denne gangen til at utbyggingspotensialet fordeler seg 
jevnt utover samt flere utbyggingsområder som Sjølyststranda og Mustadlokket.  
 
Det vises i denne sammenheng til at i Vedlegg 2 i oversikt over kapasitet ved bydelens skoler i 
dag og i fremtiden, er 4 merket med ”Mulig kapasitetsmangel” allerede i 2012, og uten at det 
tas hensyn til at dette allerede gjelder i dag for Bogstad og Hovseter. For Huseby, 
Svendstuen, Midtstuen og Ris er kapasitetsutnyttelsen på over 80 %, for Ris er det imidlertid 
vedtatt en utvidelse. For Voksen vises det til at utviklingen må følges nøye opp på grunn av 
vekstanslagene.  
 
Bydelsutvalget finner det meget spesielt og beklagelig at situasjonen for Hovseter, som i de 
siste årene har hatt en underkapasitet på vel 50 plasser, ikke søkes løst i Høringsnotatet, ikke 
en gang nevnt, og finner dette å være en grov neglisjering av behovet for en skikkelig 
arbeidsplass for disse ungdomsskoleelevene og de ansatte ved skolen. 
 
For øvrig kan nevnes at når man fremhever den ledige kapasiteten ved Sørkedalen skole, så 
er den lite relevant for størstedelen av Vestre Aker bydel på grunn av avstanden fra 
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tettbebyggelsen inn til skolen i Sørkedalen. Et slikt tilbud må som erstatning da i hvert fall 
baseres på gratis skoleskyss, for det ble merkbart færre elever til skolen da gratis skoleskyss 
ble fjernet for flere år siden. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg beklager sterkt at retten til Fritt skolevalg synes helt glemt ved 
opplegget i dette Høringsnotatet, for ved å løse kapasitetsproblemer vises det til mulig 
endring av skolegrenser uten å ta hensyn til naturlig tilhørlighet, sikrest mulig skolevei eller 
Fritt skolevalg. En slik fremgangsmåte finner Vestre Aker bydelsutvalg elevfiendtlig og lite 
demokratisk i år 2009!  
  


 Sak 127 /09  Evaluering av den nye bussruten 
Frognerseteren/Lillevann og Majorstua 


 
Høyres forslag til vedtak 
Følgende brev sendes Ruter A/S: 
Bussruten Majorstua – Frognerseteren/Lillevann har eksistert kun et par dager og vi går ut fra 
at evalueringer gjøres fortløpende i innkjøringsfasen. I den forbindelse har Høyre noen 
innspill: 
 
Vi ber Ruter revurdere holdeplassene mellom Victoriatomten og Frognerseteren.  Er det mulig 
å revurdere stoppeplassen Victoriatomten og erstatte/utvide denne holdeplassen slik at det 
også blir holdeplass der Hospitsveien tar av fra Voksenkollveien; alternativt der Thorleif 
Haugsvei tar av fra Voksenkollveien?  Det vil være mye nærmere bebyggelsen med 
barnefamilier. Da det ikke er fortau langs veien vil det være trafikkmessig tryggere for 
skolebarna med kortere avstand til holdeplassen. Det er uforholdsmessig lang avstand mellom 
Victoriatomten og Soria Moria. På denne strekningen er det flere byggefelt som får 
uforholdsmessig lang vei til Victoriatomten/Soria Moria.  Samtidig er det kort avstand 
mellom Soria Moria, Lysebu og Voksenkollen stasjon; men selvfølgelig praktisk for hotell-
gjester. 
 
Holdeplassen ved Besserud for nedover-bussen er plassert svært uoversiktlig før en 
bakketopp.  Det er allerede registrert trafikkfarlige forhold ved at bilister kjører forbi bussen 
uten å ha oversikt over biler i motgående felt.  Om man flytter bussholdeplassen noen få meter 
over bakketoppen vil trafikkfarlige situasjoner unngås. 
 
Det er også registrert full-lastede busser i morgenrushet på Lillevannsruten da det kun er satt 
inn minibusser her.  Håper det kan tilbys trafikkantene større busser i rushtidene slik at ikke 
trafikkantene tyr til bilen i stedet. 
 
Høyres gruppes forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg ber om at Ruter og Samferdselsetaten så raskt som mulig evaluerer 
den nye bussruten mellom Frognerseteren/Lillevann og Majorstua og revurderer 
stoppestedene og busskapasiteten slik at ikke trafikkantene tyr til bilen istedet 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Følgende brev sendes Ruter A/S: 







Bussruten Majorstua – Frognerseteren/Lillevann har eksistert kun et par dager og vi går ut 
fra at evalueringer gjøres fortløpende i innkjøringsfasen. I den forbindelse har Høyre noen 
innspill: 
 
Vi ber Ruter revurdere holdeplassene mellom Victoriatomten og Frognerseteren.  Er det 
mulig å revurdere stoppeplassen Victoriatomten og erstatte/utvide denne holdeplassen slik at 
det også blir holdeplass der Hospitsveien tar av fra Voksenkollveien; alternativt der Thorleif 
Haugsvei tar av fra Voksenkollveien?  Det vil være mye nærmere bebyggelsen med 
barnefamilier. Da det ikke er fortau langs veien vil det være trafikkmessig tryggere for 
skolebarna med kortere avstand til holdeplassen. Det er uforholdsmessig lang avstand 
mellom Victoriatomten og Soria Moria. På denne strekningen er det flere byggefelt som får 
uforholdsmessig lang vei til Victoriatomten/Soria Moria.  Samtidig er det kort avstand 
mellom Soria Moria, Lysebu og Voksenkollen stasjon; men selvfølgelig praktisk for hotell-
gjester. 
 
Holdeplassen ved Besserud for nedover-bussen er plassert svært uoversiktlig før en 
bakketopp.  Det er allerede registrert trafikkfarlige forhold ved at bilister kjører forbi bussen 
uten å ha oversikt over biler i motgående felt.  Om man flytter bussholdeplassen noen få 
meter over bakketoppen vil trafikkfarlige situasjoner unngås. 
 
Det er også registrert full-lastede busser i morgenrushet på Lillevannsruten da det kun er satt 
inn minibusser her.  Håper det kan tilbys trafikkantene større busser i rushtidene slik at ikke 
trafikkantene tyr til bilen i stedet. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg ber om at Ruter og Samferdselsetaten så raskt som mulig evaluerer 
den nye bussruten mellom Frognerseteren/Lillevann og Majorstua og revurderer 
stoppestedene og busskapasiteten slik at ikke trafikkantene tyr til bilen istedet 
 


 Sak 128 /09  Tommleplassen 
 
Høyres forslag til vedtak 
Tommleplassen barnehage har klaget bydelens vedtak om bare tillatelse til å drive med 20 
barn inn for Fylkesmannen.  Derfra er tilbakemeldingen at de har en saksbehandlingstid på ca. 
3 mndr.  Det betyr at de med støtte fra Fylkesmannen ikke kan ta 30 barn opp ved den 
naturlige starten på barnehageåret, som er det de må ha for å drive barnehagen økonomisk. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til at dette en friluftsbarnehage der lovverket er meget 
selvmotsigende da det både sier at lavo og annet kan brukes som oppholdsareal, men samtidig 
kreves det at oppholdsarealet skal tilfredsstille en vanlig barnehage.  På den bakgrunn har 
derfor administrasjonen ikke kunnet godkjenne mer enn for 20 barn. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg mener at tiltaket er så riktig for mange barn og et verdifullt tilbud 
på linje med de andre barnehagene i bydelen og ønsker derfor å godkjenne barnehagen for 30 
barn. 
 
Da det er litt uklart om denne fullmakten ligger til bydelsutvalget, ber Vestre Aker 
bydelsutvalg Byrådsavdeling for Velferd og Sosiale tjenester snarest avklare om denne 
fullmakten ligger til bydelen. 
Dersom svaret er positivt, godkjenner Bydelsutvalget Tommleplassen barnehage for 30 barn, 
med ikrafttreden fra det øyeblikket slik godkjenningsmyndighet er opplyst for bydelen. 


 16 







 


 17


 
Bydelsutvalget forutsetter at dersom Fylkesmannen mener innearealet likevel må være det 
samme som for en vanlig barnehage, og hyttene uten vann med mer ikke kan anses som 
dekkende, til tross for at ingen barneparker har krav til innlagt vann selv om de fleste 
parkbarn er vesentlig yngre enn barna ved Tommlepassen, sørger Tommleplassen barnehage 
at tilstrekkelig areal er istandsatt innen 31.12.2009. 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak. 
Tommleplassen barnehage har klaget bydelens vedtak om bare tillatelse til å drive med 20 
barn inn for Fylkesmannen.  Derfra er tilbakemeldingen at de har en saksbehandlingstid på 
ca. 3 mndr.  Det betyr at de med støtte fra Fylkesmannen ikke kan ta 30 barn opp ved den 
naturlige starten på barnehageåret, som er det de må ha for å drive barnehagen økonomisk. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til at dette en friluftsbarnehage der lovverket er meget 
selvmotsigende da det både sier at lavo og annet kan brukes som oppholdsareal, men 
samtidig kreves det at oppholdsarealet skal tilfredsstille en vanlig barnehage.  På den 
bakgrunn har derfor administrasjonen ikke kunnet godkjenne mer enn for 20 barn. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg mener at tiltaket er så riktig for mange barn og et verdifullt tilbud 
på linje med de andre barnehagene i bydelen og ønsker derfor å godkjenne barnehagen for 
30 barn. 
 
Da det er litt uklart om denne fullmakten ligger til bydelsutvalget, ber Vestre Aker 
bydelsutvalg Byrådsavdeling for Velferd og Sosiale tjenester snarest avklare om denne 
fullmakten ligger til bydelen. 
 
Dersom svaret er positivt, godkjenner Bydelsutvalget Tommleplassen barnehage for 30 barn, 
med ikrafttreden fra det øyeblikket slik godkjenningsmyndighet er opplyst for bydelen. 
 
Bydelsutvalget forutsetter at dersom Fylkesmannen mener innearealet likevel må være det 
samme som for en vanlig barnehage, og hyttene uten vann med mer ikke kan anses som 
dekkende, til tross for at ingen barneparker har krav til innlagt vann selv om de fleste 
parkbarn er vesentlig yngre enn barna ved Tommlepassen, sørger Tommleplassen barnehage 
at tilstrekkelig areal er istandsatt innen 31.12.2009. 
 
 
Møtet slutt kl. 21.20. 
 
 
 
 
 
Elin Horn Galtung        Anne Marie Nordby 
Leder          Sekretær 
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 200900889-10 Edith Aars, 23476414 323.3 
 


 
 
 
 
VEDR. SOLKROKEN BARNEHAGE - PRESISERING 


 
Det henvises til brev fra Bydel Vestre Aker, datert 06.07.09, hvor det er gitt en oppsummering 
av forholdene rundt Solkroken barnehage. Det vises i dette brevet til vedtak fattet i 
bydelsutvalgets møte 18.06.09: 
”Vestre Aker Bydelsutvalg ber bydelsdirektøren legge forholdene til rette for opprettholdelse 
av dagens kommunale barnehagedrift og gå inn for at forkjøpsretten benyttes” 
 
Det er i dag et stort behov for barnehageplasser sentralt på Røa, og de kommunale og private 
plassene som tilbys i området er ikke nok til å dekke etterspørselen.  
Det foregår en stor utbygning på Røa, samtidig som Røa senter planlegges utbygget med flere 
boliger. I tillegg kommer det faktum at det er en stadig økende utskiftning av beboere i den 
gamle villabebyggelsen i området mellom Vækerøveien / Sørkedalsveien og Lysakerelven. 
Alle forhold tilsier at det må forventes en stadig økende etterspørsel etter barnehageplasser i 
området. 
 
Bydel Vestre Aker anmoder, med bakgrunn i forannevnte forhold, Byrådsavdelingen for kultur 
og utdanning å benytte forkjøpsretten av Solkroken barnehage med sikte på fremtidig utvikling 
/ utvidelse.  
 
 
 
Med hilsen 
 
 
Vidar Haukeland 
Bydelsdirektør 


Edith Aars 
seksjonsleder 


  
  
 
Kopi : BU 
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HANDLINGSPLAN FOR PERIODEN 01.01.06 TIL 31.12.09. 
Revidert mai 2007 
 
Mål / delmål Tiltak  Ansvarlig Tidsfrist 
IA-avtalen forlenges 
tilsvarende sentral avtale 
 
Lovendring av 01.03.07 
implementeres i bydelens 
rutiner for 
sykefraværsoppfølging 


 
 
 
Løpende dialog med lederne 
Alle tjenestesteder informeres 
ved oppslag  


Bydelsdirektøren 
 
 
Personalenheten 


Gjennomført 
 
 
Gjennomført 
 
 


Sykefraværet skal 
reduseres med 5 % i 
perioden 01.01.06 til 
31.12.09 
 


God og tett oppfølging av 
ansatte som står i fare for å bli 
syke eller er blitt syke 
 


Enhetsleder 
 
 
 


Løpende 


Ved fravær skal alle 
ansatte følges opp i hht 
bydelens rutiner 


Rutinen skal være kjent for alle,  
repeteres jevnlig, og 
gjennomgås ved nyansettelser. 
Nettutgave av samtaleskjema 
og oppfølgingsplan  + 
egenmeldingsskjema / aktiv 
sykmelding og rutinene 


Enhetsleder 
 
 
Økonomi- og 
administrasjons-
avdelingen 


Personalmøter 
Nyansettelser 


Alle som har vært 
sykmeldt i 12 uker eller 
har 6 korttidsfravær i løpet 
av 12 mndr. skal innkalles 
til dialogmøte  


Leder melder fra til 
personalenheten om hvem som 
skal kalles inn 


Personalenheten i 
samarbeid med BHT 


Løpende  
 
 


Bydelen skal ikke ha 
sykefravær som skyldes 
skader på jobb 


Arbeidsplassundersøkelser og 
regelmessige risikovurderinger 


Enhetsleder med 
rapportering til 
avdelingssjef 


Halvårlig  


Bydelen skal gi 
muligheter til utprøving i 
arbeid for flere av våre 
arbeidstakere med 
redusert funksjonsevne 
gjennom god dialog og 
samarbeid med ulike 
aktører 


Tilrettelegging av eget arbeid, 
utprøving andre steder i org. – 
kombinasjon av arbeid- trygde-
lønnstilskudd 


Enhetsleder i 
samarbeid med 
avdelingssjef og  
administrasjons-
avdelingen. 
Rapportering i 
ledersamtale 


Kontinuerlig 
Rapporteres 
halvårlig til AMU 
 
 
Årlig 


Bydelen skal legge til 
rette slik at flere 
arbeidstakere velger å 
være i arbeid frem til 
oppnådd aldersgrense.  
 
Motivere 50-åringer til å 
stå i arbeid utover 60-
årsalder  


Kompetanseutvikling for eldre, 
utnytte de eldres erfaring  
( seniorrådgiver, mentor for 
nyansatte osv ) 
 
 
Seniorsamtaler 


Enhetsleder i 
samarbeid med 
avdelingssjef 


Kontinuerlig-  
med halvårlig 
rapportering i 
ledersamtale 
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5.5 Rutiner for sykefraværsoppfølging 


Hva skjer når du blir sykmeldt? 
Bydel Vestre Aker har utarbeidet  informasjonen om sykefraværsoppfølging for at alle 
arbeidstakere skal kunne gjøre seg kjent med hva som skjer fra arbeidsgivers side hvis de blir 
sykmeldt og hva som er den enkelte arbeidstakers ansvar. Informasjonen skal også være et 
hjelpemiddel for ledere i Bydel Vestre Aker for oppfølging av de som blir sykmeldt.  


Bydelens rutiner 
Bydel Vestre Aker er en IA-bedrift.  
Det vil si at bydelen har inngått ”Avtale om Inkluderende Arbeidsliv” med NAV. 
Inkluderende arbeidsliv vil si et arbeidsliv som har plass til alle som vil og kan arbeide. 
 
Bydelens målsetting for IA-arbeidet er 


- å redusere sykefraværet i bydelen gjennom et godt arbeidsmiljø og god oppfølging av 
den sykmeldte  på alle stadier av et sykdomsforløp 


- å gi muligheter til utprøving i arbeid for flere arbeidstakere med redusert 
funksjonsevne gjennom god dialog og samarbeid med ulike aktører  


- å legge til rette for at flere arbeidstakere velger å være i arbeid fram til oppnådd 
aldersgrense 


Med dette ønsker bydelen å  forebygge at arbeidstakere må forlate arbeidslivet av 
helsemessige og sosiale årsaker som skyldes arbeidsmiljøet og at arbeidstakere som blir syke 
så snart som mulig kommer tilbake i arbeid. 


Egenmelding 
Fravær kan dokumenteres av egenmelding i inntil 24 dager pr.12 mnd.  
Det er mulighet til å bruke inntil åtte dager (medregnet lørdag/søndag) sammenhengende eller 
enkeltvis. Når åtte dager er brukt, må det gå minimum 16 dager til et sykefravær kan 
dokumenteres ved egenmelding. Egenmelding skal signeres av både leder og medarbeider. 


Arbeidsuførhet utover åtte dager 
Ved konsultasjon hos lege, skal legen alltid fokusere på arbeidsmulighetene og aktivitet i 
”Medisinsk vurdering av arbeidsmulighet ved sykdom” (tidligere ”Sykepengeattest”). Dersom 
legen mener at sykmelding er nødvendig, skal først gradert sykmelding vurderes hvis du kan 
utføre en del av dine vanlig arbeidsoppgaver. 


Aktiv sykmelding 
Mellom leder og arbeidstaker i Bydel Vestre Aker kan det lages en ”Avtale om aktiv 
sykmelding” i inntil fire uker uten NAVs forhåndsgodkjenning. NAV Trygd skal ha kopi av 
avtalen (leder sender). En utvidelse må avtales med NAV Trygd. ”Aktiv sykmelding” skal 
bare brukes der den sykmeldte ikke kan utføre sine vanlige arbeidsoppgaver. 


HVEM GJØR HVA? 


Leders oppfølging  
I Bydel Vestre Aker har resultatenhetsledere ansvar for å følge opp fraværet i sin enhet og 
ivareta den sykmeldtes tilhørighet til arbeidsplassen. Grunnen til dette er at lederen har 
personalansvar for sine medarbeidere og at den sykmeldte skal holdes orientert om det som 
skjer på arbeidsstedet. Den sykmeldte skal motta informasjon fra arbeidsstedet, og bør 







inviteres til uformelle sammenkomster. Ansvaret ligger til enhetsleder helt til arbeidstakeren 
kommer tilbake til arbeidet, blir tilsatt i en annen stilling eller blir innvilget varig ytelse fra 
folketrygden. 
 
Fra 1. mars 2007 gjelder nye rutiner for oppfølging av sykmeldte som innebærer bl. a. tettere 
kontakt  mellom lege, arbeidsgiver og ansatt. Blant annet skal det gjennomføres dialogmøter 
mellom disse etter 12 ukers fravær. 
For å sikre oss at INGEN ansatte blir glemt, må ledere melde fra til personalenheten om 
fravær opp mot 12 uker når lederen ikke er kjent med at arbeidstakeren kommer tilbake i 
aktivitet innen det er gått 12 uker.  
Bydel Vestre Aker legger opp til å innkalle alle arbeidstakere som har vært helt fraværende 
fra sitt arbeid i 12 uker eller mer. Innkalling til dialogmøter vil også omfatte arbeidstakere 
som har seks korttidsfravær eller mer i løpet av de siste 12 mnd. 
 
Varighet av dialogmøtene er en time og holdes i Sørkedalsveien 148. 
Deltakere i dialogmøtene i Bydel Vestre Aker: Arbeidstakeren og arbeidstakerens nærmeste 
leder, bedriftslegen og en av spesialkonsulentene i personalenheten.   
 
Den formelle siden av oppfølgingen skal søke å bringe på det rene om det er hensiktsmessig 
med tilrettelegging av arbeidet eller andre tiltak fra arbeidsgivers side, for å lette det å 
komme tilbake til arbeide når helsen tillater det. Dersom det bør vurderes tiltak av varig 
karakter, er det viktig at dette arbeidet starter så tidlig som mulig, både av hensyn til 
arbeidsstedet og fordi arbeidstakere som er sykmeldte ut over sykepengeåret går vesentlig 
ned i inntekt. Varige tiltak er f.eks. yrkesrettet attføring. Det er også et krav om at 
arbeidsgiver dokumenterer at det har vært kontakt mellom arbeidstaker og arbeidsgiver med 
bedriftslegen tilstede. 
 
Rutinene skal sikre et høyt kvalitetsnivå på oppfølging slik at arbeidstakere med sykefravær 
som kan bli langvarig, eller som har hyppig sykefravær, hurtig fanges opp og hensiktsmessige 
tiltak iverksettes. Hver enkelt medarbeider skal vite at bydelen har et sikkerhetsnett som tas i 
bruk ved sykefravær. En viktig del av rutinene er at det tidligst mulig settes opp en individuell 
oppfølgingsplan. Rutinene skal  også sikre kvalitetsnivået på saksbehandlingen i 
attføringssaker. 
 
Forholdet mellom arbeidsgiver og arbeidstaker reguleres av arbeidsavtalen ( det er inngått en 
kontrakt ) som begge parter er bundet av. Avtalen inneholder rettigheter og plikter for både 
arbeidsgiver og arbeidstaker når den ansatte blir sykmeldt. Spørsmål om arbeidsavtalen kan 
rettes til leder. 
 
Arbeidsgiver har et omfattende ansvar overfor yrkeshemmede arbeidstakere. Dette følger bl.a. 
av Arbeidsmiljøloven § 4.2. Regelverk og retningslinjer i forhold til sykefravær og 
attføringsarbeid finnes i Oslo kommunes personalhåndbok, attføringshåndbok og 
Fellesbestemmelsene (Dok. 25). I ”Reglement for Oslo kommunes attføringsarbeid” av 
29.11.2007 er ansvarsforhold, organisering og tiltak beskrevet.  
 
Leders oppfølging bygger på følgende: 
DIALOG. Med dialog mener vi en samtale preget av gjensidig respekt og likeverd for å 
skape forståelse og finne løsninger. 
 







FUNKSJONSEVNE. Det arbeidet en arbeidstaker faktisk kan gjøre eller utføre – og de 
ressurser den enkelte har til tross for plager eller medisinsk diagnose. I denne sammenheng 
snakker vi om den enkeltes ressurser og funksjonsevne i forhold til arbeidslivet og den 
enkeltes arbeidssituasjon. 
 
FUNKSJONSVURDERING. Drøfting og vurdering av arbeidstakerens psykiske, fysiske og 
sosiale ressurser i forhold til arbeidsoppgavene vedkommende skal utføre. Dette innebærer 
også en vurdering av hva som skal til for at arbeidstakeren kan være eller komme tilbake til 
arbeid. Ved legemeldt fravær forventes den ansatte å gi opplysninger om hva legen og 
pasienten er enige om at arbeidstakeren ikke kan gjøre ut fra medisinske hensyn.  
Arbeidsgiver har  ikke krav på å få vite hva den sykmeldte feiler ( diagnosen ). Det er opp til 
den ansatte selv om han / hun ønsker å fortelle hvilken sykdom han / hun lider av. 
 
INDIVIDUELL OPPFØLGINGSPLAN.  
Snarest mulig, og senest innen seks ukers fravær, skal Bydel Vestre Aker ha laget en 
individuell oppfølgingsplan for alle som fortsatt er sykmeldt. Det er laget samtaleskjemaer    
”En samtale om arbeidsmuligheter” til bruk mellom leder og medarbeider. 


Planen skal inneholde en vurdering av arbeidstakerens arbeidsoppgaver i forhold til 
funksjonsevne og beskrive tiltak for tilrettelegging som tar utgangspunkt i fysiske, 
organisatoriske og psykososiale forhold som skal til for at arbeidstakeren skal kunne komme 
tilbake til arbeid. Arbeidstakerens (med legens bistand) egen funksjonsvurdering er også 
viktig. 
 
Arbeidstakeren plikter å overholde meldeplikten ved sykefravær. Dette innebærer å melde 
sykdomsforfall til nærmeste leder snarest mulig og senest innen arbeidstidens slutt første 
fraværsdag (arbeidsplassens rutiner for melding av fravær følges). Det skal opplyses om 
fraværets sannsynlige varighet. Fravær skal dokumenteres med egenmelding eller legemeldt 
fravær etter gjeldende regelverk.  
Den ansatte har plikt til å ta imot og følge opp de attføringstiltak som blir tilrettelagt og 
iverksatt. Brudd på denne plikten kan føre til at den ansatte ikke har krav på lønn under 
sykefraværet. Dette er hjemlet i Fellesbestemmelsene kap. 4 og Personalreglementet § 7.  


Arbeidstakeren plikter å bidra til den individuell oppfølgingsplanen og vurdere sin egen 
funksjonsevne i arbeidssituasjonen. 
 
Dialogmøter 
Bydel Vestre Aker legger opp til å innkalle alle arbeidstakere som har vært helt fraværende 
fra sitt arbeid i 12 uker eller mer. Innkalling til dialogmøter vil også omfatte arbeidstakere 
som har seks korttidsfravær eller mer i løpet av de siste 12 mnd. 
 
Varighet av dialogmøtene er en time. 
 
Deltakere i dialogmøtene: Arbeidstakeren og arbeidstakerens nærmeste leder, bedriftslegen og 
en av spesialkonsulentene fra personalenheten. Dersom arbeidstakeren ønsker det, skal 
behandlende lege/behandler delta. Kostnader til dekning av behandlende leges utgifter dekkes 
av NAV. 
Det er møteplikt for arbeidstakeren i dialogmøtene. Hvis frammøte til dialogmøte  er 
medisinsk uforsvarlig,  må fastlege/behandler gi skriftlig melding om dette til Bydel Vestre 
Aker, v/ nærmeste leder. 







Dialogmøtene innledes med en 15 min. samtale mellom arbeidstakeren og bedriftslegen  
Sammen blir de enige om hva som skal formidles videre til arbeidsgiver av personlige 
opplysninger. Etter dette legges opp til et 45 min dialogmøte der nærmeste leder og  
spesialkonsulent fra personalenheten også deltar. 
Mal for møtet: ”En samtale om arbeidsmuligheter ved sykdom”.  
 
Målet med dialogmøtet er å finne løsninger i virksomheten som kan hjelpe den sykmeldte 
tilbake til arbeid.  
 
Nærmeste skal fortsatt følge opp sykmeldte arbeidstakere i hht bydelens rutiner fra første 
fraværsdag. Før det innkalles til dialogmøte, skal nærmeste leder sende en oppsummering av 
den oppfølging som er skjedd til nå til personalenheten. (Kopi til den sykmeldte). 
 
Personalenheten innkaller arbeidstakere til dialogmøter fortløpende.  
Dersom arbeidstakeren ønsker å ta med en tillitvalgt eller en annen fullmektig til samtalen, 
må vedkommende selv ordne med dette. 
Spesialkonsulent lager referat fra møtet. Sammen med revidert oppfølgingsplan, sendes 
referatet til arbeidstakerens NAV-kontor og behandlende lege. 
Dialogmøtene holdes i Sørkedalsveien 148. 
 
Avdelingssjef  har det overordnede personalansvar og skal gi råd og veilede tjenesteleder der 
det er behov for det. Overordnet leder skal være informert og ta del i beslutninger i forhold til 
oppfølging av sykmeldte og eventuelle attføringstiltak.. 
 
Ved fravær utover 52 uker 
Fire måneder før maksimums dato for sykepenger skal arbeidsgiver sende søknad om 
”midlertidig uførepensjon” til Oslo pensjonsforsikring AS. Både administrasjonsavdelingen, 
den sykmeldte selv og dennes fastlege skal fylle ut søknaden. Midlertidig uførepensjon er en 
”toppforsikring” som arbeidstakere med mer enn to års tjenestetid forut for sykmelding starter 
og med mer enn 15 timers arbeidstid pr. uke, har rett til. Utbetaling kommer på toppen av  
ytelser fra folketrygden (rehabiliteringspenger/attføringspenger) og bygger på vedtak om 
ytelser i trygdeetaten. Lønnsseksjonen skal påse at arbeidstaker mottar søknad om midlertidig 
uførepensjon i god tid før sykepengerettigheter opphører. (Oppgis i hver enkelt tilfelle av 
NAV – normalt ett år etter at fraværet startet). 
 
Verneombud og tillitsvalgt skal bistå leder med informasjon om oppfølging av sykefravær, 
og hensikten med dette arbeidet. Det er viktig at alle engasjeres i arbeidet med å få et bedre 
arbeidsmiljø, hvor alle føler seg trygge på at det de sier vil bli hørt. 
 
Enhver ansatt skal tilstrebe å være en god medarbeider – ta andres problemer på alvor. 
Alle har ansvar for å få til et godt arbeidsmiljø, - ingen kan melde seg ut av 
arbeidsmiljøet.  
 
Verneombud og tillitsvalgt skal bistå leder med å spre informasjon om attføring- og AKAN-
arbeidet i bydelen til de ansatte. 
Verneombud og tillitsvalgt kan også bistå leder og ansatt ved samtaler i forbindelse med 
syklefraværsoppfølgingen når den ansatte selv ønsker det. 
 
Bedriftshelsetjenesten, HJELP24,  kan bistå i arbeidet med sykefravær og attføring der det 
er ønskelig. BHT kan gjennomføre arbeidsplassvurderinger eller arbeidsmedisinske 







funksjonsvurderinger etter bestilling fra administrasjonsavdelingen. Alle henvendelser til 
BHT går gjennom leder og økonomi- og  administrasjonsavdelingen. BHT skal gi råd til 
arbeidstaker og arbeidsgiver og er fri og uavhengig i arbeidsmiljøspørsmål. 
 
BHT har taushetsplikt om personlige forhold. Dersom arbeidet må tilrettelegges eller endres 
på grunn av den ansattes helsetilstand, har arbeidsgiver rett til å få opplysninger om de 
helsemessige begrensninger og muligheter den ansatte har for å utføre arbeid  
( arbeidsmedisinsk funksjonsvurdering ). 
 
Nedenfor følger en skjematisk oversikt over et fravær og den oppfølging som ligger til 
enhetsleder. 







RUTINER FOR OPPFØLGING AV SYKEFRAVÆR – HVA SKJER? 
Når Hvem Hva skjer? 
1. fraværsdag Arbeidstaker Ringer leder eller avtalt person på 


arbeidsstedet og orienterer om 
sykefraværet snarest mulig. 


8. fraværsdag 
 
 


Leder 
 
 


Tar ny kontakt med den sykmeldte. I 
denne samtalen  vurderes funksjonsevnen 
dersom fraværet vil fortsette. Lager notat 
fra samtalen på egenmeldingsskjema 


Etter 6 uker Arbeidstaker og leder 
 
 
 
 
 
Arbeidstaker (kan ta med 
en tillitsvalgt eller annen 
fullmektig.) 


Leder innkaller skriftlig  til  ”Samtale  om 
arbeidsmuligheter ved sykdom” med 
arbeidstakeren og det lages en opp-
følgingsplan som undertegnes av både 
leder og den sykmeldte.  
 
Bør på forhånd ha drøftet sin 
helsesituasjon med fastlegen. 
 


Etter 12 uker Økonomi- og 
administrasjonsavdelingen 
(personalenheten) 


Innkaller til dialogmøte der også 
bedriftslegen deltar. 


Oppfølgingssamtaler 
 
 
 
 


Arbeidstaker og leder 
 
 
 
 


I samtalene skal arbeidstaker og leder 
drøfte funksjonsevnen, tilrettelegging og 
utprøving av alternative arbeidsmuligheter. 
Det skal føres skriftlig referat med 
konklusjoner fra samtalene.  


Etter 6 mnd. fravær: 
Nytt dialogmøte 


NAV Trygd innkaller Arbeidsgiver, arbeidstaker og 
fastlegen/behandler. Vurdering av 
arbeidsevnen. Informasjon om rettigheter 
og plikter. Oppsummering av  det som er 
skjedd til nå.  


Etter 12 mnd. fravær Bydel Vestre Aker 
 
NAV Trygd der 
arbeidstakeren bor 
 
Oslo Pensjonsforsikring 
 AS 


Lønn stopper etter 252 fraværsdager. 
 
 Yrkesrettet attføring eller 
rehabiliteringspenger skal vurderes på ny. 
 
Midlertidig uførepensjon for arbeidstakere 
 med to års tjenestetid før fraværstart. 


Ved fortsatt fravær Økonomi- og 
administrasjonsavdelingen 
(personalenheten) 
 
Leder 
 
Arbeidstaker 


Kontakt med arbeidstaker under attføring.  
 
 
 
Deltar i samtaler ved behov. 
 
Gjennomfører planlagte attføringstiltak 
eller rehabilitering. 
Søke permisjon uten lønn fra sin stilling 
ved fraværet utover sykepengeåret. 







OPPFØLGING AV KORTTIDSFRAVÆR VED EGENMELDING/LEGEMELDT  
FRAVÆR 
Når Hvem Hva skjer? 
Etter seks korttidsfravær 
inntil 16 dager i løpet av 
en 12 måneders periode 
(egenmelding eller 
sykmelding av lege) 


Leder Vurdere om det skal innkalles til samtale 
med arbeidstakeren og tar opp: 


• Skyldes arbeidet forhold på 
arbeidsplassen? 


• Aktuelle tiltak på arbeidsplassen?
• Er det aktuelt  søke om fritak fra 


lønnsplikt  i arbeidsgiverperioden 
(kronisk/varig sykdom) 


Alle arbeidstakere som ønsker det, kan ta med tillitvalgte eller en annen fullmektig til 
samtaler med arbeidsgiver. 
* Forslag til skriftlig innkalling til samtale med leder er vedlagt. 
** Enkelte trygdekontor ber om planen, andre forventer å få den tilsendt automatisk. Vi 
anbefaler å sende den automatisk dersom fraværet varer utover 8-10 uker. 
 
 
 
 
 
 
 





		Hva skjer når du blir sykmeldt?

		Bydelens rutiner

		Egenmelding

		Arbeidsuførhet utover åtte dager

		Aktiv sykmelding

		HVEM GJØR HVA?

		Leders oppfølging 

		Planen skal inneholde en vurdering av arbeidstakerens arbeidsoppgaver i forhold til funksjonsevne og beskrive tiltak for tilrettelegging som tar utgangspunkt i fysiske, organisatoriske og psykososiale forhold som skal til for at arbeidstakeren skal kunne komme tilbake til arbeid. Arbeidstakerens (med legens bistand) egen funksjonsvurdering er også viktig.

		Arbeidstakeren plikter å bidra til den individuell oppfølgingsplanen og vurdere sin egen funksjonsevne i arbeidssituasjonen.

		Ved fravær utover 52 uker



		OPPFØLGING AV KORTTIDSFRAVÆR VED EGENMELDING/LEGEMELDT  FRAVÆR






   


Oslo kommune 
Bydel Vestre Aker 
 


 
 


 
 


     


 


Bydel Vestre Aker 
Bydelsadministrasjonen 
 
Bankgiro: 6004 06 24093 
Orgnr.:970145311 


Besøksadresse: 
Sørkedalsveien 148 
 


Postadresse: 
Sørkedalsveien 148 
0754 Oslo 


Telefon: 02180 
Telefaks: 23 47 60  01 
E-post: 
postmottak@bva.oslo.kommune.no 
 


 


 
 
 
 


LOGG FOR OPPFØLGING AV LANGTIDSFRAVÆR 
 
Navn: 
 
Fødselsdato: 
 
Tjenestested: 
 
Stilling: 
 
Ansatt fra: 
 
Maxdato: 
 
 
Loggen er et verktøy for å sikre hva som skal gjøres når og at all nødvendig dokumentasjon forefinnes. 
 
 
 
 


 







 
 


1. Tidspunkt for 
igangsetting? 


2. Hvem er ansvarlig? 3. Hva skal skje? 4. Hva er gjort / dato / dokumentasjon? 


1. dag Arbeidstaker Ring leder eller avtalt person på 
arbeidsstedet og orienter om 
sykefraværet snarest mulig. Levere / 
sende dokumentasjon. 


 


8. fraværsdag 
 


Leder 
 
 


Tar kontakt med den sykmeldte. I denne 
samtalen vurderes funksjons-evnen 
dersom fraværet vil fortsette. Lager notat 
fra samtalen på meldeskjema. 


 


Etter 3 ukers fravær Leder 
 
Arbeidstaker kan ta med 
tillitsvalgt eller annen 
fullmektig 
 
 


Inviterer til ”En samtale om 
arbeidsmuligheter”. Arbeidstaker må 
møte til samtalen så sant det ikke er 
medisinske årsaker som hindrer dette 
(dokumentert av lege). Skriftlig 
innkalling anbefales ( se mal ) 


 


Etter 6 uker Arbeidstaker og leder 
 
 
Arbeidstaker kan ta med 
tillitsvalgt eller annen 
fullmektig 


Leder innkaller skriftlig  til ny samtale 
med arbeidstakeren og det lages en 
oppfølgingsplan som undertegnes av 
leder og den sykmeldte. Planen sendes 
NAV trygd der arbeidstakeren bor.  


 


Etter 12 uker 
DIALOGMØTE 1 
 
 
 
 


Leders ansvar. 
Personalenheten bistår og  
sender innkalling 
 
 
 


Se info om dialogmøte 1 
Den sykmeldte bør på forhånd ha drøftet 
sin helsesituasjon med fastlegen ( som 
også kan delta på dialogmøte 1 ). 
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Månedlige 
oppfølgingssamtaler
 
 
 
 
 
 


Arbeidstaker og leder 
 
 
 
 
 
 
 


I samtalene skal arbeidstaker og leder 
drøfte funksjonsevnen, tilrettelegging og 
utprøving av alternative 
arbeidsmuligheter. Det skal føres 
skriftlig referat med konklusjoner fra 
samtalene.  
Vurderer sammen med den sykmeldte 
om det er aktuelt å kontakte 
personalenheten for å utarbeide en 
attføringsplan 


Etter 6 mnd. Fravær
DIALOGMØTE 2 


NAV er ansvarlig for 
innkalling 


  


Etter 8 mnd. fravær Lønnsseksjonen, 
Personalenheten 
 
Arbeidstaker 
 
 
 
 


Søknad om midlertidig uførepensjon i 
Oslo PensjonsforsikringAS (OPF AS) 
Sendes med forklaringsbrev. 
Innkalles skriftlig til samtale om OPF-
søknad.  Informasjon om rettigheter / 
plikter og attføringsreglement 
Oppsummering av  det som er skjedd til 
nå. 


 


Etter 12 mnd. 
fravær 


Bydel Vestre Aker 
 
NAV-kontor der 
arbeidstakeren bor 
Oslo Pensjonsforsikring 
 AS 
 
 
 
Arbeidstaker 
 


Lønn stoppes ( maxdato ) 
 
Ytelser fra folketrygden etter vedtak 
dersom de medisinske vilkår er tilstede. 
Midlertidig uførepensjon for 
arbeidstakere med mer enn to års 
tjenestetid før fraværet startet. Pensjon  
bygger på vedtak om ytelser fra 
folketrygden. 
Søke permisjon uten lønn tilsvarende 
lengden av NAV-vedtak 
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 4


Ved fortsatt fravær Leder  
Personalenheten kan bistå 
 
 
Arbeidstaker 


Jevnlig kontakt med arbeidstaker for 
avklaring av status i rehabilitering, 
yrkesrettet attføring og planlagte tiltak.  
 
Deltar i samtaler. 
Gjennomfører planlagte attføringstiltak 
eller rehabilitering, og holder 
arbeidsgiver løpende orientert. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


Dokumentasjon av oppfølgingen: 


Ved tilbakekomst 
etter langtidsfravær 


Leder og arbeidstaker Attføringsreglementet § 9 :  
Ved behov følges arbeidstakeren opp en 
kort periode etter friskmeldingen 


 
 
 
 
 
 
 


 
 
 
 
 





		LOGG FOR OPPFØLGING AV LANGTIDSFRAVÆR

		1. Tidspunkt for igangsetting?

		2. Hvem er ansvarlig?

		3. Hva skal skje?

		4. Hva er gjort / dato / dokumentasjon?
















































































 Oslo kommune 
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Protokoll 5/09 
 
 
Møte: Bydelsutvalget  
Møtested: Kantinen. Sørkedalsveien 148 3. etg.  


Møtetid: torsdag 18. juni 2009 kl. 17.15     
Sekretariat: 23476014  
 
 
Møteleder: Elin Horn Galtung (H)  
   
Tilstede: Anita Asdahl Hoff (H) kom kl. 19.30 fra sak 118/09 


Arild Gjervan (H) 
Trond Lind Petersen (H) 
Lars Madsen (H) 
Jane Steenbuch (H) 
Harald Johan Cappelen (H) 
Carl Lindblad (A) 
Christian Holmesland (F) gikk kl. 19.15 
Karin C. Matheson Seem (F) 
Terje Bjøro (V) 
Ellen Lerberg (SV) gikk kl. 21.00 


 


   
Forfall: Sven Marius Gjeruldsen (H), uoppsettelig arbeid 


Anne M. Fjermeros (A), velferd 
Astrid Charlotte Seeberg (V) velferd 


 


   
Som vara møtte: Finn Selmer Andresen (H) 


Frank Aubert (A) 
Anne Hollerud (V) 
 
Det var 14 stemmeberettigede t.o.m. sak 126/09, det var 
13 stemmeberettigede i sak 127 og 128 


 


   
I tillegg møtte: Bydelsdirektør Vidar Haukeland 


Avd. sjef Jan O. Nytveit 
Avd. sjef Anne Lindalen 
Bydelsoverlege Åsa Rytter Evensen 


 


   
Møtesekretær: Anne Marie Nordby  







Godkjenning av innkalling 
Innkallingen ble godkjent uten merknader 
 
Godkjenning av sakskart 
 
AU fremmet fremmet følgende forslag til nye saker: 
Sak 122 /09  Fullmakt i sommerferieperioden til arbeidsutvalget 
Sak 123 /09  Bogstad vinterparadis - Høringsuttalelse fra Bydel Vestre Aker 
Sak 124 /09  Planforslag til offentlig ettersyn - Doktor Holms vei 3 Holmenkollen gnr 33 bnr 


54 - Besserud - Reguleringsplan. 
Sak 125 /09  Status for utbedring av Jerpefaret 6-8 - "Sikksakkstien" 
Sak 126 /09  Skolebehovsplan 2010 - 2020 
 
Arild Gjervan (H) fremmet følgende forslag til nye saker: 
Sak 127/09  Evaluering av den nye bussruten Frognerseteren/Lillevann og Majorstua  
Sak 128/09  Tommleplassen 
Sak 113/09  Utgår da den behandles under sak 112/09 
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende endringsforslag  
Sak 119 /09  Solkroken – Venstre fremmer forslag til vedtakssak. 
 
Åpen halvtime 
Bjørn Christian Østring, beboer i Nordengveien tok ordet til sak 107/09 
Torleif Johnsen, Miljøpartiet de uverdige forhold for EØS borgere på parkeringsplassene i 
Sørkedalen 
Pamela Anderson tok ordet til sakene 105/09, 110/09, 111/09 ønsket en helhetlig plan for 
fartshumper 
Nina Storvik, Husebyskogen, tok opp saken vedrørende bygging av den amerikanske 
ambassade i Husebyskogen 
 
Saker behandlet under møte 
Sak 101 /09  Protokoll fra møte 14. mai 2009 ........................................................................... 1 
Sak 102 /09  Regnskapsrapportering pr.30.04.09 ...................................................................... 1 
Sak 103 /09  Kostnadsbesparende tiltak 2009 prosess 3............................................................ 1 
Sak 104 /09  Tertialrapport 1 tertial 2009 .................................................................................. 1 
Sak 105 /09  Sperring av gjennomgangsmuligheter Jensmessveien - Bernhard Herres vei - 


Holmenkollveien .................................................................................................... 2 
Sak 106 /09  Forespørsel vedrørende fartshumper i Kristianiasvingen ..................................... 2 
Sak 107 /09  Sperring av Nordengveien med bom..................................................................... 3 
Sak 108 /09  Grindbakken og Voksenkollveien - Forslag om humper ...................................... 3 
Sak 109 /09  Oversendelse ønske om fartshump i Nils Collet Vogts vei................................... 4 
Sak 110 /09  Anmodning om fartshump i Østre Holmensvingen .............................................. 4 
Sak 111 /09  Ønske om stenging av Østre Holmensvingen ....................................................... 5 
Sak 112 /09  Løypetrase i Holmenkollen ................................................................................... 5 
Sak 113 /09  Utbygging av Holmenkollanlegget ....................................................................... 6 
Sak 114 /09  Røa Torg................................................................................................................ 6 
Sak 115 /09  Valg av nytt medlem til Vestre Aker eldreråd ...................................................... 7 
Sak 116 /09  Egenbetaling - dagrehabiliteringen ....................................................................... 7 
Sak 117 /09  Rapport fra Sykehjemsetaten til Helsetilsynet i forbindelse med tilsyn ved 


Hovseterhjemmet.................................................................................................... 7 
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Sak 101 /09  Protokoll fra møte 14. mai 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget godkjenner protokollen fra bydelsutvalgets møte 14. mai 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget godkjenner protokollen fra bydelsutvalgets møte 14. mai 2009 
 


 Sak 102 /09  Regnskapsrapportering pr.30.04.09 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar redegjørelsen om bydelens økonomiske situasjon til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar redegjørelsen om bydelens økonomiske situasjon til orientering. 
 


 Sak 103 /09  Kostnadsbesparende tiltak 2009 prosess 3 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget støtter prosessen og forslag til resultatmål som er gitt respektive fagområder 
og administrasjon. 
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende tilleggsforslag: 
…med unntak av pkt. 8 Eldresenter med kr. 300.000.-. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
Venstres tilleggsforslag falt med 12 (7H+2F+2A+1SV) stemmer mot 2 (2V) stemmer. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget støtter prosessen og forslag til resultatmål som er gitt respektive fagområder 
og administrasjon. 
 


 Sak 104 /09  Tertialrapport 1 tertial 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar tertialrapporten og tertialstatistikken til orientering. 
 
Et samlet Bydelsutvalg fremmet følgende forslag: 
Bydelsutvalget ser alvorlig på utviklingen av sykefraværet og ønsker derfor en  
detaljert redegjørelse over sykefraværet med forslag til konkrete tiltak med henblikk på å 
reduserte sykefraværet. 
 
Forslaget ble enstemmig vedtatt. 







Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget ser alvorlig på utviklingen av sykefraværet og ønsker derfor en  
detaljert redegjørelse over sykefraværet med forslag til konkrete tiltak med henblikk på å 
reduserte sykefraværet. 
 


 Sak 105 /09  Sperring av gjennomgangsmuligheter Jensmessveien 
- Bernhard Herres vei - Holmenkollveien 


 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Begjæringen om fysisk sperring av Jensmessveien/Bernhard Herres vei, oversendes 
Samferdselsetaten for en nærmere utredning og faglig vurdering av et slikt tiltak.  
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg går ikke inn for stenging av Jensmessveien/Bernhard Herres vei. 
Det legges vekt på uttalelsen fra Vestre Holmens Vel. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg går ikke inn for stenging av Jensmessveien/Bernhard Herres vei. 
Det legges vekt på uttalelsen fra Vestre Holmens Vel. 
 


Sak 106 /09  Forespørsel vedrørende fartshumper i 
Kristianiasvingen 


 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg er av bystyret delegert myndighet til å fatte vedtak om anleggelse 
av fartshumper. Denne myndigheten er begrenset til lokale, kommunale veier uten 
kollektivtrafikk. Vestre Aker bydelsutvalg har dermed vedtaksmyndighet når det gjelder 
anleggelse av fartshumper i Kristianiasvingen. Samferdselsetaten skal imidlertid være faglig 
saksforbereder for Vestre Aker bydelsutvalg.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg fatter herved følgende vedtak: 
 


1. Det anlegges fartshumper i Kristianiasvingen, der hvor Samferdselsetaten etter en 
faglig vurdering finner at de vil ha størst fartsreduserende virkning.  


2. Samferdselsetaten forbereder saken med sikte på iverksettelse, men bydelsutvalget tar 
forbehold om budsjettmessig dekning av tiltaket.   


 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Saken oversendes Svenstuen Vel og Fellesråd, med anmodning om nærmere beskrivelse av 
hvor fartshump ønskes. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Saken oversendes Svenstuen Vel og Fellesråd, med anmodning om nærmere beskrivelse av 
hvor fartshump ønskes. 
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 Sak 107 /09  Sperring av Nordengveien med bom 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Begjæringen om fysisk sperring av Nordengveien med bom mellom nr. 1 og nr. 3, oversendes 
Samferdselsetaten for en nærmere utredning og faglig vurdering av et slikt tiltak.   
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg går ikke inn for fysisk sperring av Nordengveien med bom mellom 
nr. 1 og 3 på grunn av de nåværende trafikale forhold. Eventuell flytting vurderes når man ser 
effekten av Røa-tunnelen.   
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg går ikke inn for fysisk sperring av Nordengveien med bom mellom 
nr. 1 og 3 på grunn av de nåværende trafikale forhold. Eventuell flytting vurderes når man 
ser effekten av Røa-tunnelen.   
 


 Sak 108 /09  Grindbakken og Voksenkollveien - Forslag om humper 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg er av bystyret delegert myndighet til å fatte vedtak om anleggelse 
av fartshumper. Denne myndigheten er begrenset til lokale, kommunale veier uten 
kollektivtrafikk. Vestre Aker bydelsutvalg har dermed vedtaksmyndighet når det gjelder 
anleggelse av fartshump i Grindbakken.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg fatter herved følgende vedtak: 


1. Det anlegges en fartshump i Grindbakken slik som anvist i Samferdselsetatens kart av 
7. mai 2009.  


2. Samferdselsetaten forbereder saken med sikte på iverksettelse, men bydelsutvalget tar 
forbehold om budsjettmessig dekning av tiltaket. 


 
For øvrig viser Vestre Aker bydelsutvalg til Samferdselsetatens vurdering av 
trafikkforholdene i Voksenkollveien, og slutter seg til forslaget om anleggelse av to 
fartshumper i Voksenkollveien.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg forventer at SAM i Voksenkollveien også forbereder ytterligere en 
hump nordvest for nedkjøringen til Hospitsveien av hensyn til trafikksikkerheten til 
skolebarna.  
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg er av bystyret delegert myndighet til å fatte vedtak om anleggelse av 
fartshumper. Denne myndigheten er begrenset til lokale, kommunale veier uten 
kollektivtrafikk. Vestre Aker bydelsutvalg har dermed vedtaksmyndighet når det gjelder 
anleggelse av fartshump i Grindbakken.  
 
 
 







Vestre Aker bydelsutvalg fatter herved følgende vedtak: 
1. Det anlegges en fartshump i Grindbakken slik som anvist i Samferdselsetatens kart av 


7. mai 2009.  
2. Samferdselsetaten forbereder saken med sikte på iverksettelse, men bydelsutvalget tar 


forbehold om budsjettmessig dekning av tiltaket. 
 
For øvrig viser Vestre Aker bydelsutvalg til Samferdselsetatens vurdering av 
trafikkforholdene i Voksenkollveien, og slutter seg til forslaget om anleggelse av to 
fartshumper i Voksenkollveien.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg forventer at SAM i Voksenkollveien også forbereder ytterligere en 
hump nordvest for nedkjøringen til Hospitsveien av hensyn til trafikksikkerheten til 
skolebarna.  
 


 Sak 109 /09  Oversendelse ønske om fartshump i Nils Collet Vogts 
vei 


 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg er av bystyret delegert myndighet til å fatte vedtak om anleggelse 
av fartshumper. Denne myndigheten er begrenset til lokale, kommunale veier uten 
kollektivtrafikk. Vestre Aker bydelsutvalg har dermed vedtaksmyndighet når det gjelder 
anleggelse av fartshump i Nils Collet Vogts vei. Samferdselsetaten skal imidlertid være faglig 
saksforbereder for Vestre Aker bydelsutvalg. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg fatter herved følgende vedtak: 
 


1. Det anlegges en fartshump helt nederst i Nils Collet Vogts vei. 
2. Samferdselsetaten foprbereder saken med sikte på iverksettelse, men bydelsutvalget 


tar forbehold om budsjettmessig dekning av tiltaket. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Saken om fartshump i Nils Collet Vogts vei sendes det lokale vel for uttalelse. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Saken om fartshump i Nils Collet Vogts vei sendes det lokale vel for uttalelse. 
 


 Sak 110 /09  Anmodning om fartshump i Østre Holmensvingen 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg er av bystyret delegert myndighet til å fatte vedtak om anleggelse 
av fartshumper. Denne myndigheten er begrenset til lokale, kommunale veier uten 
kollektivtrafikk. Vestre Aker bydelsutvalg har dermed vedtaksmyndighet når det gjelder 
anleggelse av fartshump i Østre Holmensvingen. Samferdselsetaten skal imidlertid være 
faglig saksforbereder for Vestre Aker bydelsutvalg.  
 
 
 
Vestre Aker bydelsutvalg fatter herved følgende vedtak: 
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1. Det anlegges en fartshump i Østre Holmensvingen midt i mellom to fartshumper 


som allerede er etablert i veistrekningen.  
2. Samferdselsetaten forbereder saken med sikte på iverksettelse, men bydelsutvalget 


tar forbehold om budsjettmessig dekning av tiltaket.   
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Saken om fartshump i Østre Holmensvingen oversendes Ris Vel for uttalelse. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Saken om fartshump i Østre Holmensvingen oversendes Ris Vel for uttalelse. 
 


 Sak 111 /09  Ønske om stenging av Østre Holmensvingen 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Begjæringen om fysisk sperring av Østre Holmensvingen, oversendes Samferdselsetaten for 
en nærmere utredning og faglig vurdering av et slikt tiltak. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Saken om stenging av Østre Holmensvingen oversendes Ris Vel for uttalelse. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Saken om stenging av Østre Holmensvingen oversendes Ris Vel for uttalelse. 
 


 Sak 112 /09  Løypetrase i Holmenkollen 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Løypetraseene i forbindelse med VM begynner nå å ta form. Når arbeidet nå er godt i gang, 
tydeliggjøres det at dette er dramatiske naturinngrep i landskapsprofilen hva angår fjerning av 
vegetasjon og endring av landskap. Desto viktigere er det derfor at tiltakshaver, Oslo 
kommune Idrettsetaten, respekterer regelverket i forbindelse med reguleringen av dette 
området.   
 
I april ble det varslet en reguleringsendring av løypetraseen over Styggedalen. Parter som ble 
ansett som berørte ble varslet. Bydel Vestre Aker reagerer imidlertid meget sterkt på at 
bydelen ikke ble varslet i denne sak. Det var opprinnelig planlagt at traseen skulle gå i bro 
over Styggedalen, for å skåne dette området. Endringen medfører at elven legges i kulvert 
under løypetraseen. Løypetraseen vil også bli vesentlig bredere enn opprinnelig planlagt.  
 
Da befaring ble gjennomført, viste det seg at arbeidene allerede var gjennomført og området 
rasert før frist for uttalelse var utløpt. 
 
 Bydelsutvalget i Vestre Aker vil påpeke at en slik måte å gjennomføre et prosjekt som 
medfører dramatiske konsekvenser hva angår naturinngrep, viser manglende respekt for 







demokratiske prinsipper. Bydelsutvalget i Vestre Aker ber om at det ryddes opp i området, og 
at det, så langt det er mulig, settes i stand slik det var før arbeidene ble utført. 
 
Bydelsutvalget ber om at slike situasjoner ikke vil gjenta seg i det videre arbeidet i området, 
og at det tas behørig hensyn til naturmiljøet under den videre utbyggingen. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Løypetraseene i forbindelse med VM begynner nå å ta form. Når arbeidet nå er godt i gang, 
tydeliggjøres det at dette er dramatiske naturinngrep i landskapsprofilen hva angår fjerning 
av vegetasjon og endring av landskap. Desto viktigere er det derfor at tiltakshaver, Oslo 
kommune Idrettsetaten, respekterer regelverket i forbindelse med reguleringen av dette 
området.   
 
I april ble det varslet en reguleringsendring av løypetraseen over Styggedalen. Parter som ble 
ansett som berørte ble varslet. Bydel Vestre Aker reagerer imidlertid meget sterkt på at 
bydelen ikke ble varslet i denne sak. Det var opprinnelig planlagt at traseen skulle gå i bro 
over Styggedalen, for å skåne dette området. Endringen medfører at elven legges i kulvert 
under løypetraseen. Løypetraseen vil også bli vesentlig bredere enn opprinnelig planlagt.  
 
Da befaring ble gjennomført, viste det seg at arbeidene allerede var gjennomført og området 
rasert før frist for uttalelse var utløpt. 
 
 Bydelsutvalget i Vestre Aker vil påpeke at en slik måte å gjennomføre et prosjekt som 
medfører dramatiske konsekvenser hva angår naturinngrep, viser manglende respekt for 
demokratiske prinsipper. Bydelsutvalget i Vestre Aker ber om at det ryddes opp i området, og 
at det, så langt det er mulig, settes i stand slik det var før arbeidene ble utført. 
 
Bydelsutvalget ber om at slike situasjoner ikke vil gjenta seg i det videre arbeidet i området, 
og at det tas behørig hensyn til naturmiljøet under den videre utbyggingen. 


 Sak 113 /09  Utbygging av Holmenkollanlegget 
 
Saken utgår da dette gjelder samme sak som 112/09. 
 


 Sak 114 /09  Røa Torg 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
BU viser til tilsendt informasjon fra Røa Centrum AS om utbyggingsforslag av Røa Torg 
(reguleringsplan felt A13) og Austliveien 3. 
 
BU ønsker å signalisere overfor utbygger at man finner forslaget meget bra. I den videre 
prosess mener BU at forslagets byggehøyde ikke må overstige Samfunnshus Vests kotehøyde. 
 
Vår positive holdning begrunnes med at man på denne måte får et stort torg bebygget med 
kun en mindre paviljong. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
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BU viser til tilsendt informasjon fra Røa Centrum AS om utbyggingsforslag av Røa Torg 
(reguleringsplan felt A13) og Austliveien 3. 
 
BU ønsker å signalisere overfor utbygger at man finner forslaget meget bra. I den videre 
prosess mener BU at forslagets byggehøyde ikke må overstige Samfunnshus Vests kotehøyde. 
 
Vår positive holdning begrunnes med at man på denne måte får et stort torg bebygget med 
kun en mindre paviljong. 
 


 Sak 115 /09  Valg av nytt medlem til Vestre Aker eldreråd 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Ellinor Moe Lund fritas for sitt verv som medlem av Vestre Aker eldreråd fra 01.08.09.   Else 
Foyn Johannessen oppnevnes som medlem av Vestre Aker eldreråd fra samme dato. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Ellinor Moe Lund fritas for sitt verv som medlem av Vestre Aker eldreråd fra 01.08.09.   Else 
Foyn Johannessen oppnevnes som medlem av Vestre Aker eldreråd fra samme dato. 
 


 Sak 116 /09  Egenbetaling - dagrehabiliteringen 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget slutter seg til bydelsdirektørens forslag om at egenandel for dagrehabilitering 
er lik den til enhver tid gjeldende sats for dagopphold, kr. 61,-  pr. dag i 2009. 
 
Helse- og sosialkomiteen innstiller overfor bydelsutvalget å fatte følgende vedtak 
Bydelsutvalget slutter seg til bydelsdirektørens forslag om at egenandel for dagrehabilitering 
er lik den til enhver tid gjeldende sats for dagopphold, kr. 61,-  pr. dag i 2009. Vedtaket gjøres 
gjeldende fra 01.07.2009 
 
Helse- og sosialkomiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget slutter seg til bydelsdirektørens forslag om at egenandel for dagrehabilitering 
er lik den til enhver tid gjeldende sats for dagopphold, kr. 61,-  pr. dag i 2009. Vedtaket 
gjøres gjeldende fra 01.07.2009 
 


 Sak 117 /09  Rapport fra Sykehjemsetaten til Helsetilsynet i 
forbindelse med tilsyn ved Hovseterhjemmet 


 
Helse- og sosialkomiteen innstiller overfor bydelsutvalget å fatte følgende vedtak 
Bydelsutvalget tar Sykehjemsetatens uttalelse til Helsetilsynet i forbindelse med tilsyn ved 
Hovseterhjemmet til orientering. 
 
Helse- og sosialkomiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
Bydelsutvalgets vedtak 







Bydelsutvalget tar Sykehjemsetatens uttalelse til Helsetilsynet i forbindelse med tilsyn ved 
Hovseterhjemmet til orientering. 
 


 Sak 118 /09  Pandemi beredskap 
 
Helse- og sosialkomiteen fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg tar saken om Pandemi beredskap til orientering 
 
Helse- og sosialkomiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bu tar saken om Pandemi beredskap til orientering 
 


 Sak 119 /09  Solkroken barnehage 
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg ber bydelsdirektøren legge forholdene til rette for opprettholdelse 
av dagens kommunale barnehavedrift og gå inn for at forkjøpsretten benyttes.  
 
Venstres forslag ble enstemmig vedtatt 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg ber bydelsdirektøren legge forholdene til rette for opprettholdelse 
av dagens kommunale barnehavedrift og gå inn for at forkjøpsretten benyttes.  
 


 Sak 120 /09  Barnehagestatistikk 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens sak om årets barnehageopptak til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens sak om årets barnehageopptak til orientering. 
 


 Sak 121 /09  Komitereferater møte 18.juni 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Protokoll fra BMS-komiteens møte 02.06.09 tas til orientering 
2. Protokoll fra helse- og sosialkomiteen 08.06.09 tas til orientering 
3. Protokoll fra Vestre Aker Eldreråd 08.06.09 tas til orientering 
4. Protokoll fra AU 10.06.09 tas til orientering 
5. Protokoll fra MBU 15.06.09 tas til orientering  
6. Protokoll fra AMU 15.06.09 tas til orientering 
7. Protokoll fra Ungdomsrådet 09.06.09 tas til orientering 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
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Bydelsutvalgets vedtak 
1. Protokoll fra BMS-komiteens møte 02.06.09 tas til orientering 
2. Protokoll fra helse- og sosialkomiteen 08.06.09 tas til orientering 
3. Protokoll fra Vestre Aker Eldreråd 08.06.09 tas til orientering 
4. Protokoll fra AU 10.06.09 tas til orientering 
5. Protokoll fra MBU 15.06.09 tas til orientering  
6. Protokoll fra AMU 15.06.09 tas til orientering 
7. Protokoll fra Ungdomsrådet 09.06.09 tas til orientering 
 


 Sak 122 /09  Fullmakt i sommerferieperioden til arbeidsutvalget 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Arbeidsutvalget i bydel Vestre Aker gis fullmakt til å behandle saker som ordinært skulle 
behandles i bydelsutvalget i perioden 19.06.2009 til 02.09.2009.  Eventuelle slike saker skal 
refereres for bydelsutvalget i møte 03.09.2009.  
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Arbeidsutvalget i bydel Vestre Aker gis fullmakt til å behandle saker som ordinært skulle 
behandles i bydelsutvalget i perioden 19.06.2009 til 02.09.2009.  Eventuelle slike saker skal 
refereres for bydelsutvalget i møte 03.09.2009.  
 


 Sak 123 /09  Bogstad vinterparadis - Høringsuttalelse fra Bydel 
Vestre Aker 


 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar BMS-komiteens vedtak til orientering. 
 
Bydelsdirektøren forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar BMS-komiteens vedtak til orientering. 
 


 Sak 124 /09  Planforslag til offentlig ettersyn - Doktor Holms vei 3 
Holmenkollen gnr 33 bnr 54 - Besserud - 
Reguleringsplan. 


 
Arild Gjervan (H) fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker Bydelsutvalg går sterkt imot at eiendommen omreguleres til bolig samt 
byggeområde for allmennyttig formål (barnehage med tre til fire avdelinger). 
En barnehage for 50-60 barn vil generere stor trafikk i Dr. Holms vei, spesielt i tidspunktet 
rundt barnehagens åpnings- og stengetid. 
Veien er smal, svingete og bratt og ikke opparbeidet i henhold til gjeldende regulering. 
Det er ikke opparbeidet fortau langs veien. 
Dette vil skape trafikkfarlige situasjoner for barn og unge, også for de som benytter denne vei 
som skolevei. 







Spesielt vinterstid vil de trafikale forhold være meget vanskelige. 
Trafikken i Dr. Holms vei er stadig økende som følge av den fortetting som skjer i området. 
Fartsgrensen i veien er 30 km/t, en fartsgrense som ofte ikke respekteres. 
Tomten for utearealet er bratt og de foreslåtte terrasser på tomten er mindre enn 10 m, hvilket 
kan skape uheldige forhold for barns lek. 
Bydelen har i dag full barnehagedekning. En del av dagens plasser er av midlertidig karakter. 
Som erstatning for disse på sikt har bydelen andre prosjekter som bedre egner seg til 
barnehageformål. 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker Bydelsutvalg går sterkt imot at eiendommen omreguleres til bolig samt 
byggeområde for allmennyttig formål (barnehage med tre til fire avdelinger). 
En barnehage for 50-60 barn vil generere stor trafikk i Dr. Holms vei, spesielt i tidspunktet 
rundt barnehagens åpnings- og stengetid. 
Veien er smal, svingete og bratt og ikke opparbeidet i henhold til gjeldende regulering. 
Det er ikke opparbeidet fortau langs veien. 
Dette vil skape trafikkfarlige situasjoner for barn og unge, også for de som benytter denne vei 
som skolevei. 
Spesielt vinterstid vil de trafikale forhold være meget vanskelige. 
Trafikken i Dr. Holms vei er stadig økende som følge av den fortetting som skjer i området. 
Fartsgrensen i veien er 30 km/t, en fartsgrense som ofte ikke respekteres. 
Tomten for utearealet er bratt og de foreslåtte terrasser på tomten er mindre enn 10 m, 
hvilket kan skape uheldige forhold for barns lek. 
Bydelen har i dag full barnehagedekning. En del av dagens plasser er av midlertidig karakter. 
Som erstatning for disse på sikt har bydelen andre prosjekter som bedre egner seg til 
barnehageformål. 
 


 Sak 125 /09  Status for utbedring av Jerpefaret 6-8 - 
"Sikksakkstien" 


 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens redegjørelse om status for utbedring av sikksakkstien til 
orientering 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens redegjørelse om status for utbedring av sikksakkstien til 
orientering 
 


 Sak 126 /09  Skolebehovsplan 2010 - 2020 
 
Høyres forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg beklager sterkt at det er gitt så kort tid på dette meget viktige 
Høringsnotatet, for en slik kort svarfrist vitner ikke om respekt for Høringsinstansenes behov 
for en skikkelig saksbehandlingstid. Da dette gjelder våre barns rett og plikt til skolegang og 
deres elementære krav til et skikkelig tilbud, viser en slik kort høringsfrist også mangel på 
respekt for dem. 


 10 







 


 11


 
Vestre Aker BU finner dette Høringsnotatet vanskeligere tilgjengelig enn nødvendig ved at 
man i dette notatet har forandret skolegruppene slik at oppgitte tall ikke kan sammenlignes 
med tidligere Høringsnotater. Høringsinstansene må derfor selv sette opp tallene slik at de kan 
sammenlignes.  Ved en slik oppsetting viser tallene at tidligere fremskrivningsanslag for 2008 
har en manko på 90 plasser på barnetrinnet. En slik divergens mellom den reelle virkelighet 
og fremskrivningstallene har bydelsutvalget påpekt ved en hver tidligere behandling av 
Høringer for Skolebehovsplanene. Det er derfor all grunn til fortsatt å behandle 
fremskrivningstallene som klart underdekkende for behovet.   
 
Vestre Aker BU viser til Bystyrevedtak 28/02/2007 sak 38. I denne saken vedtas det i punkt 
2:” Byrådet bes vurdere om tomten kan være egnet til skole, barnehage og/eller 
offentlig/allmennyttig formål.”. I Byutviklingskomiteens forarbeid til denne saken, sak 11 av 
17/01/2007, påpekte A og F blant annet at: ”Disse medlemmene er bekymret for uttalelser fra 
Undervisningsbygg om at skolene i nærområdet pr. i dag ikke har kapasitet til å ta i mot 
elever fra varslede og planlagte utbygninger. Samtidig sier Undervisningsetaten at det ikke vil 
være behov for en ny skole i dette området i kommende 10-års periode.” Til det er å si at 
akkurat det samme skjer fremdeles.  
 
I samme sak ble det fra SV og V vist til Bystyrets behandling av Skolebehovsplanen 1. mars 
2006 der det ble uttrykt bekymring for kapasiteten ved grunnskolene i region vest. Spesielt 
ble det henvist til merknaden fra Kultur og utdanningskomiteens behandling av 
Skolebehovsplanen: ” Komiteen er bekymret for kapasiteten på ungdomsskoletrinnet i 
regionen, og vil minne om at det i forbindelse med flere utbygningsprosjekter har vært 
fremmet krav fra lokalmiljøet om en ny ungdomsskole i regionen (Storebrandtomten). Det er 
viktig at byrådet kommer tilbake med en nærmere analyse av dette spørsmålet i forbindelse 
med rullering av planen. Dette er ikke fulgt opp av byrådet i skolebehovsplanen som nå ligger 
til behandling i bystyret. Disse medlemmene er bekymret for at det i løpet av få år vil oppstå 
betydelige kapasitetsproblemer ved skolene i de vestlige bydeler. Disse medlemmer mener 
derfor at det i Bjørnveien 74 og 109 m fl må sikres innregulert en ny skole, barnehage og/eller 
andre allmennyttige formål.”   
Det samme kan dessverre også sies om det foreliggende notatet, for her er ingen analyse av 
behovet for denne tomten, ei heller av Bystyrets vedtak om at byrådet skal vurdere tomtens 
egnethet for bruk til skole, barnehage og/eller allmennyttig formål.  
 
Derimot er Vestre Aker bydel kjent med at flere etater har anbefalt tomten overtatt av Oslo 
Kommune til bruk for barnehage og skole. Forhandlingene med eier var ferdige for 
underskrift tidlig i 2009, men intet har ennå skjedd. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg ser med stor bekymring på at Byrådet ikke følger opp Bystyrets 
vedtak i denne saken da den gjelder bydelens barn og unges rett til skikkelig skoletilbud nå og 
i fremtiden. Bydelen har mangel på egnede kommunale tomter til fremtidig bruk for 
barnehager og skole i hele bydelen, men spesielt i dette området, og denne tomten kom derfor 
nærmest som en ”gavepakke” til bydelens barn og unge. Noe den også bør anses å være for 
Oslo Kommune da en skole på denne tomten vil kunne benytte kommunens idrettsanlegg på 
Gressbanen og friområdene rundt Holmendammen som en del av undervisningstilbudet. Det 
er utarbeidet skisser for tomten som viser hvordan den kan utbygges i puljer etter behov, og 
hvor man raskt kan sette i gang med bygging av barnehage til erstatning for ”Tråkka” 
barnehage, som ligger midlertidig på et friområde ved Holmendammen.  
Bydelsutvalget i Vestre Aker ber derfor Bystyret om nok en gang å fatte et positivt vedtak for 
Storebrandtomten slik at den i sin helhet blir overtatt av Oslo Kommune, da noe annet vil 







være uansvarlig med hensyn til fremtidige behov for tilbud til barn og unge i Vestre Aker 
bydel.   
 
Bydelsutvalget vil også påpeke at ved ikke å overta hele tomten, men overlate noe av den til 
boligbygging, vil en slik utbygging skape en ytterligere kapasitetsmangel, og spesielt på 
ungdomsskolenivået.  
 
I Høringsnotatets side 15, punkt 4.4.1 Grunnskolen, står det: ”Strategiske tomteerverv bør 
vurderes i sammenheng med byutviklingsplaner.” Dette er en meget klok betraktning, som 
umulig BARE kan gjelde for kommende utbyggingsplaner, men må være vel så relevant i 
områder der det allerede foregår sterk fortetting og store utbygninger, som for eksempel på 
Røa, og hvor egnede kommunale tomter ikke finnes!  
 
Vestre Aker bydelsutvalg kan også vise til tidligere uttalelse i BU-sak 118/07, 
Skolebehovsplan for 2007-2016, der det blant annet påpekes at skolebehovsplanen ikke tar 
med den vedtatte og allerede delvis igangsatte store utbyggingene av 650 nye leiligheter på 
Røa, og de nærmere 100 boenhetene i Skogen/Voksen området. Det synes heller ikke denne 
planen å gjøre, men bare viser også denne gangen til at utbyggingspotensialet fordeler seg 
jevnt utover samt flere utbyggingsområder som Sjølyststranda og Mustadlokket.  
 
Det vises i denne sammenheng til at i Vedlegg 2 i oversikt over kapasitet ved bydelens skoler 
i dag og i fremtiden, er 4 merket med ”Mulig kapasitetsmangel” allerede i 2012, og uten at det 
tas hensyn til at dette allerede gjelder i dag for Bogstad og Hovseter. For Huseby, Svendstuen, 
Midtstuen og Ris er kapasitetsutnyttelsen på over 80 %, for Ris er det imidlertid vedtatt en 
utvidelse. For Voksen vises det til at utviklingen må følges nøye opp på grunn av 
vekstanslagene.  
 
Bydelsutvalget finner det meget spesielt og beklagelig at situasjonen for Hovseter, som i de 
siste årene har hatt en underkapasitet på vel 50 plasser, ikke søkes løst i Høringsnotatet, ikke 
en gang nevnt, og finner dette å være en grov neglisjering av behovet for en skikkelig 
arbeidsplass for disse ungdomsskoleelevene og de ansatte ved skolen. 
 
For øvrig kan nevnes at når man fremhever den ledige kapasiteten ved Sørkedalen skole, så er 
den lite relevant for størstedelen av Vestre Aker bydel på grunn av avstanden fra 
tettbebyggelsen inn til skolen i Sørkedalen. Et slikt tilbud må som erstatning da i hvert fall 
baseres på gratis skoleskyss, for det ble merkbart færre elever til skolen da gratis skoleskyss 
ble fjernet for flere år siden. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg beklager sterkt at retten til Fritt skolevalg synes helt glemt ved 
opplegget i dette Høringsnotatet, for ved å løse kapasitetsproblemer vises det til mulig endring 
av skolegrenser uten å ta hensyn til naturlig tilhørlighet, sikrest mulig skolevei eller Fritt 
skolevalg. En slik fremgangsmåte finner Vestre Aker bydelsutvalg elevfiendtlig og lite 
demokratisk i år 2009!  
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende tillegg i 4. avsnitt etter ..allmennyttig formål”. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg finner det oppsiktsvekkende at byråd for byutvikling og miljø ikke 
umiddelbart har gitt sin støtte til ervervelse av hele tomten.  Tomten er unik, det er en 
enestående sjanse vi har her i Oslo Vest . Vestre Aker til å sikre en ny ungdomsskoletomt i et 
sentralt område.  Denne sjanse MÅ ikke skusles bort gjennom kortsiktig økonomisk tenkning.  
Gevinst og inntekt i dag vil gi utgifter i morgen.  Byrådet må her ta ansvar.  De tre 
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ungdomsskolene i Vestre Aker er fulle og baserer seg på nødløsninger.  Det er uverdig.  Vi 
forutsetter at tomten blir skoletomt. 
 
Høyres forslag med Venstres tillegg ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg beklager sterkt at det er gitt så kort tid på dette meget viktige 
Høringsnotatet, for en slik kort svarfrist vitner ikke om respekt for Høringsinstansenes behov 
for en skikkelig saksbehandlingstid. Da dette gjelder våre barns rett og plikt til skolegang og 
deres elementære krav til et skikkelig tilbud, viser en slik kort høringsfrist også mangel på 
respekt for dem. 
 
Vestre Aker BU finner dette Høringsnotatet vanskeligere tilgjengelig enn nødvendig ved at 
man i dette notatet har forandret skolegruppene slik at oppgitte tall ikke kan sammenlignes 
med tidligere Høringsnotater. Høringsinstansene må derfor selv sette opp tallene slik at de 
kan sammenlignes.  Ved en slik oppsetting viser tallene at tidligere fremskrivningsanslag for 
2008 har en manko på 90 plasser på barnetrinnet. En slik divergens mellom den reelle 
virkelighet og fremskrivningstallene har bydelsutvalget påpekt ved en hver tidligere 
behandling av Høringer for Skolebehovsplanene. Det er derfor all grunn til fortsatt å 
behandle fremskrivningstallene som klart underdekkende for behovet.   
 
Vestre Aker BU viser til Bystyrevedtak 28/02/2007 sak 38. I denne saken vedtas det i punkt 
2:” Byrådet bes vurdere om tomten kan være egnet til skole, barnehage og/eller 
offentlig/allmennyttig formål.”. I Byutviklingskomiteens forarbeid til denne saken, sak 11 av 
17/01/2007, påpekte A og F blant annet at: ”Disse medlemmene er bekymret for uttalelser fra 
Undervisningsbygg om at skolene i nærområdet pr. i dag ikke har kapasitet til å ta i mot 
elever fra varslede og planlagte utbygninger. Samtidig sier Undervisningsetaten at det ikke 
vil være behov for en ny skole i dette området i kommende 10-års periode.” Til det er å si at 
akkurat det samme skjer fremdeles.  
 
I samme sak ble det fra SV og V vist til Bystyrets behandling av Skolebehovsplanen 1. mars 
2006 der det ble uttrykt bekymring for kapasiteten ved grunnskolene i region vest. Spesielt ble 
det henvist til merknaden fra Kultur og utdanningskomiteens behandling av 
Skolebehovsplanen: ” Komiteen er bekymret for kapasiteten på ungdomsskoletrinnet i 
regionen, og vil minne om at det i forbindelse med flere utbygningsprosjekter har vært 
fremmet krav fra lokalmiljøet om en ny ungdomsskole i regionen (Storebrandtomten). Det er 
viktig at byrådet kommer tilbake med en nærmere analyse av dette spørsmålet i forbindelse 
med rullering av planen. Dette er ikke fulgt opp av byrådet i skolebehovsplanen som nå ligger 
til behandling i bystyret. Disse medlemmene er bekymret for at det i løpet av få år vil oppstå 
betydelige kapasitetsproblemer ved skolene i de vestlige bydeler. Disse medlemmer mener 
derfor at det i Bjørnveien 74 og 109 m fl må sikres innregulert en ny skole, barnehage 
og/eller andre allmennyttige formål.”  Vestre Aker bydelsutvalg finner det oppsiktsvekkende 
at byråd for byutvikling og miljø ikke umiddelbart har gitt sin støtte til ervervelse av hele 
tomten.  Tomten er unik, det er en enestående sjanse vi har her i Oslo Vest . Vestre Aker til å 
sikre en ny ungdomsskoletomt i et sentralt område.  Denne sjanse MÅ ikke skusles bort 
gjennom kortsiktig økonomisk tenkning.  Gevinst og inntekt i dag vil gi utgifter i morgen.  
Byrådet må her ta ansvar.  De tre ungdomsskolene i Vestre Aker er fulle og baserer seg på 
nødløsninger.  Det er uverdig.  Vi forutsetter at tomten blir skoletomt. 
 
Det samme kan dessverre også sies om det foreliggende notatet, for her er ingen analyse av 
behovet for denne tomten, ei heller av Bystyrets vedtak om at byrådet skal vurdere tomtens 
egnethet for bruk til skole, barnehage og/eller allmennyttig formål.  







 
Derimot er Vestre Aker bydel kjent med at flere etater har anbefalt tomten overtatt av Oslo 
Kommune til bruk for barnehage og skole. Forhandlingene med eier var ferdige for 
underskrift tidlig i 2009, men intet har ennå skjedd. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg ser med stor bekymring på at Byrådet ikke følger opp Bystyrets 
vedtak i denne saken da den gjelder bydelens barn og unges rett til skikkelig skoletilbud nå og 
i fremtiden. Bydelen har mangel på egnede kommunale tomter til fremtidig bruk for 
barnehager og skole i hele bydelen, men spesielt i dette området, og denne tomten kom derfor 
nærmest som en ”gavepakke” til bydelens barn og unge. Noe den også bør anses å være for 
Oslo Kommune da en skole på denne tomten vil kunne benytte kommunens idrettsanlegg på 
Gressbanen og friområdene rundt Holmendammen som en del av undervisningstilbudet. Det 
er utarbeidet skisser for tomten som viser hvordan den kan utbygges i puljer etter behov, og 
hvor man raskt kan sette i gang med bygging av barnehage til erstatning for ”Tråkka” 
barnehage, som ligger midlertidig på et friområde ved Holmendammen.  
 
Bydelsutvalget i Vestre Aker ber derfor Bystyret om nok en gang å fatte et positivt vedtak for 
Storebrandtomten slik at den i sin helhet blir overtatt av Oslo Kommune, da noe annet vil 
være uansvarlig med hensyn til fremtidige behov for tilbud til barn og unge i Vestre Aker 
bydel.   
 
Bydelsutvalget vil også påpeke at ved ikke å overta hele tomten, men overlate noe av den til 
boligbygging, vil en slik utbygging skape en ytterligere kapasitetsmangel, og spesielt på 
ungdomsskolenivået.  
 
I Høringsnotatets side 15, punkt 4.4.1 Grunnskolen, står det: ”Strategiske tomteerverv bør 
vurderes i sammenheng med byutviklingsplaner.” Dette er en meget klok betraktning, som 
umulig BARE kan gjelde for kommende utbyggingsplaner, men må være vel så relevant i 
områder der det allerede foregår sterk fortetting og store utbygninger, som for eksempel på 
Røa, og hvor egnede kommunale tomter ikke finnes!  
 
Vestre Aker bydelsutvalg kan også vise til tidligere uttalelse i BU-sak 118/07, 
Skolebehovsplan for 2007-2016, der det blant annet påpekes at skolebehovsplanen ikke tar 
med den vedtatte og allerede delvis igangsatte store utbyggingene av 650 nye leiligheter på 
Røa, og de nærmere 100 boenhetene i Skogen/Voksen området. Det synes heller ikke denne 
planen å gjøre, men bare viser også denne gangen til at utbyggingspotensialet fordeler seg 
jevnt utover samt flere utbyggingsområder som Sjølyststranda og Mustadlokket.  
 
Det vises i denne sammenheng til at i Vedlegg 2 i oversikt over kapasitet ved bydelens skoler i 
dag og i fremtiden, er 4 merket med ”Mulig kapasitetsmangel” allerede i 2012, og uten at det 
tas hensyn til at dette allerede gjelder i dag for Bogstad og Hovseter. For Huseby, 
Svendstuen, Midtstuen og Ris er kapasitetsutnyttelsen på over 80 %, for Ris er det imidlertid 
vedtatt en utvidelse. For Voksen vises det til at utviklingen må følges nøye opp på grunn av 
vekstanslagene.  
 
Bydelsutvalget finner det meget spesielt og beklagelig at situasjonen for Hovseter, som i de 
siste årene har hatt en underkapasitet på vel 50 plasser, ikke søkes løst i Høringsnotatet, ikke 
en gang nevnt, og finner dette å være en grov neglisjering av behovet for en skikkelig 
arbeidsplass for disse ungdomsskoleelevene og de ansatte ved skolen. 
 
For øvrig kan nevnes at når man fremhever den ledige kapasiteten ved Sørkedalen skole, så 
er den lite relevant for størstedelen av Vestre Aker bydel på grunn av avstanden fra 
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tettbebyggelsen inn til skolen i Sørkedalen. Et slikt tilbud må som erstatning da i hvert fall 
baseres på gratis skoleskyss, for det ble merkbart færre elever til skolen da gratis skoleskyss 
ble fjernet for flere år siden. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg beklager sterkt at retten til Fritt skolevalg synes helt glemt ved 
opplegget i dette Høringsnotatet, for ved å løse kapasitetsproblemer vises det til mulig 
endring av skolegrenser uten å ta hensyn til naturlig tilhørlighet, sikrest mulig skolevei eller 
Fritt skolevalg. En slik fremgangsmåte finner Vestre Aker bydelsutvalg elevfiendtlig og lite 
demokratisk i år 2009!  
  


 Sak 127 /09  Evaluering av den nye bussruten 
Frognerseteren/Lillevann og Majorstua 


 
Høyres forslag til vedtak 
Følgende brev sendes Ruter A/S: 
Bussruten Majorstua – Frognerseteren/Lillevann har eksistert kun et par dager og vi går ut fra 
at evalueringer gjøres fortløpende i innkjøringsfasen. I den forbindelse har Høyre noen 
innspill: 
 
Vi ber Ruter revurdere holdeplassene mellom Victoriatomten og Frognerseteren.  Er det mulig 
å revurdere stoppeplassen Victoriatomten og erstatte/utvide denne holdeplassen slik at det 
også blir holdeplass der Hospitsveien tar av fra Voksenkollveien; alternativt der Thorleif 
Haugsvei tar av fra Voksenkollveien?  Det vil være mye nærmere bebyggelsen med 
barnefamilier. Da det ikke er fortau langs veien vil det være trafikkmessig tryggere for 
skolebarna med kortere avstand til holdeplassen. Det er uforholdsmessig lang avstand mellom 
Victoriatomten og Soria Moria. På denne strekningen er det flere byggefelt som får 
uforholdsmessig lang vei til Victoriatomten/Soria Moria.  Samtidig er det kort avstand 
mellom Soria Moria, Lysebu og Voksenkollen stasjon; men selvfølgelig praktisk for hotell-
gjester. 
 
Holdeplassen ved Besserud for nedover-bussen er plassert svært uoversiktlig før en 
bakketopp.  Det er allerede registrert trafikkfarlige forhold ved at bilister kjører forbi bussen 
uten å ha oversikt over biler i motgående felt.  Om man flytter bussholdeplassen noen få meter 
over bakketoppen vil trafikkfarlige situasjoner unngås. 
 
Det er også registrert full-lastede busser i morgenrushet på Lillevannsruten da det kun er satt 
inn minibusser her.  Håper det kan tilbys trafikkantene større busser i rushtidene slik at ikke 
trafikkantene tyr til bilen i stedet. 
 
Høyres gruppes forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg ber om at Ruter og Samferdselsetaten så raskt som mulig evaluerer 
den nye bussruten mellom Frognerseteren/Lillevann og Majorstua og revurderer 
stoppestedene og busskapasiteten slik at ikke trafikkantene tyr til bilen istedet 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Følgende brev sendes Ruter A/S: 







Bussruten Majorstua – Frognerseteren/Lillevann har eksistert kun et par dager og vi går ut 
fra at evalueringer gjøres fortløpende i innkjøringsfasen. I den forbindelse har Høyre noen 
innspill: 
 
Vi ber Ruter revurdere holdeplassene mellom Victoriatomten og Frognerseteren.  Er det 
mulig å revurdere stoppeplassen Victoriatomten og erstatte/utvide denne holdeplassen slik at 
det også blir holdeplass der Hospitsveien tar av fra Voksenkollveien; alternativt der Thorleif 
Haugsvei tar av fra Voksenkollveien?  Det vil være mye nærmere bebyggelsen med 
barnefamilier. Da det ikke er fortau langs veien vil det være trafikkmessig tryggere for 
skolebarna med kortere avstand til holdeplassen. Det er uforholdsmessig lang avstand 
mellom Victoriatomten og Soria Moria. På denne strekningen er det flere byggefelt som får 
uforholdsmessig lang vei til Victoriatomten/Soria Moria.  Samtidig er det kort avstand 
mellom Soria Moria, Lysebu og Voksenkollen stasjon; men selvfølgelig praktisk for hotell-
gjester. 
 
Holdeplassen ved Besserud for nedover-bussen er plassert svært uoversiktlig før en 
bakketopp.  Det er allerede registrert trafikkfarlige forhold ved at bilister kjører forbi bussen 
uten å ha oversikt over biler i motgående felt.  Om man flytter bussholdeplassen noen få 
meter over bakketoppen vil trafikkfarlige situasjoner unngås. 
 
Det er også registrert full-lastede busser i morgenrushet på Lillevannsruten da det kun er satt 
inn minibusser her.  Håper det kan tilbys trafikkantene større busser i rushtidene slik at ikke 
trafikkantene tyr til bilen i stedet. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg ber om at Ruter og Samferdselsetaten så raskt som mulig evaluerer 
den nye bussruten mellom Frognerseteren/Lillevann og Majorstua og revurderer 
stoppestedene og busskapasiteten slik at ikke trafikkantene tyr til bilen istedet 
 


 Sak 128 /09  Tommleplassen 
 
Høyres forslag til vedtak 
Tommleplassen barnehage har klaget bydelens vedtak om bare tillatelse til å drive med 20 
barn inn for Fylkesmannen.  Derfra er tilbakemeldingen at de har en saksbehandlingstid på ca. 
3 mndr.  Det betyr at de med støtte fra Fylkesmannen ikke kan ta 30 barn opp ved den 
naturlige starten på barnehageåret, som er det de må ha for å drive barnehagen økonomisk. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til at dette en friluftsbarnehage der lovverket er meget 
selvmotsigende da det både sier at lavo og annet kan brukes som oppholdsareal, men samtidig 
kreves det at oppholdsarealet skal tilfredsstille en vanlig barnehage.  På den bakgrunn har 
derfor administrasjonen ikke kunnet godkjenne mer enn for 20 barn. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg mener at tiltaket er så riktig for mange barn og et verdifullt tilbud 
på linje med de andre barnehagene i bydelen og ønsker derfor å godkjenne barnehagen for 30 
barn. 
 
Da det er litt uklart om denne fullmakten ligger til bydelsutvalget, ber Vestre Aker 
bydelsutvalg Byrådsavdeling for Velferd og Sosiale tjenester snarest avklare om denne 
fullmakten ligger til bydelen. 
Dersom svaret er positivt, godkjenner Bydelsutvalget Tommleplassen barnehage for 30 barn, 
med ikrafttreden fra det øyeblikket slik godkjenningsmyndighet er opplyst for bydelen. 
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Bydelsutvalget forutsetter at dersom Fylkesmannen mener innearealet likevel må være det 
samme som for en vanlig barnehage, og hyttene uten vann med mer ikke kan anses som 
dekkende, til tross for at ingen barneparker har krav til innlagt vann selv om de fleste 
parkbarn er vesentlig yngre enn barna ved Tommlepassen, sørger Tommleplassen barnehage 
at tilstrekkelig areal er istandsatt innen 31.12.2009. 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak. 
Tommleplassen barnehage har klaget bydelens vedtak om bare tillatelse til å drive med 20 
barn inn for Fylkesmannen.  Derfra er tilbakemeldingen at de har en saksbehandlingstid på 
ca. 3 mndr.  Det betyr at de med støtte fra Fylkesmannen ikke kan ta 30 barn opp ved den 
naturlige starten på barnehageåret, som er det de må ha for å drive barnehagen økonomisk. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til at dette en friluftsbarnehage der lovverket er meget 
selvmotsigende da det både sier at lavo og annet kan brukes som oppholdsareal, men 
samtidig kreves det at oppholdsarealet skal tilfredsstille en vanlig barnehage.  På den 
bakgrunn har derfor administrasjonen ikke kunnet godkjenne mer enn for 20 barn. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg mener at tiltaket er så riktig for mange barn og et verdifullt tilbud 
på linje med de andre barnehagene i bydelen og ønsker derfor å godkjenne barnehagen for 
30 barn. 
 
Da det er litt uklart om denne fullmakten ligger til bydelsutvalget, ber Vestre Aker 
bydelsutvalg Byrådsavdeling for Velferd og Sosiale tjenester snarest avklare om denne 
fullmakten ligger til bydelen. 
 
Dersom svaret er positivt, godkjenner Bydelsutvalget Tommleplassen barnehage for 30 barn, 
med ikrafttreden fra det øyeblikket slik godkjenningsmyndighet er opplyst for bydelen. 
 
Bydelsutvalget forutsetter at dersom Fylkesmannen mener innearealet likevel må være det 
samme som for en vanlig barnehage, og hyttene uten vann med mer ikke kan anses som 
dekkende, til tross for at ingen barneparker har krav til innlagt vann selv om de fleste 
parkbarn er vesentlig yngre enn barna ved Tommlepassen, sørger Tommleplassen barnehage 
at tilstrekkelig areal er istandsatt innen 31.12.2009. 
 
 
Møtet slutt kl. 21.20. 
 
 
 
 
 
Elin Horn Galtung        Anne Marie Nordby 
Leder          Sekretær 
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Møtetid: torsdag 18. juni 2009 kl. 17.15     
Sekretariat: 23476014  
 
 
Møteleder: Elin Horn Galtung (H)  
   
Tilstede: Anita Asdahl Hoff (H) kom kl. 19.30 fra sak 118/09 


Arild Gjervan (H) 
Trond Lind Petersen (H) 
Lars Madsen (H) 
Jane Steenbuch (H) 
Harald Johan Cappelen (H) 
Carl Lindblad (A) 
Christian Holmesland (F) gikk kl. 19.15 
Karin C. Matheson Seem (F) 
Terje Bjøro (V) 
Ellen Lerberg (SV) gikk kl. 21.00 


 


   
Forfall: Sven Marius Gjeruldsen (H), uoppsettelig arbeid 


Anne M. Fjermeros (A), velferd 
Astrid Charlotte Seeberg (V) velferd 


 


   
Som vara møtte: Finn Selmer Andresen (H) 


Frank Aubert (A) 
Anne Hollerud (V) 
 
Det var 14 stemmeberettigede t.o.m. sak 126/09, det var 
13 stemmeberettigede i sak 127 og 128 


 


   
I tillegg møtte: Bydelsdirektør Vidar Haukeland 


Avd. sjef Jan O. Nytveit 
Avd. sjef Anne Lindalen 
Bydelsoverlege Åsa Rytter Evensen 


 


   
Møtesekretær: Anne Marie Nordby  







Godkjenning av innkalling 
Innkallingen ble godkjent uten merknader 
 
Godkjenning av sakskart 
 
AU fremmet fremmet følgende forslag til nye saker: 
Sak 122 /09  Fullmakt i sommerferieperioden til arbeidsutvalget 
Sak 123 /09  Bogstad vinterparadis - Høringsuttalelse fra Bydel Vestre Aker 
Sak 124 /09  Planforslag til offentlig ettersyn - Doktor Holms vei 3 Holmenkollen gnr 33 bnr 


54 - Besserud - Reguleringsplan. 
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Sak 126 /09  Skolebehovsplan 2010 - 2020 
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Sak 119 /09  Solkroken – Venstre fremmer forslag til vedtakssak. 
 
Åpen halvtime 
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Sak 101 /09  Protokoll fra møte 14. mai 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget godkjenner protokollen fra bydelsutvalgets møte 14. mai 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget godkjenner protokollen fra bydelsutvalgets møte 14. mai 2009 
 


 Sak 102 /09  Regnskapsrapportering pr.30.04.09 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar redegjørelsen om bydelens økonomiske situasjon til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar redegjørelsen om bydelens økonomiske situasjon til orientering. 
 


 Sak 103 /09  Kostnadsbesparende tiltak 2009 prosess 3 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget støtter prosessen og forslag til resultatmål som er gitt respektive fagområder 
og administrasjon. 
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende tilleggsforslag: 
…med unntak av pkt. 8 Eldresenter med kr. 300.000.-. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
Venstres tilleggsforslag falt med 12 (7H+2F+2A+1SV) stemmer mot 2 (2V) stemmer. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget støtter prosessen og forslag til resultatmål som er gitt respektive fagområder 
og administrasjon. 
 


 Sak 104 /09  Tertialrapport 1 tertial 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar tertialrapporten og tertialstatistikken til orientering. 
 
Et samlet Bydelsutvalg fremmet følgende forslag: 
Bydelsutvalget ser alvorlig på utviklingen av sykefraværet og ønsker derfor en  
detaljert redegjørelse over sykefraværet med forslag til konkrete tiltak med henblikk på å 
reduserte sykefraværet. 
 
Forslaget ble enstemmig vedtatt. 







Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget ser alvorlig på utviklingen av sykefraværet og ønsker derfor en  
detaljert redegjørelse over sykefraværet med forslag til konkrete tiltak med henblikk på å 
reduserte sykefraværet. 
 


 Sak 105 /09  Sperring av gjennomgangsmuligheter Jensmessveien 
- Bernhard Herres vei - Holmenkollveien 


 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Begjæringen om fysisk sperring av Jensmessveien/Bernhard Herres vei, oversendes 
Samferdselsetaten for en nærmere utredning og faglig vurdering av et slikt tiltak.  
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg går ikke inn for stenging av Jensmessveien/Bernhard Herres vei. 
Det legges vekt på uttalelsen fra Vestre Holmens Vel. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg går ikke inn for stenging av Jensmessveien/Bernhard Herres vei. 
Det legges vekt på uttalelsen fra Vestre Holmens Vel. 
 


Sak 106 /09  Forespørsel vedrørende fartshumper i 
Kristianiasvingen 


 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg er av bystyret delegert myndighet til å fatte vedtak om anleggelse 
av fartshumper. Denne myndigheten er begrenset til lokale, kommunale veier uten 
kollektivtrafikk. Vestre Aker bydelsutvalg har dermed vedtaksmyndighet når det gjelder 
anleggelse av fartshumper i Kristianiasvingen. Samferdselsetaten skal imidlertid være faglig 
saksforbereder for Vestre Aker bydelsutvalg.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg fatter herved følgende vedtak: 
 


1. Det anlegges fartshumper i Kristianiasvingen, der hvor Samferdselsetaten etter en 
faglig vurdering finner at de vil ha størst fartsreduserende virkning.  


2. Samferdselsetaten forbereder saken med sikte på iverksettelse, men bydelsutvalget tar 
forbehold om budsjettmessig dekning av tiltaket.   


 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Saken oversendes Svenstuen Vel og Fellesråd, med anmodning om nærmere beskrivelse av 
hvor fartshump ønskes. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Saken oversendes Svenstuen Vel og Fellesråd, med anmodning om nærmere beskrivelse av 
hvor fartshump ønskes. 
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 Sak 107 /09  Sperring av Nordengveien med bom 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Begjæringen om fysisk sperring av Nordengveien med bom mellom nr. 1 og nr. 3, oversendes 
Samferdselsetaten for en nærmere utredning og faglig vurdering av et slikt tiltak.   
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg går ikke inn for fysisk sperring av Nordengveien med bom mellom 
nr. 1 og 3 på grunn av de nåværende trafikale forhold. Eventuell flytting vurderes når man ser 
effekten av Røa-tunnelen.   
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg går ikke inn for fysisk sperring av Nordengveien med bom mellom 
nr. 1 og 3 på grunn av de nåværende trafikale forhold. Eventuell flytting vurderes når man 
ser effekten av Røa-tunnelen.   
 


 Sak 108 /09  Grindbakken og Voksenkollveien - Forslag om humper 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg er av bystyret delegert myndighet til å fatte vedtak om anleggelse 
av fartshumper. Denne myndigheten er begrenset til lokale, kommunale veier uten 
kollektivtrafikk. Vestre Aker bydelsutvalg har dermed vedtaksmyndighet når det gjelder 
anleggelse av fartshump i Grindbakken.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg fatter herved følgende vedtak: 


1. Det anlegges en fartshump i Grindbakken slik som anvist i Samferdselsetatens kart av 
7. mai 2009.  


2. Samferdselsetaten forbereder saken med sikte på iverksettelse, men bydelsutvalget tar 
forbehold om budsjettmessig dekning av tiltaket. 


 
For øvrig viser Vestre Aker bydelsutvalg til Samferdselsetatens vurdering av 
trafikkforholdene i Voksenkollveien, og slutter seg til forslaget om anleggelse av to 
fartshumper i Voksenkollveien.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg forventer at SAM i Voksenkollveien også forbereder ytterligere en 
hump nordvest for nedkjøringen til Hospitsveien av hensyn til trafikksikkerheten til 
skolebarna.  
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg er av bystyret delegert myndighet til å fatte vedtak om anleggelse av 
fartshumper. Denne myndigheten er begrenset til lokale, kommunale veier uten 
kollektivtrafikk. Vestre Aker bydelsutvalg har dermed vedtaksmyndighet når det gjelder 
anleggelse av fartshump i Grindbakken.  
 
 
 







Vestre Aker bydelsutvalg fatter herved følgende vedtak: 
1. Det anlegges en fartshump i Grindbakken slik som anvist i Samferdselsetatens kart av 


7. mai 2009.  
2. Samferdselsetaten forbereder saken med sikte på iverksettelse, men bydelsutvalget tar 


forbehold om budsjettmessig dekning av tiltaket. 
 
For øvrig viser Vestre Aker bydelsutvalg til Samferdselsetatens vurdering av 
trafikkforholdene i Voksenkollveien, og slutter seg til forslaget om anleggelse av to 
fartshumper i Voksenkollveien.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg forventer at SAM i Voksenkollveien også forbereder ytterligere en 
hump nordvest for nedkjøringen til Hospitsveien av hensyn til trafikksikkerheten til 
skolebarna.  
 


 Sak 109 /09  Oversendelse ønske om fartshump i Nils Collet Vogts 
vei 


 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg er av bystyret delegert myndighet til å fatte vedtak om anleggelse 
av fartshumper. Denne myndigheten er begrenset til lokale, kommunale veier uten 
kollektivtrafikk. Vestre Aker bydelsutvalg har dermed vedtaksmyndighet når det gjelder 
anleggelse av fartshump i Nils Collet Vogts vei. Samferdselsetaten skal imidlertid være faglig 
saksforbereder for Vestre Aker bydelsutvalg. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg fatter herved følgende vedtak: 
 


1. Det anlegges en fartshump helt nederst i Nils Collet Vogts vei. 
2. Samferdselsetaten foprbereder saken med sikte på iverksettelse, men bydelsutvalget 


tar forbehold om budsjettmessig dekning av tiltaket. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Saken om fartshump i Nils Collet Vogts vei sendes det lokale vel for uttalelse. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Saken om fartshump i Nils Collet Vogts vei sendes det lokale vel for uttalelse. 
 


 Sak 110 /09  Anmodning om fartshump i Østre Holmensvingen 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg er av bystyret delegert myndighet til å fatte vedtak om anleggelse 
av fartshumper. Denne myndigheten er begrenset til lokale, kommunale veier uten 
kollektivtrafikk. Vestre Aker bydelsutvalg har dermed vedtaksmyndighet når det gjelder 
anleggelse av fartshump i Østre Holmensvingen. Samferdselsetaten skal imidlertid være 
faglig saksforbereder for Vestre Aker bydelsutvalg.  
 
 
 
Vestre Aker bydelsutvalg fatter herved følgende vedtak: 
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1. Det anlegges en fartshump i Østre Holmensvingen midt i mellom to fartshumper 


som allerede er etablert i veistrekningen.  
2. Samferdselsetaten forbereder saken med sikte på iverksettelse, men bydelsutvalget 


tar forbehold om budsjettmessig dekning av tiltaket.   
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Saken om fartshump i Østre Holmensvingen oversendes Ris Vel for uttalelse. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Saken om fartshump i Østre Holmensvingen oversendes Ris Vel for uttalelse. 
 


 Sak 111 /09  Ønske om stenging av Østre Holmensvingen 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Begjæringen om fysisk sperring av Østre Holmensvingen, oversendes Samferdselsetaten for 
en nærmere utredning og faglig vurdering av et slikt tiltak. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Saken om stenging av Østre Holmensvingen oversendes Ris Vel for uttalelse. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Saken om stenging av Østre Holmensvingen oversendes Ris Vel for uttalelse. 
 


 Sak 112 /09  Løypetrase i Holmenkollen 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Løypetraseene i forbindelse med VM begynner nå å ta form. Når arbeidet nå er godt i gang, 
tydeliggjøres det at dette er dramatiske naturinngrep i landskapsprofilen hva angår fjerning av 
vegetasjon og endring av landskap. Desto viktigere er det derfor at tiltakshaver, Oslo 
kommune Idrettsetaten, respekterer regelverket i forbindelse med reguleringen av dette 
området.   
 
I april ble det varslet en reguleringsendring av løypetraseen over Styggedalen. Parter som ble 
ansett som berørte ble varslet. Bydel Vestre Aker reagerer imidlertid meget sterkt på at 
bydelen ikke ble varslet i denne sak. Det var opprinnelig planlagt at traseen skulle gå i bro 
over Styggedalen, for å skåne dette området. Endringen medfører at elven legges i kulvert 
under løypetraseen. Løypetraseen vil også bli vesentlig bredere enn opprinnelig planlagt.  
 
Da befaring ble gjennomført, viste det seg at arbeidene allerede var gjennomført og området 
rasert før frist for uttalelse var utløpt. 
 
 Bydelsutvalget i Vestre Aker vil påpeke at en slik måte å gjennomføre et prosjekt som 
medfører dramatiske konsekvenser hva angår naturinngrep, viser manglende respekt for 







demokratiske prinsipper. Bydelsutvalget i Vestre Aker ber om at det ryddes opp i området, og 
at det, så langt det er mulig, settes i stand slik det var før arbeidene ble utført. 
 
Bydelsutvalget ber om at slike situasjoner ikke vil gjenta seg i det videre arbeidet i området, 
og at det tas behørig hensyn til naturmiljøet under den videre utbyggingen. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Løypetraseene i forbindelse med VM begynner nå å ta form. Når arbeidet nå er godt i gang, 
tydeliggjøres det at dette er dramatiske naturinngrep i landskapsprofilen hva angår fjerning 
av vegetasjon og endring av landskap. Desto viktigere er det derfor at tiltakshaver, Oslo 
kommune Idrettsetaten, respekterer regelverket i forbindelse med reguleringen av dette 
området.   
 
I april ble det varslet en reguleringsendring av løypetraseen over Styggedalen. Parter som ble 
ansett som berørte ble varslet. Bydel Vestre Aker reagerer imidlertid meget sterkt på at 
bydelen ikke ble varslet i denne sak. Det var opprinnelig planlagt at traseen skulle gå i bro 
over Styggedalen, for å skåne dette området. Endringen medfører at elven legges i kulvert 
under løypetraseen. Løypetraseen vil også bli vesentlig bredere enn opprinnelig planlagt.  
 
Da befaring ble gjennomført, viste det seg at arbeidene allerede var gjennomført og området 
rasert før frist for uttalelse var utløpt. 
 
 Bydelsutvalget i Vestre Aker vil påpeke at en slik måte å gjennomføre et prosjekt som 
medfører dramatiske konsekvenser hva angår naturinngrep, viser manglende respekt for 
demokratiske prinsipper. Bydelsutvalget i Vestre Aker ber om at det ryddes opp i området, og 
at det, så langt det er mulig, settes i stand slik det var før arbeidene ble utført. 
 
Bydelsutvalget ber om at slike situasjoner ikke vil gjenta seg i det videre arbeidet i området, 
og at det tas behørig hensyn til naturmiljøet under den videre utbyggingen. 


 Sak 113 /09  Utbygging av Holmenkollanlegget 
 
Saken utgår da dette gjelder samme sak som 112/09. 
 


 Sak 114 /09  Røa Torg 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
BU viser til tilsendt informasjon fra Røa Centrum AS om utbyggingsforslag av Røa Torg 
(reguleringsplan felt A13) og Austliveien 3. 
 
BU ønsker å signalisere overfor utbygger at man finner forslaget meget bra. I den videre 
prosess mener BU at forslagets byggehøyde ikke må overstige Samfunnshus Vests kotehøyde. 
 
Vår positive holdning begrunnes med at man på denne måte får et stort torg bebygget med 
kun en mindre paviljong. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
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BU viser til tilsendt informasjon fra Røa Centrum AS om utbyggingsforslag av Røa Torg 
(reguleringsplan felt A13) og Austliveien 3. 
 
BU ønsker å signalisere overfor utbygger at man finner forslaget meget bra. I den videre 
prosess mener BU at forslagets byggehøyde ikke må overstige Samfunnshus Vests kotehøyde. 
 
Vår positive holdning begrunnes med at man på denne måte får et stort torg bebygget med 
kun en mindre paviljong. 
 


 Sak 115 /09  Valg av nytt medlem til Vestre Aker eldreråd 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Ellinor Moe Lund fritas for sitt verv som medlem av Vestre Aker eldreråd fra 01.08.09.   Else 
Foyn Johannessen oppnevnes som medlem av Vestre Aker eldreråd fra samme dato. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Ellinor Moe Lund fritas for sitt verv som medlem av Vestre Aker eldreråd fra 01.08.09.   Else 
Foyn Johannessen oppnevnes som medlem av Vestre Aker eldreråd fra samme dato. 
 


 Sak 116 /09  Egenbetaling - dagrehabiliteringen 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget slutter seg til bydelsdirektørens forslag om at egenandel for dagrehabilitering 
er lik den til enhver tid gjeldende sats for dagopphold, kr. 61,-  pr. dag i 2009. 
 
Helse- og sosialkomiteen innstiller overfor bydelsutvalget å fatte følgende vedtak 
Bydelsutvalget slutter seg til bydelsdirektørens forslag om at egenandel for dagrehabilitering 
er lik den til enhver tid gjeldende sats for dagopphold, kr. 61,-  pr. dag i 2009. Vedtaket gjøres 
gjeldende fra 01.07.2009 
 
Helse- og sosialkomiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget slutter seg til bydelsdirektørens forslag om at egenandel for dagrehabilitering 
er lik den til enhver tid gjeldende sats for dagopphold, kr. 61,-  pr. dag i 2009. Vedtaket 
gjøres gjeldende fra 01.07.2009 
 


 Sak 117 /09  Rapport fra Sykehjemsetaten til Helsetilsynet i 
forbindelse med tilsyn ved Hovseterhjemmet 


 
Helse- og sosialkomiteen innstiller overfor bydelsutvalget å fatte følgende vedtak 
Bydelsutvalget tar Sykehjemsetatens uttalelse til Helsetilsynet i forbindelse med tilsyn ved 
Hovseterhjemmet til orientering. 
 
Helse- og sosialkomiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
Bydelsutvalgets vedtak 







Bydelsutvalget tar Sykehjemsetatens uttalelse til Helsetilsynet i forbindelse med tilsyn ved 
Hovseterhjemmet til orientering. 
 


 Sak 118 /09  Pandemi beredskap 
 
Helse- og sosialkomiteen fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg tar saken om Pandemi beredskap til orientering 
 
Helse- og sosialkomiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bu tar saken om Pandemi beredskap til orientering 
 


 Sak 119 /09  Solkroken barnehage 
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg ber bydelsdirektøren legge forholdene til rette for opprettholdelse 
av dagens kommunale barnehavedrift og gå inn for at forkjøpsretten benyttes.  
 
Venstres forslag ble enstemmig vedtatt 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg ber bydelsdirektøren legge forholdene til rette for opprettholdelse 
av dagens kommunale barnehavedrift og gå inn for at forkjøpsretten benyttes.  
 


 Sak 120 /09  Barnehagestatistikk 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens sak om årets barnehageopptak til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens sak om årets barnehageopptak til orientering. 
 


 Sak 121 /09  Komitereferater møte 18.juni 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Protokoll fra BMS-komiteens møte 02.06.09 tas til orientering 
2. Protokoll fra helse- og sosialkomiteen 08.06.09 tas til orientering 
3. Protokoll fra Vestre Aker Eldreråd 08.06.09 tas til orientering 
4. Protokoll fra AU 10.06.09 tas til orientering 
5. Protokoll fra MBU 15.06.09 tas til orientering  
6. Protokoll fra AMU 15.06.09 tas til orientering 
7. Protokoll fra Ungdomsrådet 09.06.09 tas til orientering 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
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Bydelsutvalgets vedtak 
1. Protokoll fra BMS-komiteens møte 02.06.09 tas til orientering 
2. Protokoll fra helse- og sosialkomiteen 08.06.09 tas til orientering 
3. Protokoll fra Vestre Aker Eldreråd 08.06.09 tas til orientering 
4. Protokoll fra AU 10.06.09 tas til orientering 
5. Protokoll fra MBU 15.06.09 tas til orientering  
6. Protokoll fra AMU 15.06.09 tas til orientering 
7. Protokoll fra Ungdomsrådet 09.06.09 tas til orientering 
 


 Sak 122 /09  Fullmakt i sommerferieperioden til arbeidsutvalget 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Arbeidsutvalget i bydel Vestre Aker gis fullmakt til å behandle saker som ordinært skulle 
behandles i bydelsutvalget i perioden 19.06.2009 til 02.09.2009.  Eventuelle slike saker skal 
refereres for bydelsutvalget i møte 03.09.2009.  
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Arbeidsutvalget i bydel Vestre Aker gis fullmakt til å behandle saker som ordinært skulle 
behandles i bydelsutvalget i perioden 19.06.2009 til 02.09.2009.  Eventuelle slike saker skal 
refereres for bydelsutvalget i møte 03.09.2009.  
 


 Sak 123 /09  Bogstad vinterparadis - Høringsuttalelse fra Bydel 
Vestre Aker 


 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar BMS-komiteens vedtak til orientering. 
 
Bydelsdirektøren forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar BMS-komiteens vedtak til orientering. 
 


 Sak 124 /09  Planforslag til offentlig ettersyn - Doktor Holms vei 3 
Holmenkollen gnr 33 bnr 54 - Besserud - 
Reguleringsplan. 


 
Arild Gjervan (H) fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker Bydelsutvalg går sterkt imot at eiendommen omreguleres til bolig samt 
byggeområde for allmennyttig formål (barnehage med tre til fire avdelinger). 
En barnehage for 50-60 barn vil generere stor trafikk i Dr. Holms vei, spesielt i tidspunktet 
rundt barnehagens åpnings- og stengetid. 
Veien er smal, svingete og bratt og ikke opparbeidet i henhold til gjeldende regulering. 
Det er ikke opparbeidet fortau langs veien. 
Dette vil skape trafikkfarlige situasjoner for barn og unge, også for de som benytter denne vei 
som skolevei. 







Spesielt vinterstid vil de trafikale forhold være meget vanskelige. 
Trafikken i Dr. Holms vei er stadig økende som følge av den fortetting som skjer i området. 
Fartsgrensen i veien er 30 km/t, en fartsgrense som ofte ikke respekteres. 
Tomten for utearealet er bratt og de foreslåtte terrasser på tomten er mindre enn 10 m, hvilket 
kan skape uheldige forhold for barns lek. 
Bydelen har i dag full barnehagedekning. En del av dagens plasser er av midlertidig karakter. 
Som erstatning for disse på sikt har bydelen andre prosjekter som bedre egner seg til 
barnehageformål. 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker Bydelsutvalg går sterkt imot at eiendommen omreguleres til bolig samt 
byggeområde for allmennyttig formål (barnehage med tre til fire avdelinger). 
En barnehage for 50-60 barn vil generere stor trafikk i Dr. Holms vei, spesielt i tidspunktet 
rundt barnehagens åpnings- og stengetid. 
Veien er smal, svingete og bratt og ikke opparbeidet i henhold til gjeldende regulering. 
Det er ikke opparbeidet fortau langs veien. 
Dette vil skape trafikkfarlige situasjoner for barn og unge, også for de som benytter denne vei 
som skolevei. 
Spesielt vinterstid vil de trafikale forhold være meget vanskelige. 
Trafikken i Dr. Holms vei er stadig økende som følge av den fortetting som skjer i området. 
Fartsgrensen i veien er 30 km/t, en fartsgrense som ofte ikke respekteres. 
Tomten for utearealet er bratt og de foreslåtte terrasser på tomten er mindre enn 10 m, 
hvilket kan skape uheldige forhold for barns lek. 
Bydelen har i dag full barnehagedekning. En del av dagens plasser er av midlertidig karakter. 
Som erstatning for disse på sikt har bydelen andre prosjekter som bedre egner seg til 
barnehageformål. 
 


 Sak 125 /09  Status for utbedring av Jerpefaret 6-8 - 
"Sikksakkstien" 


 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens redegjørelse om status for utbedring av sikksakkstien til 
orientering 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens redegjørelse om status for utbedring av sikksakkstien til 
orientering 
 


 Sak 126 /09  Skolebehovsplan 2010 - 2020 
 
Høyres forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg beklager sterkt at det er gitt så kort tid på dette meget viktige 
Høringsnotatet, for en slik kort svarfrist vitner ikke om respekt for Høringsinstansenes behov 
for en skikkelig saksbehandlingstid. Da dette gjelder våre barns rett og plikt til skolegang og 
deres elementære krav til et skikkelig tilbud, viser en slik kort høringsfrist også mangel på 
respekt for dem. 
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Vestre Aker BU finner dette Høringsnotatet vanskeligere tilgjengelig enn nødvendig ved at 
man i dette notatet har forandret skolegruppene slik at oppgitte tall ikke kan sammenlignes 
med tidligere Høringsnotater. Høringsinstansene må derfor selv sette opp tallene slik at de kan 
sammenlignes.  Ved en slik oppsetting viser tallene at tidligere fremskrivningsanslag for 2008 
har en manko på 90 plasser på barnetrinnet. En slik divergens mellom den reelle virkelighet 
og fremskrivningstallene har bydelsutvalget påpekt ved en hver tidligere behandling av 
Høringer for Skolebehovsplanene. Det er derfor all grunn til fortsatt å behandle 
fremskrivningstallene som klart underdekkende for behovet.   
 
Vestre Aker BU viser til Bystyrevedtak 28/02/2007 sak 38. I denne saken vedtas det i punkt 
2:” Byrådet bes vurdere om tomten kan være egnet til skole, barnehage og/eller 
offentlig/allmennyttig formål.”. I Byutviklingskomiteens forarbeid til denne saken, sak 11 av 
17/01/2007, påpekte A og F blant annet at: ”Disse medlemmene er bekymret for uttalelser fra 
Undervisningsbygg om at skolene i nærområdet pr. i dag ikke har kapasitet til å ta i mot 
elever fra varslede og planlagte utbygninger. Samtidig sier Undervisningsetaten at det ikke vil 
være behov for en ny skole i dette området i kommende 10-års periode.” Til det er å si at 
akkurat det samme skjer fremdeles.  
 
I samme sak ble det fra SV og V vist til Bystyrets behandling av Skolebehovsplanen 1. mars 
2006 der det ble uttrykt bekymring for kapasiteten ved grunnskolene i region vest. Spesielt 
ble det henvist til merknaden fra Kultur og utdanningskomiteens behandling av 
Skolebehovsplanen: ” Komiteen er bekymret for kapasiteten på ungdomsskoletrinnet i 
regionen, og vil minne om at det i forbindelse med flere utbygningsprosjekter har vært 
fremmet krav fra lokalmiljøet om en ny ungdomsskole i regionen (Storebrandtomten). Det er 
viktig at byrådet kommer tilbake med en nærmere analyse av dette spørsmålet i forbindelse 
med rullering av planen. Dette er ikke fulgt opp av byrådet i skolebehovsplanen som nå ligger 
til behandling i bystyret. Disse medlemmene er bekymret for at det i løpet av få år vil oppstå 
betydelige kapasitetsproblemer ved skolene i de vestlige bydeler. Disse medlemmer mener 
derfor at det i Bjørnveien 74 og 109 m fl må sikres innregulert en ny skole, barnehage og/eller 
andre allmennyttige formål.”   
Det samme kan dessverre også sies om det foreliggende notatet, for her er ingen analyse av 
behovet for denne tomten, ei heller av Bystyrets vedtak om at byrådet skal vurdere tomtens 
egnethet for bruk til skole, barnehage og/eller allmennyttig formål.  
 
Derimot er Vestre Aker bydel kjent med at flere etater har anbefalt tomten overtatt av Oslo 
Kommune til bruk for barnehage og skole. Forhandlingene med eier var ferdige for 
underskrift tidlig i 2009, men intet har ennå skjedd. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg ser med stor bekymring på at Byrådet ikke følger opp Bystyrets 
vedtak i denne saken da den gjelder bydelens barn og unges rett til skikkelig skoletilbud nå og 
i fremtiden. Bydelen har mangel på egnede kommunale tomter til fremtidig bruk for 
barnehager og skole i hele bydelen, men spesielt i dette området, og denne tomten kom derfor 
nærmest som en ”gavepakke” til bydelens barn og unge. Noe den også bør anses å være for 
Oslo Kommune da en skole på denne tomten vil kunne benytte kommunens idrettsanlegg på 
Gressbanen og friområdene rundt Holmendammen som en del av undervisningstilbudet. Det 
er utarbeidet skisser for tomten som viser hvordan den kan utbygges i puljer etter behov, og 
hvor man raskt kan sette i gang med bygging av barnehage til erstatning for ”Tråkka” 
barnehage, som ligger midlertidig på et friområde ved Holmendammen.  
Bydelsutvalget i Vestre Aker ber derfor Bystyret om nok en gang å fatte et positivt vedtak for 
Storebrandtomten slik at den i sin helhet blir overtatt av Oslo Kommune, da noe annet vil 







være uansvarlig med hensyn til fremtidige behov for tilbud til barn og unge i Vestre Aker 
bydel.   
 
Bydelsutvalget vil også påpeke at ved ikke å overta hele tomten, men overlate noe av den til 
boligbygging, vil en slik utbygging skape en ytterligere kapasitetsmangel, og spesielt på 
ungdomsskolenivået.  
 
I Høringsnotatets side 15, punkt 4.4.1 Grunnskolen, står det: ”Strategiske tomteerverv bør 
vurderes i sammenheng med byutviklingsplaner.” Dette er en meget klok betraktning, som 
umulig BARE kan gjelde for kommende utbyggingsplaner, men må være vel så relevant i 
områder der det allerede foregår sterk fortetting og store utbygninger, som for eksempel på 
Røa, og hvor egnede kommunale tomter ikke finnes!  
 
Vestre Aker bydelsutvalg kan også vise til tidligere uttalelse i BU-sak 118/07, 
Skolebehovsplan for 2007-2016, der det blant annet påpekes at skolebehovsplanen ikke tar 
med den vedtatte og allerede delvis igangsatte store utbyggingene av 650 nye leiligheter på 
Røa, og de nærmere 100 boenhetene i Skogen/Voksen området. Det synes heller ikke denne 
planen å gjøre, men bare viser også denne gangen til at utbyggingspotensialet fordeler seg 
jevnt utover samt flere utbyggingsområder som Sjølyststranda og Mustadlokket.  
 
Det vises i denne sammenheng til at i Vedlegg 2 i oversikt over kapasitet ved bydelens skoler 
i dag og i fremtiden, er 4 merket med ”Mulig kapasitetsmangel” allerede i 2012, og uten at det 
tas hensyn til at dette allerede gjelder i dag for Bogstad og Hovseter. For Huseby, Svendstuen, 
Midtstuen og Ris er kapasitetsutnyttelsen på over 80 %, for Ris er det imidlertid vedtatt en 
utvidelse. For Voksen vises det til at utviklingen må følges nøye opp på grunn av 
vekstanslagene.  
 
Bydelsutvalget finner det meget spesielt og beklagelig at situasjonen for Hovseter, som i de 
siste årene har hatt en underkapasitet på vel 50 plasser, ikke søkes løst i Høringsnotatet, ikke 
en gang nevnt, og finner dette å være en grov neglisjering av behovet for en skikkelig 
arbeidsplass for disse ungdomsskoleelevene og de ansatte ved skolen. 
 
For øvrig kan nevnes at når man fremhever den ledige kapasiteten ved Sørkedalen skole, så er 
den lite relevant for størstedelen av Vestre Aker bydel på grunn av avstanden fra 
tettbebyggelsen inn til skolen i Sørkedalen. Et slikt tilbud må som erstatning da i hvert fall 
baseres på gratis skoleskyss, for det ble merkbart færre elever til skolen da gratis skoleskyss 
ble fjernet for flere år siden. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg beklager sterkt at retten til Fritt skolevalg synes helt glemt ved 
opplegget i dette Høringsnotatet, for ved å løse kapasitetsproblemer vises det til mulig endring 
av skolegrenser uten å ta hensyn til naturlig tilhørlighet, sikrest mulig skolevei eller Fritt 
skolevalg. En slik fremgangsmåte finner Vestre Aker bydelsutvalg elevfiendtlig og lite 
demokratisk i år 2009!  
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende tillegg i 4. avsnitt etter ..allmennyttig formål”. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg finner det oppsiktsvekkende at byråd for byutvikling og miljø ikke 
umiddelbart har gitt sin støtte til ervervelse av hele tomten.  Tomten er unik, det er en 
enestående sjanse vi har her i Oslo Vest . Vestre Aker til å sikre en ny ungdomsskoletomt i et 
sentralt område.  Denne sjanse MÅ ikke skusles bort gjennom kortsiktig økonomisk tenkning.  
Gevinst og inntekt i dag vil gi utgifter i morgen.  Byrådet må her ta ansvar.  De tre 
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ungdomsskolene i Vestre Aker er fulle og baserer seg på nødløsninger.  Det er uverdig.  Vi 
forutsetter at tomten blir skoletomt. 
 
Høyres forslag med Venstres tillegg ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg beklager sterkt at det er gitt så kort tid på dette meget viktige 
Høringsnotatet, for en slik kort svarfrist vitner ikke om respekt for Høringsinstansenes behov 
for en skikkelig saksbehandlingstid. Da dette gjelder våre barns rett og plikt til skolegang og 
deres elementære krav til et skikkelig tilbud, viser en slik kort høringsfrist også mangel på 
respekt for dem. 
 
Vestre Aker BU finner dette Høringsnotatet vanskeligere tilgjengelig enn nødvendig ved at 
man i dette notatet har forandret skolegruppene slik at oppgitte tall ikke kan sammenlignes 
med tidligere Høringsnotater. Høringsinstansene må derfor selv sette opp tallene slik at de 
kan sammenlignes.  Ved en slik oppsetting viser tallene at tidligere fremskrivningsanslag for 
2008 har en manko på 90 plasser på barnetrinnet. En slik divergens mellom den reelle 
virkelighet og fremskrivningstallene har bydelsutvalget påpekt ved en hver tidligere 
behandling av Høringer for Skolebehovsplanene. Det er derfor all grunn til fortsatt å 
behandle fremskrivningstallene som klart underdekkende for behovet.   
 
Vestre Aker BU viser til Bystyrevedtak 28/02/2007 sak 38. I denne saken vedtas det i punkt 
2:” Byrådet bes vurdere om tomten kan være egnet til skole, barnehage og/eller 
offentlig/allmennyttig formål.”. I Byutviklingskomiteens forarbeid til denne saken, sak 11 av 
17/01/2007, påpekte A og F blant annet at: ”Disse medlemmene er bekymret for uttalelser fra 
Undervisningsbygg om at skolene i nærområdet pr. i dag ikke har kapasitet til å ta i mot 
elever fra varslede og planlagte utbygninger. Samtidig sier Undervisningsetaten at det ikke 
vil være behov for en ny skole i dette området i kommende 10-års periode.” Til det er å si at 
akkurat det samme skjer fremdeles.  
 
I samme sak ble det fra SV og V vist til Bystyrets behandling av Skolebehovsplanen 1. mars 
2006 der det ble uttrykt bekymring for kapasiteten ved grunnskolene i region vest. Spesielt ble 
det henvist til merknaden fra Kultur og utdanningskomiteens behandling av 
Skolebehovsplanen: ” Komiteen er bekymret for kapasiteten på ungdomsskoletrinnet i 
regionen, og vil minne om at det i forbindelse med flere utbygningsprosjekter har vært 
fremmet krav fra lokalmiljøet om en ny ungdomsskole i regionen (Storebrandtomten). Det er 
viktig at byrådet kommer tilbake med en nærmere analyse av dette spørsmålet i forbindelse 
med rullering av planen. Dette er ikke fulgt opp av byrådet i skolebehovsplanen som nå ligger 
til behandling i bystyret. Disse medlemmene er bekymret for at det i løpet av få år vil oppstå 
betydelige kapasitetsproblemer ved skolene i de vestlige bydeler. Disse medlemmer mener 
derfor at det i Bjørnveien 74 og 109 m fl må sikres innregulert en ny skole, barnehage 
og/eller andre allmennyttige formål.”  Vestre Aker bydelsutvalg finner det oppsiktsvekkende 
at byråd for byutvikling og miljø ikke umiddelbart har gitt sin støtte til ervervelse av hele 
tomten.  Tomten er unik, det er en enestående sjanse vi har her i Oslo Vest . Vestre Aker til å 
sikre en ny ungdomsskoletomt i et sentralt område.  Denne sjanse MÅ ikke skusles bort 
gjennom kortsiktig økonomisk tenkning.  Gevinst og inntekt i dag vil gi utgifter i morgen.  
Byrådet må her ta ansvar.  De tre ungdomsskolene i Vestre Aker er fulle og baserer seg på 
nødløsninger.  Det er uverdig.  Vi forutsetter at tomten blir skoletomt. 
 
Det samme kan dessverre også sies om det foreliggende notatet, for her er ingen analyse av 
behovet for denne tomten, ei heller av Bystyrets vedtak om at byrådet skal vurdere tomtens 
egnethet for bruk til skole, barnehage og/eller allmennyttig formål.  







 
Derimot er Vestre Aker bydel kjent med at flere etater har anbefalt tomten overtatt av Oslo 
Kommune til bruk for barnehage og skole. Forhandlingene med eier var ferdige for 
underskrift tidlig i 2009, men intet har ennå skjedd. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg ser med stor bekymring på at Byrådet ikke følger opp Bystyrets 
vedtak i denne saken da den gjelder bydelens barn og unges rett til skikkelig skoletilbud nå og 
i fremtiden. Bydelen har mangel på egnede kommunale tomter til fremtidig bruk for 
barnehager og skole i hele bydelen, men spesielt i dette området, og denne tomten kom derfor 
nærmest som en ”gavepakke” til bydelens barn og unge. Noe den også bør anses å være for 
Oslo Kommune da en skole på denne tomten vil kunne benytte kommunens idrettsanlegg på 
Gressbanen og friområdene rundt Holmendammen som en del av undervisningstilbudet. Det 
er utarbeidet skisser for tomten som viser hvordan den kan utbygges i puljer etter behov, og 
hvor man raskt kan sette i gang med bygging av barnehage til erstatning for ”Tråkka” 
barnehage, som ligger midlertidig på et friområde ved Holmendammen.  
 
Bydelsutvalget i Vestre Aker ber derfor Bystyret om nok en gang å fatte et positivt vedtak for 
Storebrandtomten slik at den i sin helhet blir overtatt av Oslo Kommune, da noe annet vil 
være uansvarlig med hensyn til fremtidige behov for tilbud til barn og unge i Vestre Aker 
bydel.   
 
Bydelsutvalget vil også påpeke at ved ikke å overta hele tomten, men overlate noe av den til 
boligbygging, vil en slik utbygging skape en ytterligere kapasitetsmangel, og spesielt på 
ungdomsskolenivået.  
 
I Høringsnotatets side 15, punkt 4.4.1 Grunnskolen, står det: ”Strategiske tomteerverv bør 
vurderes i sammenheng med byutviklingsplaner.” Dette er en meget klok betraktning, som 
umulig BARE kan gjelde for kommende utbyggingsplaner, men må være vel så relevant i 
områder der det allerede foregår sterk fortetting og store utbygninger, som for eksempel på 
Røa, og hvor egnede kommunale tomter ikke finnes!  
 
Vestre Aker bydelsutvalg kan også vise til tidligere uttalelse i BU-sak 118/07, 
Skolebehovsplan for 2007-2016, der det blant annet påpekes at skolebehovsplanen ikke tar 
med den vedtatte og allerede delvis igangsatte store utbyggingene av 650 nye leiligheter på 
Røa, og de nærmere 100 boenhetene i Skogen/Voksen området. Det synes heller ikke denne 
planen å gjøre, men bare viser også denne gangen til at utbyggingspotensialet fordeler seg 
jevnt utover samt flere utbyggingsområder som Sjølyststranda og Mustadlokket.  
 
Det vises i denne sammenheng til at i Vedlegg 2 i oversikt over kapasitet ved bydelens skoler i 
dag og i fremtiden, er 4 merket med ”Mulig kapasitetsmangel” allerede i 2012, og uten at det 
tas hensyn til at dette allerede gjelder i dag for Bogstad og Hovseter. For Huseby, 
Svendstuen, Midtstuen og Ris er kapasitetsutnyttelsen på over 80 %, for Ris er det imidlertid 
vedtatt en utvidelse. For Voksen vises det til at utviklingen må følges nøye opp på grunn av 
vekstanslagene.  
 
Bydelsutvalget finner det meget spesielt og beklagelig at situasjonen for Hovseter, som i de 
siste årene har hatt en underkapasitet på vel 50 plasser, ikke søkes løst i Høringsnotatet, ikke 
en gang nevnt, og finner dette å være en grov neglisjering av behovet for en skikkelig 
arbeidsplass for disse ungdomsskoleelevene og de ansatte ved skolen. 
 
For øvrig kan nevnes at når man fremhever den ledige kapasiteten ved Sørkedalen skole, så 
er den lite relevant for størstedelen av Vestre Aker bydel på grunn av avstanden fra 
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tettbebyggelsen inn til skolen i Sørkedalen. Et slikt tilbud må som erstatning da i hvert fall 
baseres på gratis skoleskyss, for det ble merkbart færre elever til skolen da gratis skoleskyss 
ble fjernet for flere år siden. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg beklager sterkt at retten til Fritt skolevalg synes helt glemt ved 
opplegget i dette Høringsnotatet, for ved å løse kapasitetsproblemer vises det til mulig 
endring av skolegrenser uten å ta hensyn til naturlig tilhørlighet, sikrest mulig skolevei eller 
Fritt skolevalg. En slik fremgangsmåte finner Vestre Aker bydelsutvalg elevfiendtlig og lite 
demokratisk i år 2009!  
  


 Sak 127 /09  Evaluering av den nye bussruten 
Frognerseteren/Lillevann og Majorstua 


 
Høyres forslag til vedtak 
Følgende brev sendes Ruter A/S: 
Bussruten Majorstua – Frognerseteren/Lillevann har eksistert kun et par dager og vi går ut fra 
at evalueringer gjøres fortløpende i innkjøringsfasen. I den forbindelse har Høyre noen 
innspill: 
 
Vi ber Ruter revurdere holdeplassene mellom Victoriatomten og Frognerseteren.  Er det mulig 
å revurdere stoppeplassen Victoriatomten og erstatte/utvide denne holdeplassen slik at det 
også blir holdeplass der Hospitsveien tar av fra Voksenkollveien; alternativt der Thorleif 
Haugsvei tar av fra Voksenkollveien?  Det vil være mye nærmere bebyggelsen med 
barnefamilier. Da det ikke er fortau langs veien vil det være trafikkmessig tryggere for 
skolebarna med kortere avstand til holdeplassen. Det er uforholdsmessig lang avstand mellom 
Victoriatomten og Soria Moria. På denne strekningen er det flere byggefelt som får 
uforholdsmessig lang vei til Victoriatomten/Soria Moria.  Samtidig er det kort avstand 
mellom Soria Moria, Lysebu og Voksenkollen stasjon; men selvfølgelig praktisk for hotell-
gjester. 
 
Holdeplassen ved Besserud for nedover-bussen er plassert svært uoversiktlig før en 
bakketopp.  Det er allerede registrert trafikkfarlige forhold ved at bilister kjører forbi bussen 
uten å ha oversikt over biler i motgående felt.  Om man flytter bussholdeplassen noen få meter 
over bakketoppen vil trafikkfarlige situasjoner unngås. 
 
Det er også registrert full-lastede busser i morgenrushet på Lillevannsruten da det kun er satt 
inn minibusser her.  Håper det kan tilbys trafikkantene større busser i rushtidene slik at ikke 
trafikkantene tyr til bilen i stedet. 
 
Høyres gruppes forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg ber om at Ruter og Samferdselsetaten så raskt som mulig evaluerer 
den nye bussruten mellom Frognerseteren/Lillevann og Majorstua og revurderer 
stoppestedene og busskapasiteten slik at ikke trafikkantene tyr til bilen istedet 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Følgende brev sendes Ruter A/S: 







Bussruten Majorstua – Frognerseteren/Lillevann har eksistert kun et par dager og vi går ut 
fra at evalueringer gjøres fortløpende i innkjøringsfasen. I den forbindelse har Høyre noen 
innspill: 
 
Vi ber Ruter revurdere holdeplassene mellom Victoriatomten og Frognerseteren.  Er det 
mulig å revurdere stoppeplassen Victoriatomten og erstatte/utvide denne holdeplassen slik at 
det også blir holdeplass der Hospitsveien tar av fra Voksenkollveien; alternativt der Thorleif 
Haugsvei tar av fra Voksenkollveien?  Det vil være mye nærmere bebyggelsen med 
barnefamilier. Da det ikke er fortau langs veien vil det være trafikkmessig tryggere for 
skolebarna med kortere avstand til holdeplassen. Det er uforholdsmessig lang avstand 
mellom Victoriatomten og Soria Moria. På denne strekningen er det flere byggefelt som får 
uforholdsmessig lang vei til Victoriatomten/Soria Moria.  Samtidig er det kort avstand 
mellom Soria Moria, Lysebu og Voksenkollen stasjon; men selvfølgelig praktisk for hotell-
gjester. 
 
Holdeplassen ved Besserud for nedover-bussen er plassert svært uoversiktlig før en 
bakketopp.  Det er allerede registrert trafikkfarlige forhold ved at bilister kjører forbi bussen 
uten å ha oversikt over biler i motgående felt.  Om man flytter bussholdeplassen noen få 
meter over bakketoppen vil trafikkfarlige situasjoner unngås. 
 
Det er også registrert full-lastede busser i morgenrushet på Lillevannsruten da det kun er satt 
inn minibusser her.  Håper det kan tilbys trafikkantene større busser i rushtidene slik at ikke 
trafikkantene tyr til bilen i stedet. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg ber om at Ruter og Samferdselsetaten så raskt som mulig evaluerer 
den nye bussruten mellom Frognerseteren/Lillevann og Majorstua og revurderer 
stoppestedene og busskapasiteten slik at ikke trafikkantene tyr til bilen istedet 
 


 Sak 128 /09  Tommleplassen 
 
Høyres forslag til vedtak 
Tommleplassen barnehage har klaget bydelens vedtak om bare tillatelse til å drive med 20 
barn inn for Fylkesmannen.  Derfra er tilbakemeldingen at de har en saksbehandlingstid på ca. 
3 mndr.  Det betyr at de med støtte fra Fylkesmannen ikke kan ta 30 barn opp ved den 
naturlige starten på barnehageåret, som er det de må ha for å drive barnehagen økonomisk. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til at dette en friluftsbarnehage der lovverket er meget 
selvmotsigende da det både sier at lavo og annet kan brukes som oppholdsareal, men samtidig 
kreves det at oppholdsarealet skal tilfredsstille en vanlig barnehage.  På den bakgrunn har 
derfor administrasjonen ikke kunnet godkjenne mer enn for 20 barn. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg mener at tiltaket er så riktig for mange barn og et verdifullt tilbud 
på linje med de andre barnehagene i bydelen og ønsker derfor å godkjenne barnehagen for 30 
barn. 
 
Da det er litt uklart om denne fullmakten ligger til bydelsutvalget, ber Vestre Aker 
bydelsutvalg Byrådsavdeling for Velferd og Sosiale tjenester snarest avklare om denne 
fullmakten ligger til bydelen. 
Dersom svaret er positivt, godkjenner Bydelsutvalget Tommleplassen barnehage for 30 barn, 
med ikrafttreden fra det øyeblikket slik godkjenningsmyndighet er opplyst for bydelen. 
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Bydelsutvalget forutsetter at dersom Fylkesmannen mener innearealet likevel må være det 
samme som for en vanlig barnehage, og hyttene uten vann med mer ikke kan anses som 
dekkende, til tross for at ingen barneparker har krav til innlagt vann selv om de fleste 
parkbarn er vesentlig yngre enn barna ved Tommlepassen, sørger Tommleplassen barnehage 
at tilstrekkelig areal er istandsatt innen 31.12.2009. 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak. 
Tommleplassen barnehage har klaget bydelens vedtak om bare tillatelse til å drive med 20 
barn inn for Fylkesmannen.  Derfra er tilbakemeldingen at de har en saksbehandlingstid på 
ca. 3 mndr.  Det betyr at de med støtte fra Fylkesmannen ikke kan ta 30 barn opp ved den 
naturlige starten på barnehageåret, som er det de må ha for å drive barnehagen økonomisk. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til at dette en friluftsbarnehage der lovverket er meget 
selvmotsigende da det både sier at lavo og annet kan brukes som oppholdsareal, men 
samtidig kreves det at oppholdsarealet skal tilfredsstille en vanlig barnehage.  På den 
bakgrunn har derfor administrasjonen ikke kunnet godkjenne mer enn for 20 barn. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg mener at tiltaket er så riktig for mange barn og et verdifullt tilbud 
på linje med de andre barnehagene i bydelen og ønsker derfor å godkjenne barnehagen for 
30 barn. 
 
Da det er litt uklart om denne fullmakten ligger til bydelsutvalget, ber Vestre Aker 
bydelsutvalg Byrådsavdeling for Velferd og Sosiale tjenester snarest avklare om denne 
fullmakten ligger til bydelen. 
 
Dersom svaret er positivt, godkjenner Bydelsutvalget Tommleplassen barnehage for 30 barn, 
med ikrafttreden fra det øyeblikket slik godkjenningsmyndighet er opplyst for bydelen. 
 
Bydelsutvalget forutsetter at dersom Fylkesmannen mener innearealet likevel må være det 
samme som for en vanlig barnehage, og hyttene uten vann med mer ikke kan anses som 
dekkende, til tross for at ingen barneparker har krav til innlagt vann selv om de fleste 
parkbarn er vesentlig yngre enn barna ved Tommlepassen, sørger Tommleplassen barnehage 
at tilstrekkelig areal er istandsatt innen 31.12.2009. 
 
 
Møtet slutt kl. 21.20. 
 
 
 
 
 
Elin Horn Galtung        Anne Marie Nordby 
Leder          Sekretær 
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